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Γιατί ψηφίζω 
Μπακογιάννη

ΔΗΜ. Σ. ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ
O δήμαρχος της Αθήνας
κατέρριψε όλα τα κλισέ

AΝΝΑ ΕΥΘΥΜΙΟΥ
Κομβική η συνεργασία της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης με την κεντρική κυβέρνηση

ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙAΣ 
H Χαμάς διχάζει 
Ερντογάν και Φιντάν 

Υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ

«Στόχος η μείωση 
των κοινωνικών ανισοτήτων 
και τα έργα υποδομών»

ΘΑΝΑΣΗΣ ΚΟΝΤΟΓΕΩΡΓΗΣΒΑΣIΛΗΣ ΣΠΑΝAΚΗΣ
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ΚΩΣΤΑΣ ΖΑΧΑΡΙAΔΗΣ
Επικεφαλής δημοτικής παράταξης «Ανοιχτή Πόλη» 

«Συνεργασίες, 
στην Αυτοδιοίκηση, 
στη χώρα, παντού»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ

ΓΙΑΝΝΗΣ ΤΣΙΜΑΡΗΣ 
Βουλευτής Ιωαννίνων με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Τα προβλήματα της χώρας 
δεν λύνονται με σόου,
TikTok και lifestyle»

ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ
ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΙAΡΑΣ
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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Ο Ερντογάν 
με ποιον είναι;

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Το δίλημμα 
των εκλογών 
και το ευρωπαϊκό 
μέλλον 
της Πολωνίας 

Οι πολίτες επιλέγουν doers και όχι losers και αυτή την Κυριακή ΣΕΛ. 2EDITORIAL

ΣΕΛ. 18-19

ΣΕΛ. 22-23

ΣΕΛ. 14-15

Η αγάπη για 
την Καρδίτσα 

και το πάθος του 
για την πολιτική

Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης

«O κόσμος εμπιστεύτηκε
τις αυτοδιοικητικές 
προτάσεις της ΝΔ»

Kάθε Σάββατο
το super

περιοδικό με
gossip, μόδα

και «ζουμερά» 
καλλιτεχνικά παρασκήνια
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UpperStories
by PAPADAKISPRESS

ΣΕΛ. 49-58

• Φουλάρει μηχανές για το κυβερνητικό
έργο και τη μάχη των ευρωεκλογών

Με 4 στα 4 πάει 
καρφί στο 2024

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

ΣΕΛ. 4

ΑΓΙΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ

ΣΕΛ. 24

Ο Βασίλης Ζορμπάς
υπονομεύει 
τη ΝΔ και 
υβρίζει τον Μητσοτάκη

ΙΔΡΥΜΑ ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡΧΟΣ

του Ανδρέα 
Δρακόπουλου

Ο «ΣΚΟΤΕΙΝΟΣ»
ΡΟΛΟΣ

• Ο άνθρωπος που προωθεί τον Κασσελάκη 
και χορηγεί τους Reporters United ΣΕΛ. 6
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Η
χώρα αλλάζει, η Ευρώπη αλλάζει, η υφήλιος
αλλάζει και στον ΣΥΡΙΖΑ ασχολούνται με «αρι-
στερόμετρα». Σφάζονται μεταξύ τους για το

ποιος είναι περισσότερο κομμουνιστής ή ριζοσπάστης
και έχουν απομακρυνθεί πλήρως από τα προβλήματα
και τις αγωνίες της κοινωνίας. Για αυτό και δεν συμμε-
τέχουν σχεδόν πουθενά σε αυτή την εκλογική διαδικα-
σία. Για να είμαστε ειλικρινείς, στον ΣΥΡΙΖΑ δεν έγιναν
ποτέ κόμμα εξουσίας παρά το γεγονός ότι κυβέρνησαν.
Αποδεικνύεται περίτρανα πως δεν ήθελαν ούτε και θέ-
λουν να κυβερνήσουν. Η «πρώτη φορά Αριστερά» ήταν
και για αυτούς και για τον τόπο ένα Βατερλό. Προτιμούν
την εκ του ασφαλούς αντιπολίτευση του «όχι σε όλα»,
την κουλτούρα καφενείου και τη θεωρία. Δώσ’ τους θε-
ωρία και πάρ’ τους την ψυχή. Μην τους πεις για πράξεις

και έργα. Στις εκλογές της Κυριακής ήταν άφαντοι,
ανύπαρκτοι. Όχι μόνο διότι δεν έβρισκαν υποψηφίους,
αλλά κυρίως διότι δεν είχαν και δεν έχουν καμία απο-
λύτως στρατηγική για την Τοπική Αυτοδιοίκηση. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα κόμμα που βρέθηκε από τύχη
στην κεντρική πολιτική σκηνή. Βρήκε ένα κύμα δυσα-
ρέσκειας σε μια δεδομένη χρονική στιγμή και το κα-
βάλησε. Δεν κέρδισε ποτέ την εμπιστοσύνη της εκλο-
γικής βάσης, σε αντίθεση με τη ΝΔ του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη, που δημιούργησε ένα πέπλο ασφάλειας πά-
νω από την ελληνική κοινωνία παρά τους αστάθμη-
τους παράγοντες που ταλαιπώρησαν τη χώρα. 

Σε όλες τις εκλογικές αναμετρήσεις ο Κυριάκος
Μητσοτάκης δεν κερδίζει με ψήφο θυμού, κερδίζει
με ψήφο συνείδησης και θετικής ενέργειας. Ο ΣΥΡΙ-

ΖΑ επιβίωσε όλα αυτά τα χρόνια μόνο λόγω της κλά-
ψας, της μιζέριας. Ποντάροντας μόνο στη δυστυχία
και στον πόνο. Ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ πέρασε
στο άλλο άκρο. Ποντάρει μόνο στο lifestyle.

Για τους παραπάνω λόγους και σε αυτές τις εκλο-
γές οι πολίτες επέλεξαν και θα επιλέξουν την Κυρια-
κή 15/10 ανθρώπους που μπορούν να κάνουν τη δου-
λειά, doers και όχι losers. Τα πρόσωπα κάνουν τις
αλλαγές, όχι οι ιδιότητες και οι ταμπέλες που φοράει
ο καθένας. Οι δήμοι και οι περιφέρειες έχουν ανάγκη
από διοικήσεις με ισχυρή αυτοπεποίθηση και βούλη-
ση. Από ανθρώπους που να μπορούν να επηρεάζουν
αυτό που δεν ελέγχουν και να διοικούν με όρους
ιδιωτικού τομέα το Δημόσιο. Καλή ψήφο σε όλους!

Σε όλες τις εκλογικές 
αναμετρήσεις ο Κυριάκος
Μητσοτάκης δεν κερδίζει 
με ψήφο θυμού, κερδίζει 

με ψήφο συνείδησης 
και θετικής ενέργειας

Οι πολίτες επιλέγουν doers και
όχι losers και αυτή την Κυριακή 

Τη Δευτέρα 16 Οκτωβρίου μη χάσετε το έκτακτο εκλογικό φύλλο της «Political» με όλο το ρεπορτάζ για τα αποτελέσματα των επαναληπτικών εκλογών.
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Μ ε την αυλαία αύριο της τέταρτης κατά σειρά
εκλογικής αναμέτρησης από τον Μάιο μέχρι
σήμερα, ο πρωθυπουργός Κυριάκος

Μητσοτάκης και η κυβέρνησή του επιστρέφουν
δυναμικά στη ρότα της υλοποίησης του κυβερνη-
τικού έργου της δεύτερης «γαλάζιας» τετραετίας.

Κατά γενική εκτίμηση, τα χέρια του πρωθυ-
πουργού είναι πλέον λυμένα, καθώς οι εκλογικές
μάχες τόσο σε εθνικό όσο και σε αυτοδιοικητικό
επίπεδο επιβεβαίωσαν την πολιτική ηγεμονία της
ΝΔ αλλά και την αδιατάρακτη σχέση εμπιστοσύ-
νης μεταξύ της κοινωνίας και του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη ως του μόνου ικανού να ηγηθεί της χώρας.

Το βίντεο στο TikTok
Το σηματοδότησε και ο ίδιος ο πρωθυπουργός, ο

οποίος σε νέο βίντεο που ανήρτησε στο TikTok προ-
ανήγγειλε την επάνοδό του μετά τις αυριανές κάλπες
στην τακτική επικοινωνία που έχει εγκαινιάσει με τους
πολίτες.

«Έχουμε να τα πούμε καιρό και δεν έπρεπε. Πιστεύω
ότι έπρεπε να είχα βγει και σε αυτή την πλατφόρμα να
μιλήσω για τις πλημμύρες και τις πυρκαγιές. Για όλα
όσα κληθήκαμε να αντιμετωπίσουμε τους τελευταίους
μήνες. Δεν το έκανα γιατί όσο καιρό είμαι στο TikTok το
έχω συνδέσει και με πιο χαρούμενες στιγμές. Πιστεύω
ότι τελικά αυτό ήταν λάθος. Γιατί είμαι σίγουρος ότι
έχετε ακούσει πολλά, ότι έχετε πολλές απορίες, ότι αι-
σθανθήκατε την ανάγκη να πείτε “καλά τι γίνεται εδώ
πέρα; Τι κάνουν αυτοί; Πώς τα αντιμετωπίζουν όλα αυ-
τά τα οποία συμβαίνουν;”.

Και ταυτόχρονα είμαι σίγουρος ότι ακούγατε πράγ-
ματα που εγώ ο ίδιος ξέρω ότι δεν ισχύουν. Και δεν
ήμουν εδώ πέρα να σας απαντήσω ειλικρινά για το τι εί-
ναι αλήθεια και τι δεν είναι. Για αυτό επιστρέφω και θα
είμαι τακτικά εδώ και να σας λέω όσο καλύτερα μπορώ,
με τα δικά μου λόγια, τι ακριβώς συμβαίνει.

Και ξέρω ότι κάποιοι από εσάς μπορεί να βλέπετε το
βίντεο και να βγάζετε φλύκταινες. Ας κάνουμε μια
προσπάθεια αυτό τον θυμό που έχετε να τον μετατρέ-
ψουμε τουλάχιστον σε έναν δημιουργικό διάλογο. Να
μου κάνετε ερωτήσεις, αφήστε με να απαντήσω και με-
τά να κρίνετε τις απαντήσεις μου και να τοποθετηθείτε
εκ των υστέρων», σημείωσε ο πρωθυπουργός.

Τα μεγάλα στοιχήματα
Από την ερχόμενη Δευτέρα στο στόχαστρο της κυ-

βέρνησης μπαίνουν η Υγεία, η Παιδεία, η βελτίωση της
καθημερινότητας του πολίτη, οι διαχρονικές παθογέ-
νειες του κράτους, η Δικαιοσύνη και φυσικά η Πολιτι-
κή Προστασία.

Το κυβερνητικό και κοινοβουλευτικό έργο είναι βα-

ρύ και πλούσιο και περιλαμβάνει νομοθετικές και άλ-
λες πρωτοβουλίες για την υλοποίηση εμβληματικών

μεταρρυθμίσεων, με προεξάρχουσες την ενί-
σχυση του ΕΚΑΒ και του Εθνικού Συστήματος
Υγείας -με τις αλλαγές στις διοικήσεις των νο-
σοκομείων να έχουν ήδη αρχίσει-, την εναρμό-
νιση της ελληνικής με την ευρωπαϊκή νομοθε-
σία, ώστε να λειτουργήσουν στην Ελλάδα ξένα
μη κρατικά ΑΕΙ μέχρι την αλλαγή του άρθρου 16
του Συντάγματος -με το σχετικό νομοσχέδιο να
προγραμματίζεται στα τέλη του χρόνου ή τις αρ-
χές του 2024-, την προώθηση του νέου συστή-

ματος επιλογής και αξιολόγησης διοικήσεων των φο-
ρέων του δημόσιου τομέα και βεβαίως την αναδιάρ-
θρωση των δομών της Πολιτικής Προστασίας, η οποία
για το Μέγαρο Μαξίμου θεωρείται η μείζων προτεραι-
ότητα των επόμενων μηνών.

Στόχος η ολοκλήρωση ψηφιοποίησης της χώρας
Το δεύτερο μεγάλο στοίχημα της επόμενης

περιόδου είναι για το Μέγαρο Μαξίμου η
ολοκλήρωση της ψηφιοποίησης της
χώρας σε όλους τους κρίσιμους το-
μείς του κράτους με την αξιοποί-
ηση των πόρων του Ταμείου Ανά-
καμψης. 

Για τον κ. Μητσοτάκη και τους
συνεργάτες του, πέραν των εμβλη-
ματικών μεταρρυθμίσεων που θα
πρέπει να αρχίσουν να υλοποιούνται
ταχύτατα, μεγάλο στοίχημα είναι και η
βελτίωση της καθημερινότητας των πολι-
τών. Για αυτό και το αμέσως επόμενο διά-
στημα αναμένεται το νέο Πτωχευτικό Πλαί-
σιο με βελτιώσεις στον εξωδικαστικό μηχανι-
σμό ρύθμισης οφειλών, η εγκατάσταση τουλάχι-
στον 20.000 διαδραστικών συστημάτων μάθησης, οι
ρυθμίσεις για το Airbnb, η προώθηση έργων ενεργει-
ακής και λειτουργικής αναβάθμισης Κέντρων Υγείας,
το πρόγραμμα απασχόλησης σε περιοχές μακροχρό-
νιας ανεργίας για ανέργους ηλικίας 45 ετών και άνω,
στο οποίο υπολογίζεται ότι θα υπάρξουν 6.000 ωφε-
λούμενοι κ.ά.

Με τη λήξη της αυ-
λαίας των αυτοδιοι-
κητικών εκλογών,
το κυβερνητικό
επιτελείο ξεκι-
νάει αυτόματα
την προετοιμα-
σία για την επό-
μενη μεγάλη μά-

χη, αυτήν των ευρωεκλογών τον Ιούνιο του 2024. Μέ-
χρι τότε εκτιμά ότι θα έχουν ολοκληρωθεί η επαναφο-
ρά της χώρας στην επενδυτική βαθμίδα, η ενίσχυση
της επενδυτικής τροχιάς της οικονομίας αλλά και η
ταυτόχρονη ενίσχυση των εισοδημάτων προκειμένου
να αντιμετωπιστεί το υψηλό κόστος διαβίωσης, το
οποίο παραμένει και το πρώτο ζήτημα που απασχολεί
την κοινωνία.

«Τότε, σε οκτώ μήνες, θα γίνει η πρώτη ουσιαστική
αποτίμηση των πεπραγμένων μας στη δεύτερη τετραε-
τία», σημειώνουν στενοί συνεργάτες του πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη, δίνοντας το στίγμα των επό-
μενων κινήσεων της κυβέρνησης, σε μια συγκυρία,
πάντως, με μεγάλες αβεβαιότητες στον διεθνή περίγυ-
ρο λόγω της εύφλεκτης κατάστασης στη Μέση Ανατολή.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Με 4 στα 4 πάει... καρφί στο 2024

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Μετά τις τρεις εκλογικές νίκες από 
τον Μάιο -συν μία σίγουρη την Κυριακή-

που επιβεβαιώνουν την πολιτική 
ηγεμονία του, φουλάρει μηχανές 

για την υλοποίηση 
του κυβερνητικού έργου 

και ετοιμάζεται 
για τη μεγάλη μάχη

των ευρωεκλογών
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Τ
ο φαινόμενο «Κασσελάκης» αρχίζει και αποδει-
κνύεται σιγά σιγά ότι δεν είναι και τόσο… φαινό-
μενο. Ο νέος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι εν-
τέλει όσο «ουρανοκατέβατος» θέλουν να πι-

στεύουν κάποιοι, και σίγουρα όχι όσο θέλουν να πλασά-
ρουν ο ίδιος αλλά και οι συνεργάτες του.

Εξαρχής, όταν παρουσίαζε τον εαυτό του με καλά μοντα-
ρισμένα, επαγγελματικά βίντεο στα social media, είχε
αναφερθεί στην «υποτροφία Δρακόπουλου» που είχε κερ-
δίσει για να βρεθεί στην Αμερική και να ακολουθήσει έπει-
τα η γνωστή πορεία στους εφοπλιστικούς κύκλους, την
Goldman Sachs και ούτω καθεξής. 

Το θέμα, βέβαια, είναι κατά πόσο… ήταν τυχαία αυτή η
«υποτροφία Δρακόπουλου». Πρόκειται για τον ίδιο Ανδρέα
Δρακόπουλο, πρόεδρο του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος,
για τον οποίο ο Στέφανος Κασσελάκης μίλησε με τα καλύ-
τερα λόγια σε μία από τις τελευταίες συνεντεύξεις του,
όπου τον ευχαρίστησε και έκανε λόγο για έναν «πάρα πολύ
προσιτό άνθρωπο». Τόσο… προσιτό, που σύμφωνα με μια
σειρά από δημοσιεύματα και αναφορές είναι από τους τα-
κτικούς συνομιλητές του Παύλου Πολάκη. Του ανθρώπου,
δηλαδή, που αποτελεί «πυλώνα» του Στέφανου Κασσελά-
κη για την πρωτοκαθεδρία στον ΣΥΡΙΖΑ και την άσκηση
πολιτικής.

Σύμφωνα με άλλα δημοσιεύματα, ο Ανδρέας Δρακόπου-
λος φέρεται να είχε συμφωνήσει με τον Αλέξη Τσίπρα για
τη διαδοχή από τον Κασσελάκη, η οποία φαίνεται πως μό-
νο… τυχαία δεν ήταν. Το πλέον ανησυχητικό, ωστόσο, είναι
η χορηγία που έκανε το Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος σε Διε-
θνές Φόρουμ Δημοσιογραφίας στο οποίο «πρωταγωνι-
στές» δεν ήταν άλλοι από τους Reporters United. Ω του
θαύματος, και εκεί το μόνο θέμα που συζητήθηκε ήταν…
οι παρακολουθήσεις. 

Στο πλαίσιο της γνωστής εμμονής, κατ’ άλλους εκτέλε-
σης συμβολαίου, οι συμμετέχοντες στο forum αυτό από
πλευράς Reporters United ασχολήθηκαν μόνο με το θέμα

των παρακολουθήσεων και όχι με οτιδήποτε άλλο απα-
σχολεί τη δημοσιογραφία και τη διεθνή επικαιρότητα. Βέ-
βαια, και σε αυτή την περίπτωση φαίνεται να πήγαν… περί-
πατο οι καταστατικές εξαγγελίες των Reporters United για
τη μη αποδοχή χρηματοδοτήσεων από ιδιώτες κ.λπ., κα-
θώς τα χρήματα του Ιδρύματος Σταύρος Νιάρχος, που για
να δοθούν προφανώς μπήκε και η υπογραφή του κ. Δρα-

κόπουλου, φαίνεται, είναι… διαφορετικά από τα υπόλοιπα.
Σε κάθε περίπτωση, είναι ιδιαίτερα ανησυχητικό το πώς

προσπαθεί με σκοτεινές και υπόγειες μεθόδους ένα συγ-
κεκριμένο πρόσωπο να καθορίσει εξελίξεις και να επηρε-
άσει την πολιτική ζωή της χώρας. 

Ο… σκοτεινός ρόλος του κ. Δρακόπουλου, ο οποίος φέ-
ρεται να έχει «χτίσει» τον Στέφανο Κασσελάκη για να ανα-
λάβει την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και να «αιμοδοτεί» τους
Reporters United ώστε να πλήττουν συγκεκριμένα πρό-
σωπα, δεδομένα θα πρέπει να αποτελέσει αντικείμενο
έρευνας. Σοβαρής και ενδελεχούς, και όχι ανάλογης εκεί-
νης που ευαγγελίζονται κάποιοι… αδέκαστοι και ερευνη-
τικοί δημοσιογράφοι, που έχουν «εγκλωβιστεί» στις εμμο-
νές τους. Το ρεπορτάζ συνεχίζεται…

ΙΔΡΥΜΑ ΣΤΑΥΡΟΣ ΝΙΑΡΧΟΣ

Με τον πρώην
πρόεδρο 
του ΣΥΡΙΖΑ 
Αλέξη Τσίπρα, 
με τον οποίο 
διατηρούσε 
αγαστές 
σχέσεις

Ο άνθρωπος που προωθεί 
τον Κασσελάκη και χορηγεί 

τους Reporters United

Ο «σκοτεινός» ρόλος
του Ανδρέα Δρακόπουλου
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
Δεν έχει φύγει η σκέψη του Κυριά-

κου Μητσοτάκη για μικρές αλλαγές

στην κυβέρνηση, όμως σε αυτήν τη

συγκυρία έπρεπε να βάλει προτε-

ραιότητα τις εκλογές στην αυτοδι-

οίκηση. Όμως, υπάρχουν συγκε-

κριμένες σκέψεις για 2-3 αλλαγές

σε επίπεδο υπουργών και υφυ-

πουργών στις οποίες θα ήθελε να

προχωρήσει προκειμένου το κυ-

βερνητικό επιτελείο να γίνει ακόμη

πιο αποτελεσματικό. Δεν γνωρίζω

αν τελικά θα προχωρήσει, αλλά,

όπως μου λένε κυβερνητικές πη-

γές, έπειτα από μια νέα εκλογική

μάχη την Κυριακή αυτή, όπου όλος

ο χάρτης -ακόμα και με απώλειες

περιφερειών όπως Ιόνια ή Δυτ. Μα-

κεδονία- θα είναι μπλε, θεωρείται

μια καλή περίοδος για ένα restart. 

Ανοικτά υπέρ
Μπακογιάννη 
ο Άκης Σκέρτσος

Σαφή θέση υπέρ του Κώστα
Μπακογιάννη έχει πάρει και
μια σειρά από ανώτερα κυ-
βερνητικά στελέχη. Μου έκα-
νε εντύπωση όμως που ο
υπουργός Επικρατείας Άκης
Σκέρτσος έκανε ανάρτηση
σχετική με την Αθήνα και τη
μάχη για τον μεγάλο δήμο.
Όπως τόνισε, κατοικεί σε άλ-
λη περιοχή αλλά είναι καθη-
μερινά στο κέντρο και γνωρί-
ζει τα μικρά αλλά σταθερά
βήματα που έχουν συντελε-
στεί επί δημαρχίας Μπακο-
γιάννη. Μάλιστα, έκανε μια
αναφορά στο πρόσωπο του
Χάρη Δούκα, τον οποίο θεω-
ρεί μετριοπαθή, αλλά τον
απογοήτευσε ο τρόπος με τον
οποίο χειρίστηκε τα βασικά
ερωτήματα για το μετρό στα
Εξάρχεια (είπε για διαβού-
λευση) και για τις κάμερες
στις πλατείες και τα πάρκα.
Τέλος, ζήτησε από το κοινό να
δώσει μια δεύτερη ευκαιρία
στον Κ. Μπακογιάννη για να
ολοκληρώσει τα έργα που
έχουν δρομολογηθεί για την
Αθήνα. 

Μόνο ντεφορμέ δεν επέστρεψε ο Παύλος Μαρινάκης από τη σύντομη αποχή από

τα καθήκοντά του λόγω της γρίπης που τον ταλαιπωρούσε. Με το καλημέρα στην

ενημέρωση των πολιτικών συντακτών και... μπασκετικούς όρους ο κυβερνητικός

εκπρόσωπος τάπωσε πολιτικά τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ. Αναφερόμενος στην υπο-

ψηφιότητα Κουρέτα στη Θεσσαλία, τη μοναδική στον δεύτερο γύρο που ο ΣΥΡΙΖΑ

έχει υποψήφιο, έστω και εξ ημισείας με το ΠΑΣΟΚ, ο κ. Μαρινάκης υπενθύμισε

την απουσία Κασσελάκη: «Αν και τελικά δεν είδαμε κάποια φωτογραφία του κ.

Κουρέτα με τον κ. Κασσελάκη, ίσως γιατί όποιος έβγαλε φωτογραφία με τον κ.

Κασσελάκη δεν πήγε ούτε β’ γύρο». 

Πώς το 33,2% των
βουλευτικών έγινε 2,6%
στις αυτοδιοικητικές

Διερρήγνυαν τα ιμάτιά τους στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ ότι στη Ροδόπη, τον μοναδικό νομό
που δεν βάφτηκε «μπλε» στις εθνικές
εκλογές, είχε γίνει «πολύ καλή δουλειά»
από τα εκεί στελέχη του κόμματος. Την
ίδια ώρα, στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που απο-
χωρούσαν -με ή χωρίς τη θέλησή τους-
κατήγγειλαν παρέμβαση του τουρκικού
προξενείου υπέρ του βουλευτή του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Φερχάτ Οζγκιούρ. Τι έκανε λοιπόν
στις περιφερειακές εκλογές στην περιο-
χή ο ΣΥΡΙΖΑ; Από το 33,18% που είχε στις
βουλευτικές εκλογές έπεσε στο... 2,6%.
Φαίνεται πως στις αυτοδιοικητικές εκλο-
γές δεν έγινε τόσο... καλή δουλειά όσο
στις βουλευτικές. Το γεγονός σημείωσε
σε ανάρτησή της με τίτλο «Το ροζ που
εξαϋλώθηκε στη Ροδόπη» η Ελένη Λα-
φτσή, που είχε καταγγείλει πρώτη τις
επικίνδυνες αυτές «διαδρομές» και πα-
ραιτήθηκε προτού τη διαγράψει η Επι-
τροπή Δεοντολογίας του κόμματος.

Δ
ιαβάζουμε ότι στον Δήμο
Θερμαϊκού ένας εκ των υπο-
ψήφιων δημάρχων που πέ-

ρασε στον β’ γύρο, ο Θεόδωρος Τζέ-
κος, απειλεί με μηνύσεις διότι ένα
δημοσίευμα της εφημερίδας «Karfi-
tsa» ανέφερε ότι οι δυνάμεις του ΣΥ-
ΡΙΖΑ θα δώσουν δυνατή στήριξη
στον κ. Τζέκο για τις επαναληπτικές.
Ο συγκεκριμένος υποψήφιος -
άγνωστο γιατί- βγήκε από τα ρούχα
του και εξέδωσε ανακοίνωση ότι
πρόκειται περί ψευδών εντυπώσεων
για το πρόσωπό του, ενώ απειλεί ότι
θα προβεί σε μηνύσεις για συκοφαν-
τική δυσφήμηση κ.λπ.

Καλό θα ήταν ο κ. Τζέκος να δια-
βάσει προσεκτικά τις δηλώσεις του
προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Σωκράτη
Φάμελλου σε συνέντευξη που παρα-
χώρησε στον ραδιοφωνικό σταθμό
«Στο Κόκκινο» Θεσσαλονίκης. Προ-
φανώς ο κ. Τζέκος δεν άκουσε τις
δηλώσεις του. Ο ίδιος ο κ. Φάμελλος
είπε: «Στους Δήμους Θεσσαλονίκης,
Καλαμαριάς και Θερμαϊκού εκδηλώ-
θηκε από την πρώτη Κυριακή μεγάλη
δυσαρέσκεια για τις δημοτικές αρ-
χές, που συνδέεται με μεγάλα προ-
βλήματα στην καθημερινότητα, στην
καθαριότητα, στην ποιότητα ζωής,
στους ελεύθερους χώρους, στις συγκοινωνίες κ.λπ. Για τον λόγο αυτόν πρέπει να υπάρξει
αλλαγή στις διοικήσεις αυτών των δήμων» και πρόσθεσε: «Κεντρική κατεύθυνση του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ, ήδη από τον πρώτο γύρο των αυτοδιοικητικών εκλογών, ήταν να στηρίξουμε αυτοδι-
οικητικές προτάσεις και παρατάξεις με προοδευτική ατζέντα».

Άρα ο ΣΥΡΙΖΑ δεν στηρίζει στον Δήμο Θερμαϊκού τον νυν δήμαρχο Γιώργο Τσαμασλή αλλά
τον κ. Τζέκο. Πόσο πιο ξεκάθαρα να το πει ο κ. Φάμελλος; Για να μην τρελαθούμε δηλαδή…
Θα υποβάλει μήνυση και στον πρόεδρο της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Τζέκος; 

Δήμος Θερμαϊκού: 
Σε σύγχυση ο κ. Τζέκος,

απειλεί με μηνύσεις

Η τάπα Μαρινάκη σε Κασσελάκη



Χ
θες με ενημέρωσε ο σμπίρος μου, ο
άνθρωπός μου μέσα στο κόμμα, και
μου έλεγε για ένα ερωτικό κουτσομ-

πολιό που έχει φουντώσει εδώ και ένα εξά-
μηνο τουλάχιστον από τότε που εμφανίστη-
κε μια «φιλόδοξη» κοπέλα που ήθελε να κά-
νει τα πρώτα της βήματα στην κεντρική πολι-
τική σκηνή. Δεν ήταν το πρώτο ταλέντο, αλλά
σιγά τα ωά! 
Ούτε η πρώτη είναι ούτε η τελευταία που
έχει τέτοιες φιλοδοξίες.
Μου λέει, λοιπόν, ο
πληροφοριοδότης
μου ότι αμέσως αυ-
τοί που ξέρουν τα
πολλά και ο νους
τους κατεβάζει,
έσπευσαν να τη
«χρεώσουν ερωτικά» σε
παντρεμένο βουλευτή
του ΠΑΣΟΚ. Προ-
φανώς τα κου-
τσομπολιά
έφτασαν στα
αυτιά του βου-
λευτή και ο άν-
θρωπος άρχισε
να «ανεβάζει»
σε τακτά χρονι-
κά διαστήματα
οικογενειακές
φωτογραφίες
απόλυτης ευτυχίας! 

Έλα, όμως, που τώρα έχει φουντώσει άλλο

κουτσομπολιό, το οποίο αναφέρει ότι η «αρ-

χική βρόμα» ήταν για να πέσει «στάχτη στα

μάτια» του κόσμου. Άλλος πολιτικός άνδρας

ήταν ο έρωτας της κοπέλας και άλλος στοχο-

ποιήθηκε τεχνηέντως, προκειμένου το

πραγματικό παράνομο ζευγάρι να κινείται

αθόρυβα! 

Όπως καταλαβαίνετε, και ο άλλος πολιτικός

άνδρας είναι σοβαρά δεσμευμένος… Αλλά

και η επιλογή του «θύματος», όπως μου είπε

ο σμπίρος μου, δεν ήταν τυχαία, διότι και αυ-

τός είχε τάσεις ανέλιξης, οι οποίες του κό-

πηκαν απότομα. Για την ιστορία, πάντως, η

κοπέλα δεν κατάφερε να εκλεγεί… 
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Δύσκολες ώρες 
για τη Ρόδη Κράτσα
Την απώλεια του πολυαγαπημένου της αδερφού
Μάκη Τσαγκαρόπουλου θρηνεί η περιφερειάρ-
χης Ιόνιων Νήσων Ρόδη Κράτσα. Τη θλιβερή εί-
δηση γνωστοποίησε η ίδια, ενημερώνοντας ότι
το δυσάρεστο αυτό γεγονός δεν της επιτρέπει
να βρίσκεται στην πρώτη γραμμή τις τελευταίες
μέρες του προεκλογικού αγώνα. Ωστόσο, έχον-
τας πάντα πίστη στη δυνατή ομάδα που έχει δί-
πλα της, η εκ νέου υποψήφια περιφερειάρχης
δεν παρέλειψε να στείλει το μήνυμά της: «Ο
αγώνας για ένα καθαρό και δυνατό Ιόνιο συνε-
χίζεται με τα άξια στελέχη μας σε κάθε νησί».

Τα «ερωτικά
ξεμπερδέματα» 
της πολιτικής 

Χ
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Μην ακούτε μέντιουμ και… προφήτες. Θα απο-
φύγω τις βαρύγδουπες προγνώσεις για τις μά-
χες του δεύτερου γύρου. Αυτά που βλέπω σι-
γουράκια είναι στη Δυτική Μακεδονία ο Γιώρ-
γος Αμανατίδης και στον Δήμο Θεσσαλονίκης ο
Στέλιος Αγγελούδης. Για τα υπόλοιπα ντέρμπι
διαβάζω και ακούω πολλά, αλλά κρατάω μικρό
καλάθι για όλα. Θα μιλήσει η κάλπη… η οποία
είναι άδεια.

Αλλαγές στο ΣτΕ 
Στα σκαριά βρίσκονται αλλαγές στη δικο-
νομία του Συμβουλίου της Επικρατείας. Ο
υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρί-
δης, μιλώντας σε forum του InvestGR,
εξήγγειλε ένα πλέγμα μεταρρυθμίσεων
για την επιτάχυνση των διαδικασιών έκ-
δοσης αποφάσεων και επίλυσης διαφο-
ρών από το ανώτατο δικαστήριο, που ανα-
μένεται να τεθούν σε εφαρμογή το πρώτο
εξάμηνο του 2024. Πλέον η κάθε υπόθε-
ση θα χρεώνεται σε έναν δικαστή και
όταν θα φτάνει η ώρα της συζήτησης θα
είναι απολύτως «ώριμη». «Τον επιχειρη-
ματικό κόσμο τον ενδιαφέρει πάρα πολύ
είτε αυτός προέρχεται από το εξωτερικό
είτε από την Ελλάδα να προχωρούν τα
πράγματα όσο γίνεται πιο γρήγορα όταν
πρόκειται να γίνουν επενδύσεις ή όταν
πρόκειται να αναληφθεί μία οικονομική
δραστηριότητα η οποία δεν πρέπει να συ-
ναντήσει και πολλά εμπόδια», τόνισε ο κ.
Φλωρίδης. Αντίστοιχες αλλαγές δρομο-
λογούνται και για τα αστικά πολιτικά δι-
καστήρια, με στόχο μέσα σε 550 ημέρες
να υπάρχουν τελεσίδικες αποφάσεις από
τα δευτεροβάθμια δικαστήρια.

Σουρεάλ πολιτίκ
Η αλαζονεία στην πολιτική είναι κακός σύμ-
βουλος. Και στο ΠΑΣΟΚ πρέπει να το γνωρί-
ζουν πολύ καλά, διότι μέσα σε μια νύχτα βρέ-
θηκαν από τα σαλόνια στα αλώνια. Αλλά ως
φαίνεται το βουλευτιλίκι είναι σαν το «ποτό
της λησμονιάς». Από ό,τι μαθαίνω, ένα δυο
πρόσωπα, εκτός από το υφάκι που έχουν απο-
κτήσει τελευταία, έχουν αλλάξει και συμπε-
ριφορά. Ψυχραιμία, σύντροφοι, όλα είναι
προσωρινά σε αυτή τη ζωή και ειδικά στην
πολιτική. Άσε που «αλαζονεία με 12,5%» ανά-
γεται στη σφαίρα του σουρεαλισμού…

Κυριακή κοντή γιορτή
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πα Δυναμικά στο πλευρό του περιφερειάρχη Θεσσαλίας
Κώστα Αγοραστού βρίσκεται ο υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων Λευτέρης Αυγενάκης, ο οποίος την
τελευταία εβδομάδα πραγματοποίησε αλλεπάλληλες επι-
σκέψεις στη Λάρισα και όχι μόνο. Ανακοίνωσε μέτρα στή-
ριξης για τους πλημμυροπαθείς παραγωγούς και κτηνο-
τρόφους, ενώ είχε, όπως μαθαίνω, ενεργή συμμετοχή -
κατόπιν εντολής του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτά-
κη- στις προσπάθειες που καταβλήθηκαν για τη στήριξη
του «γαλάζιου» υποψηφίου στον δεύτερο γύρο από την

Ελευθερία Τζανακούλη, η οποία κατέγραψε το ουκ ευκα-
ταφρόνητο ποσοστό του 9,43% στον πρώτο γύρο! Μάλιστα,
ο ΥΠΑΑΤ ήταν παρών στη συνάντηση Αγοραστού - Τζανα-
κούλη, με την οποία σηματοδοτήθηκε η στήριξη της επικε-
φαλής των «Ενωμένων Θεσσαλών» στον νυν περιφερει-
άρχη. «Το σκορποχώρι της αντιπολίτευσης αναζητεί άλλο-
θι για τις διαδοχικές ήττες του. Αυτό που ενδιαφέρει εκεί-
νους είναι η κομματική τους συσπείρωση. Αυτό που ενδια-
φέρει εμάς είναι η πρόοδος του τόπου και η ευημερία των
πολιτών», έγραψε αμέσως μετά στο FB ο υπουργός.

Περιστατικά
ψυχολογικής βίας 
σε υπαλλήλους 
της Περιφέρειας Αττικής

Ακούει κανείς; Πολύ συχνά φτάνουν
στα γραφεία της εφημερίδας μας μηνύ-
ματα για περιστατικά εργασιακής ψυχο-
λογικής κακομεταχείρισης υπαλλήλων
που ανήκουν στο ανθρώπινο δυναμικό
της Περιφέρειας Αττικής. Με αφορμή
περιστατικό που σημειώθηκε στη Διεύ-
θυνση Μεταφορών του Δυτικού Τομέα
Αθηνών, για πολλοστή φορά, βλέπουμε
πως η διοίκηση και η αντιπεριφέρεια
δείχνουν να κωφεύουν. Αυτές οι αδι-
καιολόγητες επιθετικές συμπεριφορές,
που λαμβάνουν χώρα συστηματικά από
κάποιους απέναντι σε συναδέλφους
τους, μονίμους και συμβασιούχους, λό-
γω προσωπικών συγκρούσεων ή συμ-
φερόντων αλλά και από μέρος του πολι-
τικού προσωπικού προς υπαλλήλους,
φαίνεται πως διέφυγαν της προσοχής
της απερχόμενης διοίκησης. Ή μήπως
τις επέτρεψε δίνοντας εξουσία σε λάθος
ανθρώπους; Ευχόμαστε η νέα διοίκηση
να ανιχνεύσει αυτά τα φαινόμενα αλαζο-
νείας, εχθρικότητας και υποτίμησης
άμεσα και να δώσει ένα τέλος σε παγιω-
μένες συμπεριφορές που σε κανέναν
εργαζόμενο δεν αξίζουν.

Στο πλευρό Αγοραστού ο Αυγενάκης 

Συνάντηση Κουτσούμπα - Κασσελάκη στο Ηρώδειο

Μ ια σειρά από βασικούς υπουργούς της κυ-
βέρνησης Μητσοτάκη είδαμε χθες στη Συ-
ναγωγή των Αθηνών, όπου έγινε επιμνημό-

συνη δέηση για τα θύματα της τρομοκρατικής επίθε-
σης της Χαμάς κατά Ισραηλινών. Εκεί παραβρέθη-
καν οι υπουργοί Εργασίας Άδωνις Γεωργιάδης,

Εσωτερικών Νίκη Κεραμέως, Προστασίας του Πολί-
τη Γιάννης Οικονόμου, Τουρισμού Όλγα Κεφαλο-
γιάννη με τον ξάδερφό της Γιάννη Κεφαλογιάννη,
υφυπουργό Εθν. Άμυνας, καθώς και ο πρόεδρος της
Βουλής Κωνσταντίνος Τασούλας. Από το ΠΑΣΟΚ το
«παρών» έδωσε ο Παύλος Χρηστίδης. 

Τον Δημήτρη Κουτσούμπα συνάντησε προχθές στο Ηρώδειο ο

Στέφανος Κασσελάκης. Οι δύο αρχηγοί παραβρέθηκαν στο Ωδείο

Ηρώδου του Αττικού για να παρακολουθήσουν τη συναυλία του

Σταύρου Ξαρχάκου. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ χαιρέτησε διά χειρα-

ψίας τον γενικό γραμματέα του ΚΚΕ και στη συνέχεια έκατσαν

πολύ κοντά για να παρακολουθήσουν τη συναυλία. Ο Δημήτρης

Κουτσούμπας συνοδευόταν από τη σύζυγό του Αναστασία Κοντο-

γιάννη, ενώ ο Στέφανος Κασσελάκης από τον διευθυντή του γρα-

φείου του στον ΣΥΡΙΖΑ, τον Μανώλη Καπνισάκη. Ο Στέφανος

Κασσελάκης είχε την ευκαιρία να συναντηθεί, εκτός από τον

σπουδαίο συνθέτη Σταύρο Ξαρχάκο, και με την υπουργό Τουρι-

σμού Όλγα Κεφαλογιάννη και τον σύζυγό της Μίνωα Μάτσα.

Στη Συναγωγή κυβερνητικοί 
για να συλλυπηθούν
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Τ
ην Κυριακή, οι πολίτες στην
Πολωνία καλούνται να επιλέ-
ξουν μεταξύ της περαιτέρω

συντηρητικοποίησης της κοινωνίας,
αλλά και της απομάκρυνσης της χώ-
ρας από τις βασικές αρχές και αξίες
της ΕΕ, και της αλλαγής πορείας,
όπου το κράτος δικαίου, ο σεβασμός
στη διαφορετικότητα και η σύσφιξη
της συνεργασίας με άλλα κράτη-μέλη
θα τεθούν σε άμεση προτεραιότητα.

Οι Βρυξέλλες έχουν στραμμένο το βλέμμα τους
στην κρίσιμη εκλογική μάχη. Η Πολωνία αποτελεί
μια χώρα-βαρόμετρο για την πρώην Ανατολική Ευ-
ρώπη και διαθέτει μεγαλύτερη επιρροή στα ευρω-
παϊκά δρώμενα σε σχέση με άλλα παραδείγματα χω-
ρών που εισήλθαν στην ΕΕ τις πρώτες δεκαετίες του
νέου αιώνα. Από το 2015 μέχρι σήμερα, έχει πάρει
μια αμφιλεγόμενη πολιτική στροφή με το κυβερνών
Κόμμα του Νόμου και της Δικαιοσύνης να έχει δεχ-
θεί έντονη κριτική για τις επιλογές του σχετι-
κά με το κράτος δικαίου, τα δικαιώματα των
γυναικών και των μειονοτήτων, τις αμβλώ-
σεις κ.λπ. 

Την ίδια ώρα, η κυβέρνηση τηρεί σκληρή
στάση στο Μεταναστευτικό, ενώ σε πολλές
περιπτώσεις ταυτίστηκε με τις επιλογές του
Ούγγρου ηγέτη Βίκτορ Όρμπαν. Δεν πέρασε
απαρατήρητο το γεγονός ότι δεν δίστασε να
εγείρει το θέμα των γερμανικών αποζημιώσε-
ων, επικρίνοντας ταυτόχρονα σε αρκετές πε-
ριπτώσεις τη στάση του Βερολίνου μέσα στο ευρω-
παϊκό σύστημα. Αυτό συνέβη και κατά την πρόσφατη
Σύνοδο Κορυφής στη Γρανάδα, όπου η πολωνική
πλευρά αρνήθηκε να συνυπογράψει την κοινή δή-
λωση των Ευρωπαίων ηγετών για το Μεταναστευτι-
κό, με τον Πολωνό πρωθυπουργό Ματέους Μορα-
βιέτσκι να τονίζει ότι δεν φοβάται τις εντολές που
προέρχονται από το Βερολίνο και τις Βρυξέλλες και
ότι ο ίδιος αρνείται να μετατραπεί η χώρα του σε ένα

κέντρο εγκατάστασης παράνομων μεταναστών.
Οι επιλογές της πολωνικής κυβέρνησης και η

απομάκρυνση από το ευρωπαϊκό ιδεώδες αποτέλε-
σαν τη βασική αιτία για την καθυστέρηση που κατα-
γράφηκε στην απορρόφηση των κονδυλίων του Τα-
μείου Ανάκαμψης.

Αυτή είναι η μία όψη της πολιτικής σύγκρουσης
της Κυριακής. Στην αντίπερα όχθη, το ΚO, το φιλε-
λεύθερο κόμμα του έμπειρου Ευρωπαίου πολιτικού
Ντόναλντ Τουσκ, με μακρά θητεία στις Βρυξέλλες

ως προέδρου του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου
και επικεφαλής του Ευρωπαϊκού Λαϊκού
Κόμματος πριν τον Μάνφρεντ Βέμπερ, φιλο-
δοξεί να πετύχει την ανατροπή και να επανα-
φέρει την Πολωνία σε φιλοευρωπαϊκή τροχιά.
Μια ενδεχόμενη νίκη της αντιπολίτευσης θα
άλλαζε την εικόνα της χώρας στους ευρωπαϊ-
κούς θεσμούς, ενώ θα σηματοδοτούσε αδιαμ-
φισβήτητα την αλλαγή πορείας στην εσωτερι-
κή ατζέντα και ενδεχομένως περιορισμό της
έντασης μέσα στην κοινωνία που προκάλεσαν

επιλογές του απερχόμενου κυβερνητικού σχήμα-
τος. 

Σύμφωνα με το τελευταίο Poll of the Polls που φι-
λοξενεί το έγκυρο Politico, λίγα εικοσιτετράωρα
πριν ανοίξουν οι κάλπες, προηγείται το Κόμμα του
Νόμου και της Δικαιοσύνης με 37%, ενώ ακολου-
θούν το ΚΟ του κ. Τουσκ με 30%, η συμμαχία του κεν-
τρώου Poland 2050 και του Λαϊκού Κόμματος με
11%, το αριστερό Lewica με 10% και το ακροδεξιό

Confederation με 10%. Οι τελευταίες
αναλύσεις των ποιοτικών στοιχείων
δείχνουν πως 4,4 εκατομμύρια ψη-
φοφόροι παραμένουν αναποφάσιστοι
και αποτελούν την κρίσιμη μάζα που
θα καθορίσει το τελικό αποτέλεσμα.
Μέσα σε αυτό το κλίμα, οι επικριτές
του κυβερνώντος κόμματος στο εσω-
τερικό αλλά και το εξωτερικό υποστη-
ρίζουν ότι μια τρίτη θητεία για τους

ευρωσκεπτικιστές συντηρητικούς θα προκαλέσει
περαιτέρω πίεση στο ανεξάρτητο δικαστικό σώμα,
τα δικαιώματα των γυναικών και των ΛΟΑΤΚΙ και θα
επιταχύνει την πορεία σύγκρουσης της Βαρσοβίας
με τις Βρυξέλλες.

Ανεξάρτητα από την εσωτερική κατάσταση και τις
διενέξεις με την ΕΕ, από την έναρξη της ρωσικής ει-
σβολής στην Ουκρανία, η Πολωνία διαδραμάτισε
σημαντικό ρόλο ως περιφερειακός παίκτης. Ήταν
ένας από τους πιο ένθερμους υποστηρικτές του Κιέ-
βου, στέλνοντας άρματα μάχης και μαχητικά αερο-
σκάφη πριν από οποιοδήποτε άλλη χώρα, προσφέ-
ροντας ταυτόχρονα διπλωματική υποστήριξη στους
αμυνόμενους, ενώ δέχθηκε εκατομμύρια πρόσφυ-
γες που διέφυγαν τις πρώτες μέρες από τις εστίες
του πολέμου στο έδαφός της. Αν και στην παρούσα
φάση οι σχέσεις των δύο πλευρών περνούν μια κρί-
ση λόγω της ευρωπαϊκής πολιτικής εισαγωγών των
ουκρανικών σιτηρών και της απόφασης της κυβέρ-
νησης της Πολωνίας να προστατεύσει τους ντόπιους
παραγωγούς.

Η Πολωνία συνιστά ένα αναπόσπαστο κομμάτι της
ΕΕ, έχει καταγράψει οικονομικά άλματα και προστα-
τεύει τα ανατολικά σύνορα της Ευρώπης. Το ευρω-
παϊκό της μέλλον είναι άρρηκτα συνδεδεμένο με την
καλύτερη προοπτική της χώρας. Για αυτό και οι πο-
λίτες της πρέπει να σκεφτούν πολύ σοβαρά σε ποιον
θα δώσουν λαϊκή νομιμοποίηση το βράδυ της Κυ-
ριακής, για να κρατήσει το τιμόνι της Πολωνίας τα
επόμενα κρίσιμα χρόνια.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Το δίλημμα των εκλογών 
και το ευρωπαϊκό 

μέλλον της Πολωνίας 

Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση
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Δ
εν είναι πολύ εύκολο γενικά να μαντέψει κανείς τις προτεραιότητες του

Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, κυρίως διότι αυτές αλλάζουν πιο γρήγορα κι

από τις ίδιες τις εξελίξεις. Αντίθετα με τον μέσο χρήστη του ελληνικού

facebook, που έχει πάρα πολύ ξεκάθαρες θέσεις για τα όσα συμβαίνουν ανά πά-

σα στιγμή στην υφήλιο, ο Ερντογάν κάνει σταθερά αυτό που έκανε η χώρα του

από τον Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο και μετά: ελίσσεται, προκειμένου να κερδίσει

όσο περισσότερα μπορεί από κάθε κρίση, κάθε ευκαιρία, κάθε πόλεμο, κάθε

κατάσταση. 

Η προσπάθειά του να παίξει τον ενδιάμεσο ανάμεσα στη Ρωσία και την Ουκρα-

νία δεν του βγήκε πολύ καλά, όχι ότι είναι και χαμένος. Αλλά να που οι ευκαιρίες

στον κόσμο μας δεν στερεύουν ποτέ: η Χαμάς ξύπνησε ένα πρωί και την έπεσε στο

Ισραήλ, οπότε για τον

Ερντογάν ξημέρωσε μια

ακόμη υπέροχη ημέρα,

κατά την οποία θα μπορέ-

σει να παραστήσει τον ει-

ρηνοποιό. Βούτυρο στο

ψωμί του. 

«Εγώ θα σας
βάλω σε τάξη»

Την περασμένη εβδο-

μάδα ο Ερντογάν λογικά

μιλούσε από το πρωί μέ-

χρι το βράδυ στο τηλέ-

φωνο· μια με τον γενικό

γραμματέα του ΟΗΕ Αν-

τόνιο Γκουτέρες, μια με

τον Βλαντίμιρ Πούτιν, μια

με τον πρόεδρο του Ισ-

ραήλ Ισαάκ Χέρτζογκ,

μια με τον Μαχμούντ Αμ-

πάς, με τους ηγέτες του

Λιβάνου, της Αιγύπτου,

του Κατάρ, το σύμπαν

όλο. Την Τετάρτη το βράδυ, η τουρκική τηλεόραση ανακοίνωσε ότι με πρωτοβου-

λία του Ερντογάν ξεκίνησε διαδικασία διαπραγμάτευσης για την απελευθέρωση

των Ισραηλινών που κρατούνται από τη Χαμάς στη Γάζα. Δεν είναι ακριβώς έτσι,

αλλά δεν είναι και τελείως ψέμα.

Ο Ερντογάν έχει ένα πολύ βασικό πλεονέκτημα μέσα σε όλη αυτήν την κατά-

σταση, το οποίο όποιος δεν παίρνει στα σοβαρά κάνει τεράστιο λάθος: τα

έχει καλά με τους πάντες. Ακόμη και με το Ισραήλ, με τον πρωθυπουργό

του οποίου, Μπενιαμίν Νετανιάχου, συναντήθηκε για πρώτη φορά τον πε-

ρασμένο μήνα στη Νέα Υόρκη. Κανείς δεν του ξεφεύγει. Το πρωί με τον

Αμπάς, το βράδυ με τον Νετανιάχου, στο ενδιάμεσο με όποιον είναι εύκαι-

ρος και σηκώνει το τηλέφωνο. Η αλήθεια είναι ότι όλοι του το σηκώνουν,

όσο κι αν δεν μας αρέσει εμάς αυτό.  

Βέβαια αυτό το «τα έχω καλά με όλους» είναι μια σχεδόν απίστευτη ακρο-

βασία, που απαιτεί διαρκή προσπάθεια. Η Τουρκία, ας πούμε, έχει καλές

σχέσεις με τη Χαμάς, την οποία δεν θεωρεί τρομοκρατική οργάνωση, σε αν-

τίθεση με την Ευρωπαϊκή Ένωση και τις ΗΠΑ, για το Ισραήλ δεν το κουβεντιάζουμε

καν. Το Ισραήλ γενικά θεωρεί (χωρίς να μπορεί να το αποδείξει) ότι η Τουρκία πα-

ρέχει άσυλο στους ηγέτες της Χαμάς, κι αυτό το κάνει πολύ επιφυλακτικό απέναν-

τί της. Επίσης ο Ερντογάν τα πάει καλύτερα με τη Χαμάς, παρά με τη Φατάχ, η οποία

είναι πολύ πιο μετριοπαθής και ελέγχει τα παλαιστινιακά εδάφη στη Δυτική Όχθη.

Και φίλοι και εχθροί
Μέχρι το 2002, που ανέλαβε την εξουσία το κόμμα του Ερντογάν, η Άγκυρα τα

πήγαινε σχετικά καλά με το Ισραήλ, αλλά η στροφή του Ερντογάν προς τη Χαμάς

προκάλεσε τριβές. Επίσης η ΕΕ και οι ΗΠΑ τον έχουν επικρίνει επανειλημμέ-

νως για αυτό, όχι αρκετά αυστηρά όμως ώστε να αλλάξει στάση.

Τα πράγματα άρχισαν να πηγαίνουν πολύ χάλια, όταν το 2010 Ισραηλινοί κο-

μάντο επέδραμαν σε τουρκικό πλοίο που προσπάθησε να σπάσει τον αποκλει-

σμό της Γάζας και σκότωσαν 10 Τούρκους ακτιβιστές. Ο Ερντογάν έγινε έξαλλος

και αποκάλεσε το Ισραήλ «κράτος δολοφόνο». 

Σε τι βαθμό κρύβεται η ισλαμική ιδεολογία του Ερντογάν πίσω από τη συμπά-

θειά του για τους Παλαι-

στίνιους, ή είναι απλώς

θέμα συμφέροντος, αυτό

προφανώς δεν το ξέρει

κανείς. Τα τελευταία δύο

χρόνια, πάντως, στην

Τουρκία έχουν σημει-

ωθεί επιθέσεις εναντίον

Αράβων, οι οποίες θεω-

ρήθηκαν «μεμονωμέ-

νες» αλλά ίσως δεν ήταν

και τόσο. 

Ο εχθρός 
του εχθρού μου
είναι φίλος μου

Ιδεολογία ή μη, ο Ερν-

τογάν θέλει να τα βρει με

το Ισραήλ και οι προσπά-

θειές του απέδωσαν καρ-

πούς στη Νέα Υόρκη. Οι

δυο τους είχαν συμφωνή-

σει να ανταλλάξουν επίσημες επισκέψεις, ενώ ο Ερντογάν είχε εκδηλώσει εν-

διαφέρον να προσευχηθεί στο τζαμί του Αλ Ακτσά στην Ιερουσαλήμ στις 29 Οκτω-

βρίου, στα εκατό χρόνια της Τουρκικής Δημοκρατίας. Οι δυο τους φάνηκε να

έχουν ξεχάσει πόσο αντιπαθούν ο ένας τον άλλον. Ίσως επειδή τους ενώνουν κοι-

νά συμφέροντα και κοινοί φίλοι, όπως το Αζερμπαϊτζάν, το οποίο υποστηρίζουν

αμφότεροι στη διένεξή του με την Αρμενία για το Ναγκόρνο Καραμπάχ. 

Δεν έχουν μόνο κοινούς φίλους, όμως, αλλά έχουν και αυτό που βασι-

κά ενώνει ανθρώπους και κράτη: έναν κοινό εχθρό, το Ιράν. 

Τι θα κάνει, όμως, ο Ερντογάν αν ο Νετανιάχου μείνει πιστός στην υπό-

σχεσή του «να κάνει οικόπεδο τη Γάζα», κάτι πολύ πιθανό; Επί του πα-

ρόντος κούνησε το δάχτυλο τόσο στο Ισραήλ όσο και στις ΗΠΑ που έστει-

λαν αεροπλανοφόρο στην περιοχή. 

Εννοείται ότι δεν πρόκειται να ρισκάρει τις συμμαχίες του παίρνοντας

πιο δραστικά το μέρος της Χαμάς. Και η ίδια, εξάλλου, δεν είναι πολύ βέ-

βαιο ότι τον θέλει ως διαμεσολαβητή. Διότι βασικός της σύμμαχος είναι το Ιράν

που, όπως είπαμε, δεν τα πάει καλά με την Τουρκία.

Σε κάθε περίπτωση, ο Ερντογάν θα συνεχίσει να ελίσσεται. Και οφείλουμε να

του το αναγνωρίσουμε: σ’ αυτό είναι πολύ καλός. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Ο Ερντογάν 
με ποιον είναι;
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Η
αυλαία της προεκλογικής εκστρατείας για τον
επαναληπτικό γύρο των αυτοδιοικητικών
εκλογών πέφτει και στο μείγμα που συνθέ-

τουν τα αποτελέσματα της πρώτης Κυριακής, μαζί με
τα κυρίαρχα προγνωστικά για τη νέα αναμέτρηση,
μπαίνει το ισχυρό πολιτικό πρόσημο που έχει την
υπογραφή του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Ο πρωθυπουργός δεν κινήθηκε εκ
του ασφαλούς στη σκακιέρα των περι-
φερειακών και των δημοτικών εκλο-
γών, παίρνοντας ένα ξεκάθαρο πολιτι-
κό ρίσκο. Το απέδειξε αποφεύγοντας
τη συνταγή του παρελθόντος με τις
εύκολες επιλογές που κάνουν γκελ,
το οποίο εγγυάται κομματικές επιτυ-
χίες για να δώσει το χρίσμα σε πρό-

σωπα που θα ανταποκρίνονται στα δικά του στάνταρ,
προσδίδοντας με ευκρίνεια αλλά και με συνέπεια πο-
λιτικά χαρακτηριστικά στις μάχες των 13 περιφερειών
και των τριών μεγάλων δήμων. Αυτό ήταν το σχέδιο
που ο πρωθυπουργός έθεσε στη λαϊκή ετυμηγορία
των τοπικών κοινωνιών. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης κα-
τέστησε σαφές ακόμη και στις κομβικές καμπές της
προεκλογικής περιόδου ότι δεν θα επιτρέψει να αμ-
φισβητηθεί καμία από τις πτυχές αυτού του σχεδίου.
Δίνοντας διαπιστευτήρια αυτής της προσήλωσης, δεν
δίστασε να κάνει αλλαγές εν κινήσει, ακόμη και σε μια
περιφέρεια ειδικού, πολιτικού, βάρους, όπως εκείνη
της Αττικής. Η δικαίωση για τον πρωθυπουργό να δώ-
σει τα ηνία της «γαλάζιας» διεκδίκησης στη μεγαλύ-
τερη περιφέρεια της χώρας ήρθε από τον πρώτο γύρο.

Μπροστάρης παντού
Ο Νίκος Χαρδαλιάς εξελέγη από την πρώτη Κυρια-

κή, ενώ την εμβέλεια του πολιτικού μηνύματος που
παρήχθη μεγιστοποίησε το ποσοστό άνω του 45% που
συγκέντρωσε ο συνδυασμός «Αττική Μπροστά». Μια
εκλογική δύναμη μεγαλύτερη σε μέγεθος από εκεί-
νες που άθροισε η Νέα Δημοκρατία στις εθνικές
εκλογές στην Περιφέρεια Αττικής. Ο κ. Μητσοτάκης
ηγήθηκε εν τοις πράγμασι της «γαλάζιας» κινητοποί-
ησης, με επιτόπιες εκστρατείες σχεδόν σε όλα τα πε-
δία των αυτοδιοικητικών μαχών, επιμένοντας στις πα-
ρεμβάσεις του αλλά και στην απευθείας επαφή, με
τον κόσμο να αναδεικνύει τη σημασία της αποτελε-
σματικότητας έναντι της αναγνωρισιμότητας.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έδρεψε τους καρπούς αυ-
τής της στρατηγικής και με την επίδοση του Δημήτρη
Πτωχού στην Πελοπόννησο. «Πολλοί είχαν πει: “Μα
καλά, επιλέγετε έναν άνθρωπο χωρίς αναγνωρισιμό-
τητα;” και “πώς θα προφτάσει να αντιπαρατεθεί με κά-
ποιον πολύ πιο έμπειρο και κάποιον πολύ πιο γνωστό
πολιτικό πρόσωπο;”. Κι όμως, ο Δημήτρης, με πολλή
δουλειά, γυρνώντας πόρτα πόρτα όλη την Πελοπόννη-
σο, κατάφερε και διέψευσε αυτούς οι οποίοι πίστευαν
ότι πρέπει να είναι απαραίτητη προϋπόθεση για να
εκλεγεί κάποιος το να είναι γνωστός», υπενθύμισε ο
πρωθυπουργός από την Τρίπολη, όπου βρέθηκε την
Πέμπτη για στηρίξει ενόψει του δεύτερου γύρου την
υποψηφιότητα του Δημήτρη Πτωχού. Ο Δημήτρης
Πτωχός άλλωστε δεν ήρθε απλώς πρώτος στην ανα-
μέτρηση της 8ης Οκτωβρίου, αλλά μόλις 1.000 σταυ-
ροί τον χώρισαν από την εκλογή του από την πρώτη

Κυριακή. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έδειξε ότι θα συ-
νεχίσει με το πόδι στο γκάζι για να επιτευχθεί ο στό-
χος που έχει θέσει από την αρχή της μάχης των αυτο-
διοικητικών εκλογών. Δεν κρύφτηκε πίσω από τη δυ-
σκολία της πολιτικής συγκυρίας στη Θεσσαλία και με
κάθε τρόπο ήταν μπροστάρης στον προεκλογικό αγώ-
να του Κώστα Αγοραστού. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
βγήκε ο ίδιος απέναντι στην εργαλειοποίηση των φυ-
σικών καταστροφών, με την οποία η αντιπολίτευση
αποσκοπούσε να θέσει εκτός προεκλογικής μάχης
στη Θεσσαλία τον Κώστα Αγοραστό.

Οι πολίτες επιβεβαίωσαν
την εμπιστοσύνη τους στη ΝΔ

Ο πρωθυπουργός, όπως και από τις πρώτες ώρες
της κρίσης έτσι και λίγο προτού ανοίξουν οι κάλπες,
στάθηκε δημόσια και όχι με διαρροές ή τοποθετή-
σεις... αντ’ αυτού στο πλευρό του Κώστα Αγοραστού. Ο
κ. Μητσοτάκης δεν χρησιμοποίησε ως πρόσχημα το
απαιτητικό πρόγραμμα των πρωθυπουργικών καθη-
κόντων και στις αρχές της εβδομάδας, αμέσως μετά
την τριμερή σύνοδο στη Βάρνα της Βουλγαρίας, συμ-
μετείχε στη «γαλάζια» εξόρμηση για την Περιφέρεια
Βορείου Αιγαίου. Μια αναμέτρηση στην οποία επίσης
διαψεύστηκαν οι «πολιτικές Κασσάνδρες» και όσοι
διαφωνούσαν με την πολιτική στήριξη σε ένα πρόσω-
πο που δεν είναι ο εκλεγμένος περιφερειάρχης.

Η δύσκολη απόφαση Μητσοτάκη με την επιλογή
του Αλκιβιάδη Στεφανή δικαιώθηκε στην κάλπη, κα-
θώς ο επίτιμος αρχηγός ΓΕΣ άφησε δεύτερο στην
εκλογική κατάταξη τον Κώστα Μουτζούρη. Ο κ. Στε-
φανής κατέγραψε ένα ποσοστό που προσέγγισε το
40% και για τρεις ποσοστιαίες μονάδες έμεινε μακριά
από την εκλογή του από την πρώτη Κυριακή, όμως
έθεσε ισχυρή παρακαταθήκη για τη μάχη που ξεκινά
σε λίγες ώρες. Σε κάθε περίπτωση, οι Έλληνες πολί-
τες επιβεβαίωσαν την εμπιστοσύνη τους στη Νέα Δη-
μοκρατία, στηρίζοντας τις επιλογές και στις 13 περι-
φέρειες της χώρας. Η εκλογή δε των «γαλάζιων»
υποψηφίων από την πρώτη Κυριακή σε επτά εξ αυτών
συνοδεύτηκε από εντυπωσιακά ποσοστά που ξεπέ-
ρασαν το 60%, όπως στην περίπτωση του Απόστολου
Τζιτζικώστα για την Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδο-
νίας, αλλά και την άνοδο που σημείωσε η εκλογική
απήχηση του Αλέξανδρου Καχριμάνη στην Ήπειρο.

Εξίσου μεγάλη είναι η ικανοποίηση για την πολιτική
κυριαρχία που εδραιώνεται σε περιφέρειες που ήταν
ανέκαθεν αριστερόστροφες, όπως εκείνη της Δυτι-
κής Ελλάδας. Το 59,03% που συγκέντρωσε ο Νεκτά-
ριος Φαρμάκης, εξασφαλίζοντας την επανεκλογή του
από την πρώτη Κυριακή, είναι μεγαλύτερο κατά τρεις
μονάδες και από το ποσοστό με το οποίο ο νυν περι-
φερειάρχης μπόρεσε να κερδίσει στον δεύτερο γύρο
της αναμέτρησης του 2019.

Πήρε πάνω του
και τη μάχη

των εκλογών για
την αυτοδιοίκηση

ΚYΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Έδωσε πολιτικά χαρακτηριστικά 
στη διεκδίκηση των 13 περιφερειών και
των τριών μεγάλων δήμων, σάρωσε
όλη την επικράτεια για να στηρίξει τους
«γαλάζιους» υποψηφίους και βγαίνει
πάλι νικητής και δικαιωμένος 

του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Με τον Δημήτρη Πτωχό

Με τον Κώστα Αγοραστό

Με τον Αλκιβιάδη Στεφανή
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«

T
ο αμετάβλητο κοντράστ των στρατηγικών που συγκρούονται
στο πολιτικό σκηνικό φωτίζει με την παρέμβασή του στην
«Political» ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ Θανάσης

Κοντογεώργης. Ο κ. Κοντογεώργης στην αποκλειστική συνέντευξή
του προαναγγέλλει εξελίξεις στην ευρωπαϊκή αρωγή για τη στήριξη
της Θεσσαλίας, ενώ επαναλαμβάνει ότι πρωταρχική μέριμνα της κυ-
βέρνησης είναι η μείωση των κοινωνικών ανισοτήτων και
η προώθηση των έργων υποδομών. Ο υφυπουργός παρά
τω πρωθυπουργώ υποστηρίζει ότι το πολιτικό μήνυμα των
αυτοδιοικητικών εκλογών είναι σαφές και επιβεβαιώνει
την εμπιστοσύνη της κοινωνίας στην κυβέρνηση και τον
Κυριάκο Μητσοτάκη. Στρέφει δε τους προβολείς στην
αναβάθμιση της κυβερνητικής ετοιμότητας που αναπό-
δραστα προκαλείται από την πολεμική σύρραξη στη Λω-
ρίδα της Γάζας. 

Κύριε υπουργέ, η πολεμική ανάφλεξη στη Μέση
Ανατολή αλλάζει το επίπεδο και του εθνικού συναγερμού. Το
ΚΥΣΕΑ, που συνεδρίασε υπό τον πρωθυπουργό,
ακτινογράφησε την κατάσταση, οπότε ποιες είναι οι
προτεραιότητες που χαράσσονται στο ρευστό περιβάλλον
που δημιουργείται;

Προφανώς είναι ένα γεγονός που έχει σοβαρές διαστάσεις. Γιατί πέ-
ραν του τοπικού ενδιαφέροντος που αφορά τη Μέση Ανατολή, που
είναι πάντα μια περιοχή που γεννά εντάσεις, όλοι αντιλαμβανόμαστε
ότι στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο και στην ευρύτερη περιοχή της
Μέσης Ανατολής μια τέτοια κατάσταση μπορεί να έχει και άλλες επι-

πτώσεις. Πρώτο μας μέλημα και μέριμνα ήταν να εξασφαλίσουμε
τον ασφαλή επαναπατρισμό των Ελλήνων που βρίσκονταν στην πε-
ριοχή. Αυτό, όπως έχετε ενημερωθεί, προχώρησε με έναν ασφαλή
και γρήγορο τρόπο γιατί ήμασταν και από τις πρώτες χώρες που κι-
νηθήκαμε άμεσα και μάλιστα βοηθήσαμε και άλλες χώρες προκει-
μένου να επιτύχουν τον επαναπατρισμό των πολιτών τους. Από κει

και πέρα, η ελληνική κυβέρνηση από την πρώτη στιγμή έδειξε
ανακλαστικά. Υπάρχει μια ετοιμότητα σε όλα τα επίπεδα και
προφανώς το ΚΥΣΕΑ εξέτασε όλες τις πλευρές του ζητήματος
και πώς βεβαίως επηρεάζεται όλη η περιοχή από την εξέλιξη
αυτή. 

Προφανώς αυτή η προετοιμασία ενσωματώνει και τους
τομείς της οικονομίας και του Μεταναστευτικού. Είναι αυτές
οι βασικές πηγές της ανησυχίας μας;
Είναι οι πρώτες προφανείς συνέπειες που μπορεί να έχουμε
από την εξέλιξη αυτή. Νομίζω όμως ότι πρέπει να περιμένουμε

την εξέλιξη των γεγονότων γιατί ειδικά στο κομμάτι της οικονομίας
υπάρχουν πολλοί παράγοντες που επηρεάζουν αφενός αυτό που
αντιλαμβάνεται ο κάθε πολίτης, την τιμή του πετρελαίου, τα θέματα
της παραγωγής. Απλώς επειδή εμπλέκονται πολλές χώρες πετρε-
λαιοπαραγωγοί όπως είναι η Σαουδική Αραβία, το Ιράν κοκ, που
επηρεάζουν τη διεθνή τιμή του πετρελαίου, νομίζω ότι χρειάζεται
κάποιες μέρες και εβδομάδες αναμονή προκειμένου να δούμε πώς
θα εξελιχθεί. Από εκεί και πέρα είναι εξαιρετικά σημαντικό να δια-
σφαλιστεί η ανθρωπιστική βοήθεια και βέβαια καθετί που μπορεί να
αφορά καινούργιες ροές μεταναστών από την περιοχή και οι όμορες

με το Ισραήλ χώρες νομίζω ότι είναι σε μια ετοιμότητα και προφα-
νώς είναι κάτι που απασχολεί την Ευρώπη και τη διεθνή κοινότητα
και μέσα από το πρίσμα αυτό θα το δούμε. 

Ο επαναπατρισμός δεν αφορά μόνο όσους ταξίδεψαν στην
περιοχή αλλά και όσους διαμένουν μόνιμα εκεί και
φοβούνται για την ασφάλειά τους;

Είναι σε επικοινωνία το υπουργείο Εξωτερικών και με την ελληνική
κοινότητα και με όσους Έλληνες βρίσκονται εκεί. Όπου υπάρχουν
τέτοια αιτήματα το υπουργείο Εξωτερικών ανταποκρίνεται. 

Περνώντας στην εσωτερική επικαιρότητα. Έχουμε μπροστά
μας τον επαναληπτικό γύρο των αυτοδιοικητικών εκλογών.
Ποιο είναι το διακύβευμα ενόψει της δεύτερης Κυριακής;

Την πρώτη Κυριακή, τουλάχιστον σε πολιτικό επίπεδο και σε σχέση με
τους στόχους που είχε θέσει η κυβέρνηση σε επίπεδο περιφερειών και
των τριών βασικών δήμων, έγινε μια πρώτη πολιτική καταγραφή. Η
πρώτη αυτή καταγραφή θα έλεγα ότι επιβεβαίωσε την πολιτική εμπιστο-
σύνη που υπάρχει στο πρόσωπο του πρωθυπουργού και στην κυβέρνη-
ση, όπως αυτή αποτυπώθηκε και στο εκλογικό αποτέλεσμα των εθνικών
εκλογών του Ιουνίου. Από εκεί και πέρα, εμείς έχουμε μια βασική στό-
χευση, θα έλεγα κυβερνητική, και μια πολιτική: η κυβερνητική είναι ότι
εμάς μας ενδιαφέρει τα επόμενα χρόνια να υπάρξει στη χώρα περιφε-
ρειακή ανάπτυξη, κοινωνική συνοχή, να μειωθούν οι ανισότητες και
προφανώς να προχωρήσουν και τα έργα υποδομών σε κάθε περιοχή.
Αυτό μέσα από τα κονδύλια που έχει εξασφαλίσει η κυβέρνηση για τα
επόμενα χρόνια και από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Οι πολίτες επιζητούν 
σε όλα τα επίπεδα αυτό 

που αποτυπώθηκε και 
στις εθνικές εκλογές 

αλλά και στις περιφερειακές 
και στις δημοτικές, 

ανθρώπους που μπορούν 
να φέρουν μια βελτίωση 

στην καθημερινότητά τους
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«Στόχος η μείωση 
των κοινωνικών ανισοτήτων 

και τα έργα υποδομών»

«Στόχος η μείωση 
των κοινωνικών ανισοτήτων 

και τα έργα υποδομών»
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στον Γιώργο 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com



από το ΕΣΠΑ, το πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης» που είναι για τους δή-
μους, από το Πρόγραμμα Αγροτικής Ανάπτυξης. Χρειάζονται κατάλλη-
λοι άνθρωποι προκειμένου να υπάρξει μια σύμπλευση και με τις κυ-
βερνητικές πολιτικές αλλά και να προχωρήσουμε γρήγορα ώστε σε
πέντε χρόνια από τώρα η κατάσταση στην περιφέρεια να είναι πολύ κα-
λύτερη απ’ ό,τι είναι σήμερα, γιατί ήδη έχουν γίνει σημαντικά βήματα
προς την κατεύθυνση αυτή. Θέσαμε και έναν πολιτικό στόχο σε σχέση
με τις περιφέρειες και τους μεγάλους δήμους της χώρας. Περιμένουμε
να δούμε πώς θα αποτυπωθεί η βούληση των πολιτών στον δεύτερο γύ-
ρο, όπου εκεί αντιλαμβάνεστε ότι υπάρχουν και άλλες συνεργασίες και
τα πρόσωπα παίζουν έναν ρόλο. Είμαστε αρκετά αισιόδοξοι για το απο-
τέλεσμα ότι θα είναι ικανοποιητικό. Σε κάθε περίπτωση βέβαια εμείς
προς τον σκοπό του στόχου που σας ανέφερα θα συνεργαστούμε με
κάθε πρόσωπο που θα επιλέξουν οι τοπικές κοινωνίες. 

Η αντιπολίτευση πάντως κάνει μια εντελώς διαφορετική
ανάγνωση τόσο του διακυβεύματος όσο κυρίως του
αποτελέσματος της πρώτης Κυριακής. Εν πολλοίς,
υποστηρίζεται ότι επετεύχθη ο στόχος που έβαλε ο
πρωθυπουργός και η εστίαση γίνεται στη Θεσσαλία, ως την
περιφέρεια όπου η κάλπη θα παράξει πολιτικά
αποτελέσματα. Τι απαντάτε;

Είναι λίγο οξύμωρο να περιμένουμε μία περιφέρεια για να κατα-
γραφούν τα αποτελέσματα, ίσως γιατί ενδεχομένως η αντιπολίτευ-
ση θεωρεί ότι αυτό μπορεί να τη βολεύει. Εμείς ως κυβέρνηση και ο
ίδιος ο πρωθυπουργός αντιμετωπίσαμε με εξαιρετική μετριοπά-
θεια αποτελέσματα που θα έλεγα ότι είναι πολύ ικανοποιητικά. Και
μόνο το γεγονός ότι επτά περιφέρειες κρίθηκαν από την πρώτη Κυ-
ριακή με πρόσωπα που στήριξε η κυβέρνηση και πως τα πανελλα-
δικά ποσοστά ήταν σε κάποιες περιπτώσεις και πάνω από εκείνα
των εθνικών εκλογών, νομίζω ότι λέει πολλά. Όπως αντίστοιχα νο-
μίζω ότι με μετριοπάθεια πρέπει τα κόμματα της αντιπολίτευσης να
αντιμετωπίζουν τα αποτελέσματα αυτά, γιατί και σε επίπεδο περι-
φερειακών εκλογών ο ΣΥΡΙΖΑ νομίζω ότι σε πολλές περιπτώσεις
δεν καταγραφόταν παρά μόνο σε μονοψήφια ποσοστά. Το ΠΑΣΟΚ
σε αρκετές περιπτώσεις υπολειπόταν των εθνικών ποσοστών, ενώ
πράγματι το ΚΚΕ σε κάποιες περιπτώσεις είχε άνοδο των ποσοστών
του. Θεωρώ όμως ότι εδώ πρέπει να γίνει μια σοβαρή διάκριση ότι
σε επίπεδο περιφερειών η καταγραφή έχει γίνει και το πολιτικό μή-
νυμα ήταν σαφές. Σε επίπεδο δήμων βέβαια είναι αισιόδοξο το γε-
γονός ότι βλέπουμε σε αρκετές περιπτώσεις δημάρχους οι οποίοι
παρήγαγαν αποτελέσματα για τους πολίτες, είχαν επιχειρησιακό
σχέδιο και τα πήγαν καλά να επιβραβεύονται και σε άλλες περιπτώ-
σεις δήμαρχοι οι οποίοι μπορεί να μην τα πήγαν τόσο καλά και οι
πολίτες να επέλεξαν κάτι άλλο. Αυτό δείχνει, κύριε Παπακωνσταν-
τίνου, ότι οι πολίτες επιζητούν σε όλα τα επίπεδα -αυτό αποτυπώθη-
κε και στις εθνικές εκλογές αλλά και στις περιφερειακές και στις
δημοτικές- ανθρώπους οι οποίοι μπορούν να φέρουν μια βελτίωση
στην καθημερινότητά τους και θεωρούν ότι είτε την έχουν δει, άρα
θέλουν να πάνε στην επόμενη φάση και τα πράγματα να είναι καλύ-
τερα, είτε θεωρούν ότι κάποιοι έχουν αυτήν τη δυνατότητα και στο
πλαίσιο της προσαρμογής στις νέες συνθήκες που επιβάλλονται
από την κλιματική κρίση, από τη διαχείριση πολλών κινδύνων, ότι
υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι μπορούν σε αυτό να κάνουν καλή
δουλειά. Νομίζω ότι αυτό πρέπει να κρατήσουμε από αυτές τις
εκλογές και αυτό θα αποτυπωθεί και την Κυριακή. 

Πώς σχολιάζετε το γεγονός ότι η αξιωματική αντιπολίτευση
ευρύτερα επένδυσε πολιτικά στις φυσικές καταστροφές;
Εσχάτως μάλιστα ενίσχυσε τις κατηγορίες εναντίον της
κυβέρνησης ακόμη και για το αν υπεβλήθη αίτημα για την
έκτακτη ευρωπαϊκή αρωγή... 

Η κυβέρνηση από την πρώτη στιγμή έκανε όλες τις απαιτούμε-
νες ενέργειες. Σας θυμίζω ότι ο πρωθυπουργός βρέθηκε από
την πρώτη στιγμή στο Στρασβούργο και είχε συναντήσεις και με
την πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, την κυρία Ούρσουλα

φον ντερ Λάιεν. Σε συνέχεια αυτών των συναντήσεων, υπήρξε η
ειδική ομάδα από κυβερνητικά στελέχη αλλά και από την ευρω-
παϊκή επιτροπή, τα οποία δουλεύουν εντατικά αυτές τις εβδομά-
δες τη βοήθεια που θα υπάρξει, ύψους 2,2 δισ. ευρώ. Όπως ξέ-
ρετε, αυτά αφορούν και την παροχή ευελιξίας στη διαχείριση
τόσο του ΕΣΠΑ 2014-2020 όσο και του νέου ΕΣΠΑ 2021-2027.
Υπάρχει πλέον μια δυνατότητα για πρόσβαση στις μέγιστες δυ-
νατές πιστώσεις από το ευρωπαϊκό Ταμείο Αλληλεγγύης, όπως
συνέβη βέβαια και στην περίπτωση άλλων κρατών-μελών, με
πιο πρόσφατη αυτή την περίπτωση της Σλοβενίας. Η στήριξη του
αγροτικού τομέα μέσα από τους διαθέσιμους ευρωπαϊκούς πό-
ρους, και στο πλαίσιο αυτό υποβλήθηκε πρόταση του Ταμείου
Ανάκαμψης με τη συμπερίληψη τριών κατηγοριών έργων, δη-
λαδή της αποκατάστασης του οδικού δικτύου στη Θεσσαλία, της
αποκατάστασης του σιδηροδρομικού δικτύου και βέβαια των
αντιδιαβρωτικών και αντιπλημμυρικών έργων στον Έβρο και
στη Ροδόπη. Αυτά συμποσούνται στο ποσό των 680 εκατ. ευρώ.
Στο πλαίσιο αυτό, συνεχίζουμε τις συζητήσεις με την Ευρωπαϊ-
κή Επιτροπή που θα ολοκληρωθούν τις επόμενες μέρες. Τα
πράγματα έχουν εξελιχθεί ομαλά και σωστά και θα έχουμε τη
μέγιστη δυνατή στήριξη και σε όλα τα υπουργεία από όλες τις δι-
ευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής προκειμένου να στηριχ-
θεί η περιοχή και να συνεχιστεί η αποκατάσταση. 

Πόσο άμεσα είναι τα αποτελέσματα που περιμένουμε από
αυτές τις συζητήσεις;

Βρισκόμαστε σε συνεχή επαφή με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
τις επόμενες μέρες ολοκληρώνονται οι διαδικασίες. Αντιλαμβά-
νεστε βέβαια ότι απαιτούνται κάποιοι μήνες για να ολοκληρωθεί
η ένταξη όλων των ανωτέρω έργων στα ευρωπαϊκά προγράμμα-
τα, γιατί η χαρτογράφηση των αναγκών και της αποκατάστασης
των κρίσιμων υποδομών είναι μια δουλειά που απαιτεί κάποιο
συγκεκριμένο χρόνο προκειμένου να είμαστε σίγουροι ότι αυτά
τα έργα θα υλοποιηθούν μέσα στους χρόνους που αφορούν τα
ευρωπαϊκά ταμεία και δη του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτι-
κότητας. Επομένως, η δουλειά γίνεται με συστηματικό τρόπο,
κύριε Παπακωνσταντίνου, προκειμένου να μην έχουμε στην πο-
ρεία αστοχίες και πηγαινέλα. Μπορώ να σας πω ότι γίνεται με
τον δέοντα τρόπο, υπακούοντας και στις αρχές που υπάρχουν σε
επίπεδο Ευρωπαϊκής Επιτροπής, από τις οποίες δεν μπορούμε
να παρεκκλίνουμε, και ταυτόχρονα με τις άμεσες ανάγκες που
έχουμε στην περιοχή. Άλλωστε, όπως ξέρετε, έγιναν και συγκε-

κριμένες ανακοινώσεις από τους υπουργούς, τον κύριο Αυγε-
νάκη, τον κύριο Τριαντόπουλο και με την παρουσία του κυρίου
Αγοραστού που αφορούν τις αγροτικές αποζημιώσεις. Συνεχί-
ζεται η καταβολή των ποσών μέσω της κρατικής αρωγής. Τρέ-
χουμε προκειμένου οι άνθρωποι εκεί πέρα πραγματικά να ανα-
κουφιστούν όσο αυτό γίνεται. Να αποκαταστήσουν γρήγορα τις
ζημιές και όλα όσα έχουν γίνει στην περιοχή. Βέβαια, ταυτόχρο-
να εξελίσσεται το σχέδιο για την επόμενη μέρα στη Θεσσαλία. 

Αυτά πάντως θα μου επιτρέψετε να σας πω ότι
αμφισβητούνται από την αντιπολίτευση. Μήπως τελικά είναι
ένα από τα σημάδια ενός στρατηγικού κενού και εντέλει της
απουσίας ενός πραγματικού αντιπάλου για την κυβέρνηση; 

Αυτό που ενδιαφέρει την κοινωνία και τους πολίτες είναι να υπάρ-
χουν μια κυβέρνηση που παράγει αποτελέσματα και μια αντιπολί-
τευση που μπορεί να κάνει τη σωστή, γόνιμη και εποικοδομητική
κριτική. Γιατί βλέπετε ότι όντως τα προβλήματα είναι πολλά. Βλέπε-
τε, λειτουργούμε σε συνθήκες συνεχούς κρίσης, αλλά ταυτόχρονα
η αντιμετώπιση των διαρθρωτικών αδυναμιών σίγουρα απαιτεί μια
προσπάθεια. Επομένως, θεωρώ ότι και η μείζων και η ελάσσων αν-
τιπολίτευση θα μπορούσαν να συμβάλουν εποικοδομητικά σε όλη
αυτή την προσπάθεια. Δεν έχει γίνει ακόμη, ευελπιστώ ότι μπορεί
να γίνει στη συνέχεια. Ο ΣΥΡΙΖΑ περνάει μια περίοδο εσωστρέφει-
ας, θα τη χαρακτήριζα, και θα δούμε πώς θα εξελιχθεί. Στην υπό-
λοιπη αντιπολίτευση υπάρχει μια αφωνία σε αρκετά ζητήματα. Νο-
μίζω ότι αυτά οι πολίτες τα αξιολογούν. Εμείς είμαστε προσηλωμέ-
νοι στη δουλειά που κάνουμε καθημερινά και έτσι θα συνεχίσουμε,
κύριε Παπακωνσταντίνου. 

Πάντως, η αλλαγή ηγεσίας δεν φαίνεται να έχει επιφέρει
κάποια μεταβολή στο μοντέλο αντιπολίτευσης του ΣΥΡΙΖΑ... 

Αν και έχουμε κάποια πρώτα δείγματα σε σχέση με τις επιλογές
προσώπων και κάποιες ομιλίες του κ. Κασσελάκη, που θα έλεγα
ότι παραπέμπουν λίγο σε άλλες εποχές, δεν έχουμε δει ακόμη κάτι
ανανεωτικό και καινούργιο. Λέω όμως και πάλι ότι αναμένουμε
από την αντιπολίτευση τη στάση που σας περιέγραψα και πριν. Σί-
γουρα θα έχουμε ευκαιρίες και εντός και εκτός Βουλής να συζητη-
θούν αυτά τα θέματα. Σε κάθε περίπτωση, σας επαναλαμβάνω ότι
πρωταρχική μας μέριμνα είναι να αντιμετωπίσουμε τα προβλήμα-
τα που υπάρχουν και να βελτιώσουμε την καθημερινότητα των
συμπολιτών μας. 
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Ο ΣΥΡΙΖΑ περνάει μια περίοδο 
εσωστρέφειας και θα δούμε 
πώς θα εξελιχθεί. Στην υπόλοιπη 
αντιπολίτευση θα έλεγα ότι υπάρχει
μια αφωνία σε αρκετά 
ζητήματα. Νομίζω ότι αυτά
οι πολίτες τα αξιολογούν.
Εμείς είμαστε προσηλωμένοι 
στη δουλειά που κάνουμε καθημερινά
και έτσι θα συνεχίσουμε

«
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Α
παντήσεις στην εσωκομματική αν-
τιπολίτευση -την «Ομπρέλα» και
την ομάδα γύρω από την Έφη

Αχτσιόγλου- αλλά και εικόνα στο λίφτινγκ
που θέλει να κάνει στον ΣΥΡΙΖΑ έδωσε ο
Στέφανος Κασσελάκης από το Κερατσίνι,
στην πρώτη τέτοια εκδήλωση που πραγμα-
τοποίησε λίγο πριν αναχωρήσει για τις ΗΠΑ
ώστε να φέρει τα... χειμερινά.

«Χθες μετά την πρόσκληση που έκανα
γράφτηκαν 500 νέα μέλη στον ΣΥΡΙΖΑ. Για
όσους αμφιβάλλουν για το τι χτίζουμε, ας
πουν εκείνοι πότε έφεραν 500 νέα μέλη σε

μια μέρα. Προσκαλέστε τα
να συνεργαστούν μαζί
σας, να αισθανθούν ότι το
κόμμα δεν είναι ξινίλα αλ-
λά αγκαλιά». 

Ο Στέφανος Κασσελά-
κης περιέγραψε ένα κόμ-
μα που θα στελεχωθεί κυ-
ρίως με νεαρούς τεχνο-

κράτες, όμως ήταν αρκετές οι φορές που
προσπαθώντας να δείξει διαλλακτικότητα,
ζητούσε από το κοινό που «χειροκροτού-
σε» να ηρεμήσουν όταν έθετε ρητορικές
ερωτήσεις εναντίον της μειοψηφίας.

Παράλληλα πάντως χαρακτήρισε εμμέ-
σως πλην σαφώς τους αντιπάλους του «ξι-
νούς» και «κατόχους αριστερόμετρων».
Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης δέχτηκε
ερώτηση για το αν όσοι διαφωνούν πρέπει
να αποχωρήσουν από το κόμμα.

«Πρέπει να δώσουμε έμπρακτες λύσεις,
αν είναι λύσεις του προηγούμενου αιώνα,
δεν θα πείσουμε. Το να βγάλεις αριστερό-
μετρο είναι δεξιά πρακτική. Εγώ κρατάω το
αριστερόμετρό μου στην τσέπη. Αν θέλουν
να τρέξουν στους δρόμους και μοιράσουν
τα φυλλάδιά μας, εδώ είμαστε», ανέφερε

χαρακτηριστικά. Όσο για το ευρωψηφο-
δέλτιο του κόμματος, για το οποίο ζήτησε
να εκδηλωθεί ενδιαφέρον από... αγνώ-
στους, επέμεινε ότι... σέβεται τον κόπο
όλων των υποψηφίων στα ψηφοδέλτια και
των ευρωβουλευτών, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ θα
βγάλει νέα στελέχη. «Το απαιτεί η κοινω-
νία», σημείωσε.

Πιο σκληροί οι «λοχαγοί»
Ο Στέφανος Κασσελάκης συνεχίζει πάν-

τως να παίζει -σε σχέση με την εσωκομμα-
τική αντιπολίτευση- τον ρόλο του «καλού
μπάτσου», την ώρα που οι «λοχαγοί» του
κάνουν τον... κακό. Χαρακτηριστικά, ο

Γιώργος Τσίπρας σε συνέντευξή του την
Πέμπτη μίλησε για «οφθαλμοφανή υπονό-
μευση» του προέδρου αλλά και πως «ξέρω
ότι γίνεται συζήτηση για διάσπαση. Από τη
δική μας πλευρά δεν υπάρχει κάτι».

Από την πλευρά του, ο ναύαρχος Απο-
στολάκης, αναφερόμενος στις αρνήσεις
στελεχών της αντιπολίτευσης να αναλά-
βουν θέση στη σκιώδη κυβέρνηση Κασσε-
λάκη, σχολίασε ιδιαίτερα δηκτικά: «Όταν
υπάρχουν οι προτάσεις του προέδρου σε
όλους τους κοινοβουλευτικούς και έχουμε
αρνήσεις, αυτό δεν είναι λίγο παράξενο;
Δηλαδή, μας πληρώνει ο ελληνικός λαός,
μας έχει επιλέξει να είμαστε στο Κοινο-

βούλιο κι εμείς διαλέγουμε αν θα κάνουμε
ή δεν θα κάνουμε…».

Από την άλλη, η «Ομπρέλα» μέσω του
Ευκλείδη Τσακαλώτου στοχεύει στον Στέ-
φανο Κασσελάκη, με αιχμή την ομιλία του
στον Σύνδεσμο Επιχειρήσεων και Βιομη-
χανιών και στη «δαιμονοποίηση του κεφα-
λαίου». «Η ενίσχυση της θέσης των εργα-
ζομένων δεν μπορεί να βασίζεται ούτε
στην ελπίδα ότι το κεφάλαιο θα δρα υπέρ
της ισότητας ούτε στη “συνεργασία” των
εργαζομένων - αυτό δεν δούλεψε στο πα-
ρελθόν, δεν θα δουλέψει ούτε στο μέλλον»,
ανέφερε ο άλλοτε υπουργός Οικονομικών.

Προαναγγελία της ριζικής διαφωνίας που
φτάνει μέχρι την αποχώρηση και από τον
Νίκο Μπίστη, μέλος της Πολιτικής Γραμμα-
τείας του ΣΥΡΙΖΑ, που έγραψε: «Η Αριστερά
και η Κεντροαριστερά σε όλη την Ευρώπη
και σε όλες τους τις εκδοχές που με χωρούν
-από την αριστερή Σοσιαλδημοκρατία μέχρι
τη ριζοσπαστική Αριστερά- υποστηρίζουν
τη φορολόγηση του πλούτου και των επιχει-
ρήσεων. Αλλιώς τα περί κοινωνικού και
αναπτυξιακού κράτους είναι λόγια κενά πε-
ριεχομένου. Αυτή η ειδοποιός διαφορά από
τη συντηρητική παράταξη δεν έχει σχέση με
πλειοψηφίες, καταστατικά και πειθαρχίες.
Έχει σχέση με αρχές, την πορεία και τη συ-
νείδηση καθενός και καθεμιάς».

Το σχέδιο Κασσελάκη για
«μετάλλαξη» του ΣΥΡΙΖΑ

Η «πέτρα του σκανδάλου»
Στο μεταξύ, ο Στέφανος Κασσελάκης έχει καταφέρει να μειώσει τους βουλευτές

της εσωκομματικής αντιπολίτευσης στους 11 από 16 που ήταν αρχικά, προσφέροντας
θέσεις ευθύνης σε όσους στην πρώτη ψηφοφορία για το προεδρείο της Κοινοβου-
λευτικής του Ομάδας είχαν ψηφίσει «λευκό».

Τελευταίος, ο βουλευτής Ροδόπης και «πέτρα του σκανδάλου» μεταξύ των δύο
εκλογών Φερχάτ Οζγκιούρ. Ο βουλευτής για τον οποίο η Ροδόπη δεν βάφτηκε «μπλε»
και τον οποίο στελέχη του ίδιου του ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήριζαν «νίκη του τουρκικού προ-
ξενείου».

Ο Φερχάτ Οζγκιούρ ανέλαβε τη θέση του αναπληρωτή τομεάρχη Υγείας. Η Όλγα Γε-
ροβασίλη στηρίζει τη νέα ηγεσία παρά το «λευκό» στην ψηφοφορία για το προεδρείο
και έτσι οι διαφωνούντες στην Κοινοβουλευτική Ομάδα έμειναν οι εξής 11: Έφη
Αχτσιόγλου, Ευκλείδης Τσακαλώτος, Πέτη Πέρκα, Σία Αναγνωστοπούλου, Νάσος
Ηλιόπουλος, Αλέξης Χαρίτσης, Δημήτρης Τζανακόπουλος, Μερόπη Τζούφη, Θεανώ
Φωτίου, Μαρίνα Κοντοτόλη και Χουσεΐν Ζεϊμπέκ.

Ετοιμάζει ολικό λίφτινγκ 
του κόμματος με νέο... αίμα
στελεχών, ενώ συνεχίζει 
και το στενό μαρκάρισμα 
στην εσωκομματική αντιπολίτευση 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Ο Στέφανος Κασσελάκης φαίνεται ότι δεν θα αφήσει ανα-
ξιοποίητη την «προίκα» που του άφησε ο προκάτοχός του
στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ, επιλέγοντας ένα στέλεχος, που κα-
τηγορείται ότι αναδείχτηκε χάρη στην πριμοδότηση «σκοτει-
νών» κέντρων στη Θράκη, για την αποκαλούμενη «σκιώ-
δη κυβέρνησή» του. Ο σεφτές στις αποφάσεις που
έλαβε ως αρχηγός ο κ. Κασσελάκης με την ανα-
βάθμιση του «θεωρητικού» της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης, του Παύλου Πολάκη, σε ρόλο
υπερσυντονιστή της Κοινοβουλευτικής Ομάδας,
δικαίωσε την κυβερνητική κατηγορία για τον
απαράλλακτο προσανατολισμό στο κυρίαρχο δόγμα
του ΣΥΡΙΖΑ. Η ανάθεση όμως στον βουλευτή Ροδόπης
Φερχάτ Οζγκιούρ καθηκόντων -έστω και ως αναπληρωματι-
κού- «σκιώδους υπουργού» Υγείας αποτελεί ένα πολιτικό
γκροτέσκο από πλευράς του κ. Κασσελάκη. Διότι η ηγεσία του
ΣΥΡΙΖΑ έχει κάθε δικαίωμα να κρίνει ως επαρκή τα τυπικά
προσόντα του κ. Οζγκιούρ για την επιτέλεση του έργου του
συγκεκριμένου τομέα του κόμματος. Ο επιρρεπής όμως στα
λεκτικά ολισθήματα πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ όφειλε, αν δεν
γνώριζε, να ενημερωθεί για τους ανοιχτούς λογαριασμούς

που έχει αφήσει ο βουλευτής του από τις κάλπες του περα-
σμένου Μαΐου. Ο κ. Οζγκιούρ ακόμη και σήμερα δεν έχει δώ-
σει δημόσιες εξηγήσεις για τις σοβαρότατες καταγγελίες που
προήλθαν από τις τοπικές οργανώσεις του ΣΥΡΙΖΑ, ότι η

εκλογική εκτόξευσή του ήταν αποτέλεσμα της πριμοδό-
τησης του τουρκικού προξενείου. Ο βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ κατηγορήθηκε ως ενεργούμενος της ξέ-
νης διπλωματικής αντιπροσωπείας από στελέχη
που μέχρι τότε ανήκαν στη νομαρχιακή οργάνω-
ση του ΣΥΡΙΖΑ.
«Συγχαρητήρια σε όσους συνέβαλαν στην προ-

σπάθεια του ερντογανικού κράτους να εκλέξει το
υποτιθέμενο αριστερό δεκανίκι τους ως βουλευτή στη

Ροδόπη. Αυτή η υποβοηθούμενη εκλογή ούτε αριστερή ούτε
προοδευτική στο ελάχιστο είναι. Είναι μόνο παρέμβαση ωμή
και αισχρή», ήταν η βαριά κατηγορία που εξαπέλυσε η Ελένη
Λαφτσή ήδη από το βράδυ των εκλογών της 21ης Μαΐου. Ο
Αλέξης Τσίπρας τότε είχε υπερασπιστεί την ανθελληνική ζα-
ριά που είχε ρίξει το κόμμα του στη Θράκη για να περισώσει
ό,τι μπορούσε να σωθεί από το τσακισμένο κομματικό γόητρο,
παρότι, όπως είχε καταγγελθεί από την τότε κυβέρνηση, ο

πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είχε ενημερωθεί από τις αρμόδιες Αρ-
χές για την υπόθεση. Ακόμη και αν ο Αλέξης Τσίπρας αποτε-
λεί σήμερα μέρος της ιστορίας του ΣΥΡΙΖΑ, το μόνο βέβαιο ότι
δεν ανάγονται στην κομματική λήθη και οι απαντήσεις που
μέχρι και σήμερα δεν έχει δώσει ο βουλευτής Φερχάτ Ογζ-
κιούρ, για τις οποίες έχει κληθεί επανειλημμένως. Ο κ. Οζγ-
κιούρ είχε επιλέξει ως γραμμή άμυνας την απαξίωση των κα-
τηγοριών. Δεν δικαιολόγησε όμως ποτέ με σαφήνεια την απο-
γείωση της εκλογικής του δύναμης, που από τους 5.000 σταυ-
ρούς του 2019 υπερδιπλασιάστηκαν στις εκλογές του περα-
σμένου Μαΐου. Ακόμη, ο κ. Οζγκιούρ δεν έχει αποκηρύξει τις
αναθεωρητικές διακηρύξεις της Άγκυρας, οι οποίες αποτε-
λούσαν το φόντο της τακτικής παρουσίας του στις εκδηλώ-
σεις του τουρκικού προξενείου ή σε άλλα events με τον ψευ-
τομουφτή της περιοχής. Ο βουλευτής Ροδόπης δεν έχει απο-
λογηθεί για τα αντεθνικά φάλτσα του, που εμπεριέχονταν σε
δημόσιες τοποθετήσεις του. «Θα κάνουμε προσπάθειες για
να βελτιώσουμε το μορφωτικό επίπεδο της τουρκικής μει-
ονότητας της Δυτικής Θράκης», έλεγε χαρακτηριστικά, χωρίς
φυσικά να ανασκευάσει τις δηλώσεις του.

Γιώργος Παπακωνσταντίνου

Από τις «σκιές» της Θράκης o καταλληλότερος για «σκιώδης υπουργός» του Κασσελάκη
ΦΕΡΧΑΤ ΟΖΓΚΙΟΥΡ

Α
πό πανωλεθρία σε πανωλεθρία
πάει ο ΣΥΡΙΖΑ. Μετά το στραπάτσο
των εθνικών εκλογών, μόνο ως

ακόμη μία πανωλεθρία μπορεί να χαρα-
κτηριστούν τα αποτελέσματα των αυτοδιοι-
κητικών εκλογών για το κόμμα της αξιωμα-
τικής αντιπολίτευσης, που ηττήθηκε κατά
κράτος όχι μόνο στις περιφέρειες αλλά και
στους μεγάλους δήμους. Άλλωστε, παρα-
δέχτηκε και ο νέος αρχηγός του Στέφανος

Κασσελάκης ότι το κόμμα
δεν έχει πλέον έρεισμα
στις τοπικές κοινωνίες.

Ο πανικός στον οποίο
βρίσκονται στην Κουμουν-
δούρου εκφράστηκε με ξε-
κάθαρο τρόπο και από την
εκπρόσωπο Τύπου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ Δώρα Αυγέρη, η

οποία επιτέθηκε στην κυβέρνηση καλώντας
τη «να σταματήσει τώρα τους ωμούς εκβια-
σμούς σε βάρος των πολιτών και τα επικίν-
δυνα παιχνίδια που εκθέτουν τη χώρα μας».

Συγκεκριμένα, στον Δήμο Αθηναίων ο
εκλεκτός του ΣΥΡΙΖΑ και πρώην βουλευ-
τής Κώστας Ζαχαριάδης ήρθε τρίτος με ιδι-
αίτερα χαμηλό ποσοστό, ενώ ο «γαλάζιος»
Κώστας Μπακογιάννης πέτυχε συντριπτική
νίκη με σχεδόν 30 μονάδες διαφορά από
τον δεύτερο. Το ίδιο σκηνικό επαναλήφθη-
κε και στον Δήμο Θεσσαλονίκης, με τον
εκλεκτό της αξιωματικής αντιπολίτευσης
Σπύρο Πέγκα να έρχεται τρίτος. Τέλος,
στον Δήμο Πειραιά ο υποψήφιος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Γιώργος Γαβρίλης ήρθε δεύτερος με
πολύ χαμηλό ποσοστό και 55 μονάδες δια-

φορά από τον Γιάννη Μώραλη, ο οποίος
στηρίχτηκε από ΠΑΣΟΚ και ΝΔ.

Πρωτοφανή υποχώρηση στις δυνάμεις
του ΣΥΡΙΖΑ καταγράφηκε και στις 13 περι-
φέρειες της Ελλάδας, όπου η αξιωματική
αντιπολίτευση καταποντίστηκε. 

Οι αριθμοί που πληγώνουν
Παράλληλα, η εικόνα κατάρρευσης για

την αξιωματική αντιπολίτευση αποτυπώ-
νεται και σε απόλυτους αριθμούς, αν λά-
βει κανείς υπόψη ότι στις εθνικές εκλο-
γές του περασμένου Ιουνίου ο ΣΥΡΙΖΑ εί-

χε συγκεντρώσει ποσοστά 17,83%, ενώ ο
μέσος όρος που συγκέντρωσαν οι υπο-
ψήφιοί του στον πρώτο γύρο των αυτοδι-
οικητικών εκλογών είναι αρκετά πιο κάτω
από τις επιδόσεις του στις βουλευτικές
κάλπες. Ενδεικτικά πήρε: 6,29% στην
Ανατολική Μακεδονία-Θράκη, 7,03% στην
Κεντρική Μακεδονία, 11,81% στην Ήπειρο,
11,74% στη Δυτική Ελλάδα, 7,57% στην Πε-
λοπόννησο κλπ.

Τέλος, οι υποψήφιοι του ΣΥΡΙΖΑ δεν
κατάφεραν να επικρατήσουν ούτε στις
πληγείσες περιοχές σε μικρούς και με-
γάλους δήμους της Θεσσαλίας, παρά το
γεγονός ότι ο Στέφανος Κασσελάκης
έκανε επανειλημμένως επισκέψεις στην
περιοχή, ποντάροντας στην αγανάκτηση
του κόσμου από τα καταστροφικά φυσι-
κά φαινόμενα.

Έπειτα από αυτά τα τόσο δυσμενή απο-
τελέσματα ήταν αναμενόμενες η εσω-
στρέφεια και η κριτική που εκδηλώθηκε
από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ για το αποτέλε-
σμα της προηγούμενης Κυριακής, όπως
πολύ εύγλωττα το τόνισε ο Δημήτρης Πα-
παδημούλης, λέγοντας ότι «η αντικατά-
σταση του Αλέξη Τσίπρα από τον Στέφα-
νο Κασσελάκη δεν έδωσε αυτό το θετικό
πράγμα, τη θετική δυναμική που αρκετοί
περίμεναν».

Οι ρωγμές στον ΣΥΡΙΖΑ είναι εμφανείς
και η στρατηγική επικράτηση της ΝΔ δεν
μπορεί να αμφισβητηθεί. Έτσι, η αξιωματι-
κή αντιπολίτευση για μία ακόμη φορά βρέ-
θηκε με την πλάτη στον τοίχο και προσπα-
θεί να μαζέψει τα συντρίμμια της. 

του Βαγγέλη

Κατσορίδα

vkatsoridas@political.gr

Η αξιωματική αντιπολίτευση μετράει τις πληγές της, καθώς 
στον α’ γύρο των εκλογών ηττήθηκε κατά κράτος όχι μόνο 

στις περιφέρειες αλλά και στους μεγάλους δήμους

Συντριβή ΣΥΡΙΖΑ 
και στις κάλπες 

της αυτοδιοίκησης
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«

Ο
υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης Βασίλης Σπανάκης μιλά στην «Political» για
την προσπάθεια της ΝΔ να αυξήσει τον κατώτατο

και τον μέσο μισθό της χώρας, για τον νέο εργασιακό νό-
μο και τα μεγάλα οφέλη του, για τη σύγχρονη αγορά ερ-
γασίας, ενώ αναλύει λεπτομερειακά τι έχει προχωρήσει
σε έναν αποκλειστικό τομέα ευθύνης του, στην υγεία και
ασφάλεια των εργαζομένων. Τέλος, ο κ. Σπανάκης ανα-
φέρεται στις αυτοδιοικητικές εκλογές και τη μεγάλη εμ-
πιστοσύνη που έχουν δείξει οι πολίτες στις προτάσεις

που κατέβασε η κυβερνώσα παράταξη, ενώ σχο-
λιάζει και τις πρώτες μέρες αρχηγίας του Στέφα-
νου Κασσελάκη στον ΣΥΡΙΖΑ.

Η κυβέρνηση απαντά στην ακρίβεια με
μόνιμα μέτρα όπως οι αυξήσεις μισθών. Πριν
από λίγο καιρό αποφασίστηκε το ξεπάγωμα
των τριετιών. Ποιο είναι το ύψος που θα
φτάσουν οι μισθοί στην Ελλάδα; 

Οι μισθοί στην Ελλάδα και για να είμαι πιο συγκεκριμέ-

νος, ο μέσος μισθός στο τέλος της τετραετίας θα
φτάσει τα 1.500 ευρώ. Η κυβέρνηση Μητσοτάκη
και αύξησε τα προηγούμενα χρόνια τον κατώτα-
το μισθό και έχει κεντρική δέσμευση τόσο τη νέα
αύξηση του κατώτατου όσο και του μέσου μι-
σθού. Το ξεπάγωμα των τριετιών είναι μία ακόμη
επιτυχία που θα αυξήσει τους μισθούς από
1ης/1/2024. Και μάλιστα αυτό το ξεπάγωμα έρ-

χεται δύο χρόνια νωρίτερα προς όφελος του διαθέσιμου
εισοδήματος των εργαζομένων.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ο μέσος μισθός στο τέλος 
της τετραετίας θα φτάσει 

τα 1.500 ευρώ. Η κυβέρνηση
Μητσοτάκη και αύξησε 
τα προηγούμενα χρόνια 

τον κατώτατο μισθό και έχει
κεντρική δέσμευση τόσο 

τη νέα αύξηση του κατώτατου
όσο και του μέσου μισθού. 
Το ξεπάγωμα των τριετιών

είναι μία ακόμη επιτυχία 
που θα αυξήσει τους μισθούς

από 1ης/1/2024

Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης

«O κόσμος εμπιστεύτηκε
τις αυτοδιοικητικές 
προτάσεις της ΝΔ»

«O κόσμος εμπιστεύτηκε
τις αυτοδιοικητικές 
προτάσεις της ΝΔ»

ΒΑΣIΛΗΣ 
ΣΠΑΝAΚΗΣ

στον

Σωτήρη Πίκουλα



Πριν από λίγες εβδομάδες ψηφίστηκε νέος
εργασιακός νόμος που κατοχυρώνει το δικαίωμα
στην παράλληλη απασχόληση. Πιστεύετε ότι θα
βοηθήσει την αγορά; 

Η ρύθμιση του νέου εργασιακού νόμου, η οποία καθι-
στά νόμιμη την παράλληλη απασχόληση, είναι κάτι που
έπρεπε να έχει θεσπιστεί εδώ και πολλά χρόνια. Είναι
πολλοί εκείνοι που επιλέγουν να εργαστούν και σε δεύ-
τερο εργοδότη, κάτι που δεν επιτρεπόταν μέχρι την ψή-
φιση του Ν. 5053/2023, με αποτέλεσμα η δεύτερη αυτή
απασχόληση να ενισχύει τη μαύρη εργασία. Τι κάναμε
εμείς τώρα; Τη μαύρη αυτή εργασία την κάναμε άσπρη.
Αυτός που επιθυμεί να έχει και μια δεύτερη εργασία σε
άλλον εργοδότη θα μπορεί να το κάνει πλέον νόμιμα.
Με τη ρύθμιση αυτή είναι όλοι κερδισμένοι. Ο εργαζό-
μενος θα μπορεί στο μέλλον να λάβει καλύτερη σύντα-
ξη, ο εργοδότης δεν κινδυνεύει σε περίπτωση ελέγχου
από την Επιθεώρηση Εργασίας από την επιβολή προ-
στίμων για αδήλωτη εργασία εργαζόμενων και το κρά-
τος εισπράττει πρόσθετα έσοδα από τις εργοδοτικές ει-
σφορές. 

Στον νέο νόμο που είναι φιλεργατικός προστατεύον-
ται τα κεκτημένα δικαιώματα των εργαζομένων. Ναι, ο
νέος εργασιακός νόμος θα βοηθήσει σημαντικά την
αγορά εργασίας.

Έχετε υπό την ευθύνη σας την υγεία και ασφάλεια
των εργαζόμενων. Ποια βήματα έχουν γίνει και
ποια θα γίνουν για την καλυτέρευση των
συνθηκών εργασίας των εργαζομένων; 

Με αφορμή την ερώτησή σας αυτή, θέλω να τονίσω ότι
από μόνο του το γεγονός ότι έχει δοθεί μόνη αρμοδιό-
τητα σε έναν υφυπουργό η υγεία και η ασφάλεια των
εργαζομένων αναδεικνύει τη σημασία που έχει για την
κυβέρνηση το θέμα αυτό και την ευθύνη που φέρω
προσωπικά για να γίνει σημαντικό έργο κατά τη διάρ-
κεια της θητείας μου.

Ήδη μέσα στους τρεις πρώτους μήνες από την ανάλη-
ψη των υπουργικών μας καθηκόντων, μαζί με τον
υπουργό Άδωνι Γεωργιάδη, αναλάβαμε θεσμικές πρω-
τοβουλίες για την ενίσχυση της ασφάλειας και της υγεί-
ας των εργαζομένων, ιδίως εκείνων που εργάζονται σε
επιβαρυντικές συνθήκες. 

Ειδικότερα: Πρώτον, το καλοκαίρι, κατά την περίοδο
των ημερών του καύσωνα, επιβάλαμε με Υπουργική
Απόφαση την παύση των εργασιών σε εξωτερικούς χώ-
ρους, βάσει αντικειμενικών κριτηρίων θερμικής επιβά-
ρυνσης, διασφαλίζοντας στην πράξη τους εργαζομέ-
νους σε εξωτερικούς χώρους. 

Δεύτερον, με Κοινή Υπουργική Απόφαση ορίσαμε τον
κατάλληλο εξοπλισμό ανάλογα με τις υφιστάμενες κά-
θε φορά καιρικές συνθήκες που θα φέρει ο εργαζόμε-
νος delivery και τις προδιαγραφές ασφαλείας που
απαιτείται να πληροί το μοτοποδήλατο ή η μοτοσικλέτα
που θα χρησιμοποιεί κατά την εργασία του, ενισχύοντας
με την πρωτοβουλία μας αυτή την ασφάλεια των διανο-
μέων κατά την εργασία τους, συμπεριλαμβανομένων
όσων εργάζονται μέσω ψηφιακής πλατφόρμας. 

Τρίτον, θωρακίσαμε ακόμη περισσότερο την ασφά-
λεια των εργαζομένων στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώ-

νη, καθώς με Κοινή Υπουργική Απόφαση προβλέψαμε
την αύξηση του χρόνου παρουσίας και απασχόλησης
του τεχνικού ασφαλείας στα πλοία και την επιτήρηση
από αυτούς κατά την εκτέλεση των ναυπηγοεπισκευα-
στικών εργασιών.

Τέταρτον, επικαιροποιήσαμε για πρώτη φορά μετά
από 35 χρόνια τον κατάλογο των ειδικοτήτων που μπο-
ρούν να ασκήσουν καθήκοντα τεχνικού ασφάλειας,
αποδίδοντας σχετικά δικαιώματα και σε νέες ειδικότη-
τες μηχανικών, διευρύνοντας έτσι το σώμα των επαγ-
γελματιών στο πεδίο της πρόληψης και προστασίας. 

Σε ό,τι αφορά τα επόμενα θεσμικά μας βήματα: πρώ-
τον, έχουμε ήδη ξεκινήσει τη διαδικασία για την έκδοση
Προεδρικού Διατάγματος με το οποίο κωδικοποιούνται
σε ενιαίο κείμενο όλες οι διατάξεις σχετικά με την προ-
στασία των εργαζομένων από καρκινογόνους και με-
ταλλαξιογόνους παράγοντες, τίθενται αυστηρότερα
όρια προστασίας και προβλέπεται η ίδια προστασία και
κατά την έκθεσή τους σε τοξικές για την αναπαραγωγή
ουσίες και σε επικίνδυνα φάρμακα, ενσωματώνοντας
σχετική ευρωπαϊκή Οδηγία. Δεύτερον, με νέα εγκύκλιο
ορίζεται συγκεκριμένο πρότυπο για την τήρηση Ιατρι-
κού Φακέλου Εργαζομένου έτσι ώστε να διασφαλίζεται
η πλήρης, ομοιόμορφη και σωστή τήρηση ιατρικών δε-
δομένων και να βεβαιώνεται με τον ίδιο τρόπο η καταλ-
ληλότητα του κάθε εργαζομένου προς εργασία. Τρίτον,
προωθούμε ήδη την αναθεώρηση και τον εκσυγχρονι-
σμό του θεσμικού πλαισίου για την υγεία και την ασφά-
λεια των εργαζομένων και για τον λόγο αυτό έχουμε

ήδη απευθύνει ανοιχτή δημόσια πρόσκληση για έναν
κοινωνικό διάλογο έτσι ώστε να πετύχουμε τα καλύτε-
ρα δυνατά αποτελέσματα προς όφελος των εργαζομέ-
νων, των επιχειρήσεων και της κοινωνίας. 

Ποιο θεωρείτε ότι θα είναι το νέο ύψος του
κατώτατου μισθού στην Ελλάδα; 

Σε λίγους μήνες θα είναι γνωστό σε όλους. Πάντως ένα
είναι σίγουρο, ότι ο κατώτατος μισθός θα αυξηθεί στα
επίπεδα που δεσμευτήκαμε τα επόμενα χρόνια.

Τι μήνυμα έστειλαν οι αυτοδιοικητικές εκλογές
στην Ελλάδα στον πρώτο γύρο και τι πιστεύετε ότι
θα γίνει στον δεύτερο γύρο στις περιφέρειες που
κατεβαίνουν οι «γαλάζιοι» υποψήφιοι; 

Οι περιφερειακές εκλογές έχουν και πολιτικό χαρα-
κτήρα. Ο πρώτος γύρος έδειξε ότι οι πολίτες εμπι-
στεύονται την πολιτική Μητσοτάκη και τη Νέα Δημο-
κρατία και αποδείχτηκε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει αυτοδιοι-
κητική πρόταση. Οι πολίτες εμπιστεύτηκαν τους υπο-
ψήφιους περιφερειάρχες που είχαν τη στήριξη της ΝΔ. 

Σχολιάστε μου τον Στέφανο Κασσελάκη. Μπορεί
να κάνει θεσμική και αποτελεσματική
αντιπολίτευση στην κυβέρνηση; 

Αυτό θα το δείξει το πέρασμα του χρόνου. Εμείς θέλου-
με και αντιπολίτευση αλλά και ουσιαστικό προτασιακό
λόγο από την αντιπολίτευση, κάτι που μέχρι σήμερα δεν
βλέπουμε. 
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Το αν μπορεί να κάνει θεσμική και αποτελεσματική αντιπολίτευση 
στην κυβέρνηση ο Κασσελάκης θα το δείξει το πέρασμα του χρόνου. 
Εμείς θέλουμε και αντιπολίτευση αλλά και ουσιαστικό προτασιακό 
λόγο από την αντιπολίτευση, κάτι που μέχρι σήμερα δεν βλέπουμε

«

«



ΣΑΒΒΑΤΟ 14 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ20

Α
ιφνιδιαστική επίθεση στην κυβέρνηση,
στο παρά πέντε πριν ανοίξουν οι κάλ-
πες του δεύτερου γύρου, εξαπέλυσε

χθες ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ με μια μακροσκε-
λή ανάρτηση στα κοινωνικά δίκτυα. Ο κ. Αν-
δρουλάκης, ο οποίος την εβδομάδα που πέρασε
δεν είχε κάνει καμία παρέμβαση, χρησιμοποί-
ησε ιδιαίτερα υψηλούς τόνους απέναντι στην

κυβέρνηση και προσωπικά
στον πρωθυπουργό:

«Η ΝΔ και ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης έχουν αποδείξει πολ-
λές φορές ότι είναι ικανοί να
συνεργαστούν με το σκοτάδι,
αρκεί αυτό να υπηρετεί τους
στόχους τους. Το συναντήσαμε
πρόσφατα στην κεντρική πολιτι-
κή σκηνή με τη συμφωνία του

με τον κ. Βελόπουλο για να αλώσει τις Ανεξάρτη-
τες Αρχές αλλά και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση,
όπου στην αγωνία του να επικρατήσουν πρόσω-
πα που θα λειτουργήσουν ως το “μακρύ χέρι” του
Μαξίμου σε όλη την Ελλάδα, δεν δίστασε να στη-
ρίξει ακόμη και τον Αχιλλέα Μπέο στον Βόλο».

Kάλεσμα καταψήφισης 
των «γαλάζιων» υποψηφίων

Στο στόχαστρό του ακόμη και η στήριξη του
πρωθυπουργού στον Κώστα Μπακογιάννη: «Ο κ.
Μητσοτάκης στην προσπάθειά του να στηρίξει
τον κ. Μπακογιάννη, κατά τη διάρκεια της χθεσι-
νής (σ.σ.: προχθεσινής) περιοδείας στην Πλατεία
Βικτωρίας, χαρακτήρισε “επικοινωνιακό περιτύ-
λιγμα” τον Χάρη Δούκα. Έναν εγνωσμένου κύ-
ρους καθηγητή στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυτε-
χνείο, που ειδικεύεται στα μοντέλα βιώσιμων πό-
λεων» και πρόσθεσε στο ίδιο ύφος: «Στον αντίπο-
δα, “ουσία” για τον πρωθυπουργό είναι η έλλειψη
λογοδοσίας από τον νυν δήμαρχο, που ακόμη δι-

στάζει να πει πόσο στοίχισε
στους δημότες το καθ’ ομολογία
του “αποτυχημένο πείραμα” του
Μεγάλου Περιπάτου, άφησε την
πόλη ανοχύρωτη στις επιπτώ-
σεις της κλιματικής αλλαγής -
όπως φάνηκε στην τελευταία κακοκαιρία- και
εχθρική για τους κατοίκους της με πεζοδρόμια
που δυσκολεύουν την προσβασιμότητα, εγκλη-
ματικότητα και χωρίς πράσινο. Ενοχλεί τη ΝΔ
που ο Χ. Δούκας έκανε άνοιγμα σε άλλες αυτοδι-
οικητικές παρατάξεις, αλλά δεν την ενοχλεί η
στήριξη που παρέχει στον κ. Μπακογιάννη ο
ακροδεξιός Φαήλος Κρανιδιώτης».

Σε μια προσπάθεια να περάσει στην αντεπίθε-
ση και να αντικρούσει τις συνέπειες της «γαλά-
ζιας» επικοινωνιακής στρατηγικής, ο κ. Αν-
δρουλάκης απέστειλε κάλεσμα καταψήφισης
των υποψηφίων που στηρίζονται από τη ΝΔ:
«Τις τελευταίες εβδομάδες ο κ. Μητσοτάκης δεν

σταμάτησε να προπαγανδίζει την ανάγκη οι πε-
ριφερειάρχες και οι δήμαρχοι να ανήκουν στην
ίδια πολιτική οικογένεια με την κυβέρνηση.
Όμως, η εμπειρία των τελευταίων χρόνων απέ-
δειξε ότι αυτό το συγκεντρωτικό μοντέλο είναι
αναποτελεσματικό και ταυτισμένο με την ανα-

ξιοκρατία και την αδιαφάνεια. Για να μείνουν
όρθιοι επενδύουν στην αποχή. Μην τους κάνου-
με το χατίρι. Για αυτό την Κυριακή με την ψήφο
μας στηρίζουμε την αυτοδιοίκηση, που είναι δί-
πλα στον πολίτη και όχι δίπλα στο Μαξίμου».

Στη Χαριλάου Τρικούπη επιχειρούν να ενισχύ-
σουν με κάθε τρόπο την υποψηφιότητα του Χάρη
Δούκα ρίχνοντας όλο το βάρος στη μάχη της
Αθήνας, καθώς διακρίνουν περιθώρια σημαντι-
κής ενίσχυσης των ποσοστών του. Ο κ. Δούκας
πάντως μετά το ντιμπέιτ επιχειρεί με δημόσιες
παρεμβάσεις του να δώσει διευκρινίσεις για τις
θέσεις που εξέφρασε και ειδικά για τη τοποθέ-
τηση καμερών.

«Οι κάμερες είναι ένα επικουρικό μέσο. Στην
πολιτική χαράσσουμε προτεραιότητες. Εμείς λέ-
με ελληνική αστυνομία, δημοτική αστυνομία και
αστυνομία της γειτονιάς, μετά φωτισμός σε πλα-
τείες και δρόμους σκοτεινούς και όπου χρειάζε-
ται, κάμερες, αλλά όχι σε παιδικές χαρές», ανέ-
φερε ο υποψήφιος δήμαρχος Αθηναίων, μιλών-
τας στον ΣΚΑΪ για τις προτεραιότητες του συν-
δυασμού του, εξηγώντας ότι «έχει πολλή σημα-
σία που μπαίνουν οι κάμερες και ποιος καταγρά-
φει και ποιος αξιοποιεί». 

Υπό τον φόβο των αποτελεσμάτων 
του β’ γύρου στις αυτοδιοικητικές 
εκλογές ξεσπάθωσε κατά 
του πρωθυπουργού, ενώ τις προηγούμενες 
μέρες είχε πιει το αμίλητο νερό

Μπορεί η ανατροπή που έφερε ο Χάρης Δούκας
αφήνοντας εκτός δεύτερου γύρου τον υποψή-
φιο του ΣΥΡΙΖΑ Κώστα Ζαχαριάδη να έφερε ένα
κλίμα ικανοποίησης στη Χαριλάου Τρικούπη,
μπορεί η ηγεσία του Κινήματος να υποστηρίζει
ότι το ΠΑΣΟΚ είναι η δεύτερη πολιτική δύναμη
στον εκλογικό χάρτη της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης, στην ουσία όμως η γλώσσα των αριθμών
δείχνει μια χαοτική απόσταση με τη ΝΔ και από
τον διακαή πόθο του κ. Ανδρουλάκη να αποτε-
λέσει το κόμμα του μια εναλλακτική και υπεύ-

θυνη πρόταση διακυβέρνησης.
Ουσιαστικά πρόκειται για ακόμη μια πολιτική
ήττα, καθώς το ΠΑΣΟΚ φαίνεται ότι δεν έπεισε
τους πολίτες να στηρίξουν τις θέσεις και τις
προτάσεις του. Δεν κατάφεραν να «ρευστοποι-
ήσουν» ούτε την πολιτική κατάρρευση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αφού, όπως φάνηκε, ένα μεγάλο ποσοστό
πολιτών αφενός γύρισε την πλάτη στις επιλο-
γές της Κουμουνδούρου, αφετέρου προτίμησε
την αποχή παρά να στηρίξει τις «πράσινες»
υποψηφιότητες. Σε μια πιο προσεκτική ανάλυ-

ση αυτό μπορεί να οφείλεται στη δυσκολία της
επικοινωνίας των μηνυμάτων που ήθελαν να
περάσουν, στις επιλογές προσώπων, στη δυσ-
λειτουργία του κομματικού μηχανισμού ή
απλώς… να μην αρέσουν.
Μπορεί να οφείλεται βέβαια και στο ότι ο αρχη-
γός του διακατέχεται από… φοβικά σύνδρομα
και για αυτό ίσως να προτιμάει ένα μικρό κόμμα
αλλά δικό του και ελεγχόμενο. Αυτό άλλωστε
αποδεικνύει όταν αποφεύγει τον εσωτερικό
διάλογο και την κριτική. Στη μάχη που καλούν-

ται να δώσουν την Κυριακή έχουν εστιάσει
στην Αθήνα και τα πυρά τους είναι στραμμένα
στο «αντιμπακογιαννικό» μέτωπο, προσδοκών-
τας να σηκώσουν κόσμο από τον καναπέ. Στις
περιφέρειες επικεντρώνουν στον Δημήτρη
Κουρέτα στη Θεσσαλία. Και στις δύο περιπτώ-
σεις όμως το αποτέλεσμα, όποιο και να είναι,
δεν θα είναι «καθαρό» για το ΠΑΣΟΚ, καθώς
κοινός παρονομαστής είναι η στήριξη από τον
ΣΥΡΙΖΑ. 

Β.Κ.

«Πυροβολισμοί» από Βελόπουλο
Οι αναφορές του προέδρου του ΠΑΣΟΚ στην Ελληνική Λύση δεν έμειναν αναπάν-

τητες. Σε ανακοίνωση του κόμματος του Κυριάκου Βελόπουλου ασκείται οξεία κριτι-
κή στον κ. Ανδρουλάκη. «Περιμένουμε από τον κύριο Ανδρουλάκη να μας

πει πότε θα αποπληρώσει τα δάνεια του το ΠΑΣΟΚ και θα απολογηθεί
για τις “μαύρες σακούλες” του κάθε κ. Τσουκάτου. Όσο για τις
“ανεξάρτητες” αρχές, βόλευε φαίνεται τον ίδιο τον κ. Ανδρουλάκη
και το κόμμα του όσο ήταν “αρχές ΠΑΣΟΚ”. Χαρακτηριστικό πα-
ράδειγμα το ΑΣΕΠ που ψήφισε μαζί με τη ΝΔ για να διορίζει τον

κομματικό στρατό (έχει μια αδυναμία σε αυτό ως παιδί του κομμα-
τικού σωλήνα). Ο ασυνάρτητος λόγος και ο έκδηλος πανικός του Αν-

δρουλάκη είναι απολύτως αναμενόμενοι, καθώς απόρροια της κομματι-
κής “κατρακύλας” είναι πάντα η “λάσπη”. Τα υπόλοιπα να τα πει στον γκισέ των τραπε-
ζών που το κόμμα του χρωστάει εκατοντάδες εκατομμύρια και στους Έλληνες που
τους παίρνουν τα σπίτια λόγω των νόμων ΠΑΣΟΚ», καταλήγει η ανακοίνωση. 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Ξαφνικό... πέσιμο
Ανδρουλάκη
σε Μητσοτάκη

ΠΑΣΟΚ: Τρέχει μόνο του και βγαίνει... τρίτο!



«Π
αράδοση στην όποια εκδοχή Αριστεράς είναι συ-
νεργασίες στον δεύτερο γύρο, συνεργασίες και από
τον πρώτο γύρο», δηλώνει ο Κώστας Ζαχαριάδης,

υποψήφιος δήμαρχος Αθηναίων του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ κατά τον α’
γύρο, εξηγώντας γιατί στηρίζει τον Χάρη Δούκα στον β’ γύρο
των εκλογών. 

Ισχυρίζεται ότι έγινε προσπάθεια συνεργασίας από τον α’
γύρο, «αλλά υπονομεύτηκε από την κομματική ηγεσία του ΠΑ-
ΣΟΚ». Προσθέτει, δε, πως οτιδήποτε άλλο, «λευκό, άκυρο,
αποχή», «δείχνει πολιτική υστεροβουλία, πολιτική μιζέρια, μι-
κροκομματισμό». Πιστεύει «στη συνεργασία των προοδευτι-
κών δυνάμεων στην Αυτοδιοίκηση και στη χώρα και στην Ευ-
ρώπη».

Αναφερόμενος στα εσωκομματικά του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, υποστη-
ρίζει ότι «μια ενδεχόμενη διάσπαση θα ήταν ολέθριο, κατα-
στροφικό λάθος», θεωρώντας ταυτόχρονα πως «η νέα ηγεσία
έχει την ευθύνη να ενώσει το κόμμα». 

Συναντηθήκατε με τον υποψήφιο δήμαρχο Αθηναί-

ων Χάρη Δούκα. Τελικά θα στηρίξετε την εκλογή του

στον β’ γύρο των αυτοδιοικητικών εκλογών. Η επι-

λογή σας βρίσκει σύμφωνη και την ηγεσία του ΣΥ-

ΡΙΖΑ-ΠΣ;
Είπα και είπαμε όλοι μαζί το αυτονόητο. Ότι υπάρχει καλύτερη
επιλογή από τον δήμαρχο που δοκιμάστηκε και απέτυχε. Θεω-
ρώ αστείες και άκρως υποκριτικές απόψεις που λένε «εμπι-
στεύομαι την κρίση σας, διαβάστε τα προγράμματα», «λευκό -
άκυρο - αποχή» σε μια διαδικασία που στον πρώτο γύρο είχαμε
ρεκόρ αποχής. Συμμετοχή και ψήφος απέναντι στην αποτυχη-
μένη διοίκηση Μπακογιάννη είναι η καθαρή μου θέση.

Θέλω όμως να θυμίσω κάτι σε όλους που «ξαφνιάστηκαν»
από αυτή την τοποθέτηση. Αυτή είναι η παράδοσή μας από
όποια εκδοχή Αριστεράς και αν προέρχεται κανείς, από τη σο-
σιαλιστική έως την κομμουνιστική. Συνεργασίες, συνεργασίες
στον δεύτερο γύρο, συνεργασίες και από τον πρώτο γύρο. Οτι-
δήποτε άλλο δείχνει πολιτική υστεροβουλία, πολιτική μιζέρια,
μικροκομματισμό.

Εάν η προοδευτική παράταξη και οι ενεργοί πολίτες δεν
μπορούν προγραμματικά να συμφωνήσουν ούτε στα βασικά
και αυτονόητα, τότε η παράταξη και η χώρα έχουν πρόβλημα.

Αυτή η στήριξη μπορεί να χαρακτηριστεί και ως

πρόκριμα για μια ευρύτερη συνεργασία των κεντρο-

αριστερών δυνάμεων, που σε επόμενο στάδιο μπο-

ρεί να καταλήξει και σε κυβερνητική σύμπραξη;
Κάθε πράγμα στον καιρό του και θα προσέθετα για αυτούς που
θεσμικά έχουν την ευθύνη. Εγώ κάνω αυτό που μου αντιστοιχεί
στον Δήμο Αθηναίων και θα συνεχίσω να το κάνω τα πέντε επό-
μενα χρόνια, τοποθετούμενος πάνω στα μεγάλα ζητήματα της
πόλης και της καθημερινότητας των κατοίκων. Η πρόκληση πα-
ραμένει.
Δεν θέλω να αποφύγω το ερώτημά σας. Πιστεύω στη συνεργα-
σία των προοδευτικών δυνάμεων και στην Αυτοδιοίκηση και
στη χώρα και στην Ευρώπη.

Για να συμβεί όμως κάτι τέτοιο χρειάζεται, βούληση, παρα-
γωγή νέων πολιτικών από όλους και προγραμματικές θέσεις.
Σήμερα κάτι τέτοιο δεν ισχύει. Για αυτό θεωρώ και επικίνδυνες
τις απόψεις που λένε να ρευστοποιηθούν άνευ όρων τα υπάρ-
χοντα προοδευτικά κόμματα για να προκύψει κάτι νέο. Το νέο
θέλει εμπέδωση των σχέσεων εμπιστοσύνης, συγκλίσεις σε
ένα βασικό κυβερνητικό πρόγραμμα, κοινές αντιπολιτευτικές

δράσεις και πρωτοβουλίες, οργανωμένα κόμματα και αποφα-

σισμένες ηγεσίες, που μπορούν να συνομιλήσουν πάνω στο

τραπέζι με διαφάνεια και ορθολογισμό.

Η κίνηση αυτή γιατί δεν έγινε πριν από τις αυτοδιοι-

κητικές εκλογές και σε άλλους μεγάλους δήμους

και περιφέρειες; Ποια πολιτική θα ακολουθήσει ο

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στον χώρο της Αυτοδιοίκησης;
Έγινε αλλά υπονομεύτηκε από την κομματική ηγεσία του ΠΑ-

ΣΟΚ. Η Αυτοδιοίκηση είναι κατεξοχήν χώρος για συγκλίσεις,

συνεργασίες, συνέργειες. Εμείς ήμασταν ξεκάθαροι από την

πρώτη στιγμή, επιδιώκοντας τη διαμόρφωση προοδευτικών

ψηφοδελτίων ευρύτερης αποδοχής τόσο στις περιφέρειες όσο

και στους δήμους. Σε κάθε περίπτωση, εμείς θα συνεχίσουμε

να κινούμαστε με αυτό τον γνώμονα όπως αποδεικνύεται από

τη στάση μας στον Δήμο Αθηναίων. Στο τέλος της ημέρας όλοι

θα κριθούμε για τη συνέπεια των λόγων και των έργων μας.

Στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ υπάρχει ένας γενικός αναβρασμός,

με τον νέο πρόεδρο να μη γίνεται αποδεκτός από ένα

μεγάλο κομμάτι της παράταξης. Κατά πόσον θεωρεί-

τε πιθανή μια διάσπαση ή έστω αποχώρηση κορυ-

φαίων στελεχών;
Μια διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία θα ήταν

ολέθριο, καταστροφικό λάθος για τον ευρύτερο χώρο μας. Η

νέα ηγεσία έχει την ευθύνη να ενώσει το κόμμα, να αξιοποιήσει

δημιουργικά όλο το διαθέσιμο πολιτικό δυναμικό, να βάλει το

κόμμα σε τροχιά εξωστρέφειας και αποκατάστασης των δε-

σμών με την κοινωνία. Πρέπει όλοι να καταλάβουν ότι στην πα-

ρούσα φάση της ρευστοποίησης της αντιπολίτευσης δεν υπάρ-

χουν ούτε δεδομένα ούτε σταθερές. Οι ευρωεκλογές είναι

μπροστά μας, οι πολίτες αναμένουν προτάσεις, σχέδια, πολιτι-

κές. Πρέπει όλοι, μα όλοι, κόμματα και πολιτικοί, κάθε στιγμή

να αναρωτιόμαστε: Τι κάνουμε για τους πολίτες; Πού τους είμα-

στε χρήσιμοι; Τι παράδειγμα ορθών πολιτικών προτείνουμε;

Πώς αντιμετωπίζουμε τις καθημερινές τους δυσκολίες; Τι αρ-

χές και αξίες υπηρετεί ο καθένας από εμάς; Πώς «διαβάζου-

με» και πώς αναλύουμε τα σύγχρονα προβλήματα και τις διε-

θνείς διακινδυνεύσεις;

Υπάρχει πίστωση χρόνου για τον Στέφανο Κασσελά-

κη στην προεδρία του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και σε ποιες κομ-

βικές πολιτικές θεωρείτε ότι θα κριθεί η ηγετική του

πορεία; 
Η νέα μας ηγεσία που κέρδισε με καθαρή διαφορά στις εσωτε-

ρικές μας εκλογές, όπως και κάθε ηγεσία μεγάλου κόμματος,

κρίνεται κάθε μέρα από τις πράξεις, τις προτάσεις, και τη δημό-

σια εικόνα της. Όπως βλέπετε κι εσείς, οι πολιτικές εξελίξεις

και τα γεγονότα τρέχουν με ρυθμούς καταιγιστικούς. Η χώρα,

οι πολίτες, οι πολιτικές ηγεσίες, καλούνται να παίρνουν θέσεις

και να προτείνουν λύσεις και πολιτικές για θέματα πρωτόγνω-

ρα, για μεγάλες κρίσεις που δεν είχαμε ξαναζήσει, τουλάχι-

στον στις γενιές μας.

Οδηγός μας, μοναδική μας σταθερά είναι οι αρχές και οι

αξίες μας. Η προσήλωση της Αριστεράς στον σύγχρονο άνθρω-

πο και στις ανάγκες της κοινωνίας. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι ένα με-

γάλο, βαθύτατα δημοκρατικό κόμμα. Οφείλει η νέα ηγεσία να

το κατανοήσει αυτό και να το εντάξει στους σχεδιασμούς της,

από την πλευρά τους και τα στελέχη οφείλουν να συμπαραστα-

θούν στη νέα ηγεσία, να παραγάγουν και να προτείνουν πολιτι-

κές για την ανάταξη του χώρου μας.Κ
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«Συνεργασίες, 
στην Αυτοδιοίκηση, 
στη χώρα, παντού»
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Κώστας Τσιάρας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ε ξαιρετικός ρήτορας, ανθρώπινος και σπουδαί-
ος επιστήμονας. Ο Κώστας Τσιάρας, κοινοβου-
λευτικός εκπρόσωπος της Νέας Δημοκρατίας

από τον Ιούνιο του 2023, είναι ένας πολιτικός με ήθος
και συνέπεια σε κάθε του βήμα. Αποτελεσματικός όσο
λίγοι, είναι το στοιχείο που τον κράτησε στην «ηλε-
κτρική καρέκλα» του υπουργείου Δικαιοσύνης ολό-
κληρη την τετραετία της προηγούμενης θητείας της
κυβέρνησης.

Ο Κώστας Τσιάρας χαρακτηρίζεται από όλους ως
ένας από τους πιο σταθερούς πολιτικούς του ελληνικού
Κοινοβουλίου. Διακρίνεται για την ψυχραιμία του σε
κρίσιμες στιγμές και όποτε χρειάστηκε ήταν μπροστά
για κρίσιμα θέματα. Η καθαρότητα της σκέψης του παρα-

μένει το κύριο πολιτικό του προσόν, που πολλοί
θαυμάζουν. Δεν δημιούργησε ποτέ ίν-

τριγκες και πάντα επιζητά τη συ-
ναίνεση, ακόμα και από τους

πολιτικούς του αντιπάλους.
Δεν δίσταζε και δεν διστά-
ζει όταν αισθάνεται την
αδικία να βγει μπροστά
και να «πολεμήσει». Δί-

καιος, αποτελεσματι-

κός και στρατιώτης σε ό,τι κλήθηκε να υπηρετήσει, με
υψηλό αίσθημα ευθύνης.

Γεννήθηκε στις 2 Ιουλίου 1966. Μεγάλωσε στον τόπο
που λατρεύει και υπερασπίζεται με πάθος, την Καρδίτσα.
Από μικρό παιδί αγαπούσε τα γράμματα, αλλά ήταν γενι-
κά ανήσυχο πνεύμα. Φίλοι του από εκείνη την εποχή μι-
λούν για έναν άνθρωπο που λατρεύει την οικογένειά του
και είναι ιδιαίτερα προστατευτικός. Από μικρό παιδί τού
άρεσε να μαθαίνει διαρκώς. Ιδιαίτερα επιμελής και πέρα
από τα σχολικά μαθήματα, οι δάσκαλοί του στο 9ο Δημο-
τικό Σχολείο της Καρδίτσας αλλά και οι καθηγητές του
στο 1ο Γυμνάσιο και στο 1ο Λύκειο έλεγαν τα καλύτερα
για τις ανήσυχες σκέψεις του και τις εξαιρετικές επιδό-
σεις του. Διατηρεί τις φιλίες του από τα παιδικά χρόνια
του και παραμένει πιστός στις ιδεολογικές αξίες με τις
οποίες γαλουχήθηκε. Άνθρωπος της σκληρής πολιτικής
δράσης, αλλά με ευαισθησίες ειδικά σε θέματα παιδιών
και ανηλίκων.

Στα φοιτητικά του χρόνια, στο Αριστοτέλειο Πανεπι-
στήμιο Θεσσαλονίκης, άρχισε να δραστηριοποιείται πο-
λιτικά μέσω της ΔΑΠ-ΝΔΦΚ και της ΟΝΝΕΔ. Μετά την
ολοκλήρωση των σπουδών του, ο Κώστας Τσιάρας επέ-
στρεψε στην Καρδίτσα.

Στη ζωή του υπάρχει μια άγνωστη ιστορία που τον πο-
νάει ακόμα και σήμερα. Κατά τη διάρκεια της φοιτητικής
του ζωής, δέχτηκε ένα χτύπημα της μοίρας που τον ση-
μάδεψε. Έχασε την αδελφή του σε τροχαίο δυστύχημα
σε ηλικία μόλις 23 ετών, περίπου 500 μέτρα από το ση-
μείο της σιδηροδρομικής τραγωδίας στα Τέμπη. Λίγο με-
τά το τραγικό δυστύχημα, ο Κώστας Τσιάρας πιάστηκε
βουρκωμένος από τις κάμερες αλλά και από τους συνα-
δέλφους του βουλευτές. Βγήκε από την αίθουσα και όταν
τον πλησίασαν εξήγησε τον λόγο της ψυχολογικής του
κατάρρευσης.

Η αφοσίωση είναι ένα από τα στοιχεία που τον χαρα-
κτηρίζουν. Αρκεί ακόμα και μία διαγώνια ανάγνωση στο
βιογραφικό του για να αντιληφθεί κανείς ότι είναι μεθο-
δικός, εργάζεται συστηματικά και με στοχοπροσήλωση
με ό,τι καταπιάνεται. Υπηρετεί την Ιατρική με αφοσίωση,
ενώ άλλη τόση αφοσίωση επιδεικνύει στην πολιτική
σχολή της μετριοπάθειας και του ρεαλισμού.

Η αγάπη για 
την Καρδίτσα 

και το πάθος του 
για την πολιτική

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Το «μικρόβιο» της ενασχόλησης 
με τα κοινά και η οικογένειά του

Ξ
εκίνησε την πλούσια σταδιοδρομία του
από τα πρώτα σκαλιά των τοπικών οργα-
νώσεων της ΝΔ, κερδίζοντας συνεχώς

την αναγνώριση που με τη σειρά της έφερνε τη
διαρκή αναβάθμιση στην ιεραρχία των κομμα-
τικών οργάνων. Ήταν άλλωστε εργατικός και
διορατικός, όπως αναφέρουν όσοι τον γνωρί-
ζουν από εκείνα τα χρόνια. Θερμός υποστηρι-
κτής των απόψεών του, αλλά ψύχραιμος ανα-
λυτής της πραγματικότητας. Η πολιτική του
δραστηριότητα ξέφευγε από τα στενά κομματι-
κά όρια. Συμμετείχε στην ίδρυση του Ινστιτού-
του Μελετών Καρδίτσας, ενώ είχε προηγηθεί
το 1992 η εκλογή του στην προεδρία του Συλ-
λόγου Εργαζομένων στην Πρωτοβάθμια
Φροντίδα Υγείας Καρδίτσας. Παράλληλα,
υπήρξε ιδρυτικό μέλος του Συνδέσμου Ελλη-
νοαμερικανικής Φιλίας Καρδίτσας.

Το 2000 γνωρίζει τη σύζυγό του, Αγγελική
Στεργιούλη. Δύο χρόνια αργότερα, η «καρμι-
κή» σχέση τους ευλογείται από την εκκλησία
ενώ η γέννηση των τριών παιδιών τους ολο-
κλήρωσε την οικογενειακή ευτυχία.

Το 2004 εξελέγη για πρώτη φορά βουλευτής
με τη Νέα Δημοκρατία στον νομό Καρδίτσας.
Επανεξελέγη στις εκλογές του 2007, καθώς
και στις εκλογές του 2009, του Μαΐου και Ιου-

νίου του 2012 και του Ιανουαρίου του 2015,
πρώτος σε σταυρούς προτίμησης, ενώ εμ-
πλούτιζε συνεχώς το βαρύ πολιτικό του βιο-
γραφικό, όπως από τη θέση του υπεύθυνου
του Τομέα Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης της ΝΔ. Διετέλεσε αναπληρωτής υπεύ-
θυνος του Τομέα Πολιτικής Ευθύνης Προστα-
σίας του Πολίτη και γραμματέας του Αγροτικού
Τομέα της Νέας Δημοκρατίας.

Υπήρξε πρόεδρος της Ελληνικής Κοινοβου-
λευτικής Ομάδας Φιλίας με το Κοινοβούλιο
του Αζερμπαϊτζάν και μέλος της Ελληνικής
Κοινοβουλευτικής Αντιπροσωπείας στην ΚΣ
Οικονομικής Συνεργασίας Ευξείνου Πόντου
(PABSEC), για τη συνεργασία των χωρών στην
περιοχή του Εύξεινου Πόντου και στη Μαύρη
Θάλασσα, επιδεικνύοντας βαθιά κατανόηση
των διεθνών και εθνικών θεμάτων.

Σε μια ιδιαίτερα δύσκολη προσωπική στιγ-
μή, την ημέρα της απώλειας του πατέρα του, ο
Κώστας Τσιάρας κλήθηκε να θέσει στη διάθε-
ση της παράταξης τις πολιτικές του δεξιότη-
τες. Ήταν Φεβρουάριος του 2012, όταν ο πατέ-
ρας του άφησε την τελευταία του πνοή στην
Καρδίτσα. Την ίδια ημέρα οι εσωτερικές ανα-
ταράξεις στη ΝΔ κορυφώνονταν ενόψει της
ψήφισης του δεύτερου μνημονίου με τις αντι-

δράσεις μελών της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας. Τότε, επιστρατεύτηκε ξανά ο Κώστας
Τσιάρας, ο οποίος με την ισχυρή του προσωπι-
κότητα μπορούσε να ασκήσει σημαντική επιρ-
ροή στους «αντιφρονούντες» βουλευτές. Υπά-
κουσε στο κομματικό και πατριωτικό του κα-
θήκον και ρίχτηκε στην πολιτική μάχη. Αυτή
ίσως ήταν η στιγμή που εκτοξεύτηκαν οι μετο-
χές του Καρδιτσιώτη γιατρού στο «πολιτικό
ταμπλό» της «γαλάζιας» Κοινοβουλευτικής
Ομάδας, η οποία αναγνώρισε τη συνεισφορά
του στην ενότητα της παράταξης και την ικα-
νότητα της ψύχραιμης και νηφάλιας ανάλυ-
σης, σε συνθήκες πολιτικής κρίσης και ψυχο-
λογικής έντασης.

Τον Ιούλιο του 2012, με απόφαση του τότε
πρωθυπουργού Αντώνη Σαμαρά, τοποθετή-
θηκε στη θέση του υφυπουργού Εξωτερικών.
Εκεί παρέμεινε μέχρι τον Ιούνιο του 2013 και
συνέχισε να υπηρετεί ως πρόεδρος της Μό-
νιμης Επιτροπής Εθνικής Άμυνας και Εξωτε-
ρικών Υποθέσεων της Βουλής των Ελλήνων
μέχρι τον Ιανουάριο του 2015. Τον Ιανουάριο
του 2016 εκλέχθηκε γενικός γραμματέας της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας της ΝΔ και άρχι-
σε στο πλευρό του Κυριάκου Μητσοτάκη στα
δύσκολα «πέτρινα χρόνια» της αντιπολίτευ-

σης την προσπάθεια για την αναστήλωση της
παράταξης.

Τον Ιούλιο του 2019 ορκίστηκε υπουργός Δι-
καιοσύνης στην κυβέρνηση και εφάρμοσε ένα
εκτενές μεταρρυθμιστικό σχέδιο για τη Δι-
καιοσύνη. Ψηφιακές εφαρμογές, αξιολόγηση,
εκπαίδευση και διά βίου εκπαίδευση, ήταν στο
καθημερινό λεξιλόγιο του Κώστα Τσιάρα που
κλήθηκε να υλοποιήσει με επιτυχία τις μεγα-
λύτερες «τομές» που επιχειρήθηκαν ποτέ στον
χώρο της δικαιοσύνης.

Ήταν και παραμένει μέσα στον στενό πυρή-
να των συνεργατών του πρωθυπουργού Κυ-
ριακού Μητσοτάκη από την ημέρα που ανέλα-
βε τα ηνία της Νέας Δημοκρατίας.

Σημαντικό στοιχείο είναι πως κατά τη διάρ-
κεια αντιπαραθέσεων στη Βουλή ο Καρδιτσιώ-
της πολιτικός απαντούσε χωρίς να έχει «συμ-
βουλευτικού χαρακτήρα» κείμενο μπροστά
του. Αυτή η δεινότητα τον έφερε στη θέση του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της Νέας Δη-
μοκρατίας από τον Ιούνιο του 2023. 

Με καθημερινές μάχες στη Βουλή και με
απόλυτη προσήλωση στον σεβασμό των θε-
σμών που υπηρετεί, ο Κώστας Τσιάρας δι-
καιώνει απόλυτα τη φήμη του ως «states-
man».

Με την αγαπημένη του μητέρα
και την αδελφή του Λαμπρή που χάθηκε 

σε τροχαίο δυστύχημα 
Στα πρώτα βήματα 

της επιστημονικής του καριέρας 
Σε ηλικία 6 ετών με τους δύο γονείς του 

και την αδελφή του στην Καρδίτσα 
Κατά τη διάρκεια 

της στρατιωτικής του θητείας 

Με την αγαπημένη του σύζυγο
Αγγελική Στεργιούλη και τα τρία τους παιδιά 

Κατά τη διάρκεια μιας ομιλίας του
στη Βουλή των Ελλήνων Με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη
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Σ
ε μια αποκάλυψη-βόμβα προχωρά σήμερα
η «Political» σχετικά με τις αυτοδιοικητικές εκλο-
γές και τα όσα συνέβησαν την περασμένη εβδο-

μάδα στον Δήμο της Αγίας Παρασκευής.
Τι συνέβη; Ο απερχόμενος, πρώην «γαλάζιος» δήμαρ-

χος Βασίλης Ζορμπάς, πέραν του γεγονότος ότι δήλωσε
ξεκάθαρα στα μέλη του πως πρέπει να στηρίξουν τον Συ-

ριζαίο Γιάννη Σταθόπουλο στον β’ γύρο,
έφτασε στο σημείο να ρίξει λάσπη ακόμη
και στον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-
τάκη. Ο υποψήφιος του ΣΥΡΙΖΑ θα ανα-
μετρηθεί αύριο με τον Γιάννη Μυλωνά-
κη, ο οποίος έλαβε το υψηλότερο ποσο-
στό την πρώτη Κυριακή.

Η «Political» σάς έχει όλο το παρασκή-
νιο. Πριν από μερικές μέρες έγινε μια

παραταξιακή συνάντηση στην οποία συμμετείχε ο απερ-
χόμενος δήμαρχος μαζί με ακόμη 45 άτομα. Εκεί ακού-
στηκαν βαριές κουβέντες για τη ΝΔ, επειδή δεν στηρί-
χτηκε η υποψηφιότητα του κ. Ζορμπά. Ο ίδιος μάλιστα
φέρεται να αναφέρθηκε απαξιωτικά όχι μόνο σε νυν στε-
λέχη της κυβέρνησης αλλά και κατά του ίδιου του πρω-
θυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Όπως μεταφέρθηκε στην «Political» από πολύ αξιόπι-
στες πηγές που ήταν στην παραταξιακή συνάντηση, είπε
πως «εγώ έχω στηρίξει τον Μητσοτάκη για αρχηγό της
ΝΔ, αυτός δεν με στήριξε». Το χειρότερο πράγμα στην
πολιτική είναι να μη βλέπεις τη σκιά σου και το εκτόπι-
σμά σου.

Στο στόχαστρό του και η Κεραμέως
Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, ο απερχόμενος

δήμαρχος Βασίλης Ζορμπάς υποστήριξε πως ο πρωθυ-
πουργός καταστρατήγησε το καταστατικό του κόμματος,
το οποίο αναφέρει πως «εν ενεργεία δήμαρχος που είναι
μέλος της Πολιτικής Επιτροπής παίρνει και τη στήριξη
της παράταξης». Με λίγα λόγια, επειδή το λέει το κατα-
στατικό, η ΝΔ ήταν υποχρεωμένη(;) να τον στηρίξει.
Αφού το λέει το «πολιτικό μεγαθήριο» της Αγίας Παρα-
σκευής, μάλλον έτσι θα είναι.

Εκτός από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος δεν χρει-
άζεται διαπιστευτήρια μετά τη μακρά και πετυχημένη
πορεία του στην πολιτική ως προέδρου της ΝΔ αλλά και
ως πρωθυπουργού, ο Βασίλης Ζορμπάς έπιασε στο στό-
μα του ακόμη και τη νυν υπουργό Εσωτερικών Νίκη Κε-
ραμέως. Είπε πως «εγώ τη στήριξα και εκείνη δεν εμφα-
νίστηκε στην προεκλογική μου εκστρατεία». Με απλά λό-
για, ο απερχόμενος τοπικός άρχων, ο οποίος συνετρίβη
την περασμένη Κυριακή, ήθελε όχι μόνο όλη τη Νέα Δη-
μοκρατία στα πόδια του αλλά και τον ίδιο τον πρωθυ-
πουργό. Και όλα αυτά παρά το γεγονός ότι από το 2019 εί-
χε υποσχεθεί ότι δεν θα ξανακατέβει για δήμαρχος!

Μάλλον ξεχνάει πως κατά το πρόσφατο παρελθόν ανα-
φέρθηκε ξανά σε Δημοτικό Συμβούλιο -δημοσίως- αρ-
νητικά κατά της ΝΔ και υπουργών της κυβέρνησης. Κα-
νείς δεν μπορεί να ξεχάσει τις υποτιμητικές αναφορές
που είχε κάνει στον νυν υπουργό Επικρατείας Μάκη Βο-
ρίδη όταν εκείνος ήταν υπουργός Εσωτερικών. Άρα ο κ.
Ζορμπάς ήθελε τη στήριξη της ΝΔ, την οποία κατηγορού-
σε, δημόσια και μη, για καιρό, αλλά και του ίδιου του
πρωθυπουργού, τον οποίο κατηγορούσε και εξακολου-
θεί να κατηγορεί ακόμη και σήμερα. Ο παραλογισμός σε
όλο το μεγαλείο του.

Έχει μπερδέψει το συμφέρον με την… εμμονή
Συνεχίζοντας το ρεπορτάζ μάθαμε τα εξής: Ο κ.

Ζορμπάς στην παραταξιακή συνάντηση που έκανε είπε
πως η παράταξή του πρέπει να στηρίξει «πάση θυσία»
τον Γιάννη Σταθόπουλο, ο οποίος έχει το πράσινο φως
από την Κουμουνδούρου. «Είναι πιο έντιμος και μας
συμφέρει ως παράταξη να βγει αυτός», φέρεται να εί-
πε στους 45 παρευρισκόμενους, όπως μας μετέφεραν
πάρα πολλές πηγές. Εδώ, φυσικά, το ερώτημα είναι
απλό: πώς συμφέρει την παράταξή του να βγει ο εκλε-
κτός του ΣΥΡΙΖΑ την ώρα που εάν εκλεγεί ο πρώτος σε
σταυρούς Ιωάννης Μυλωνάκης ο κ. Ζορμπάς θα λάβει
μία παραπάνω έδρα; Μάλλον έχει μπερδέψει το συμ-
φέρον με την… εμμονή!

Το καλύτερο το κρατήσαμε για το τέλος και είναι ανή-
κουστο. Από την τοπική οργάνωση της ΝΔ στην Αγία Πα-
ρασκευή παίρνουν τηλέφωνα σε κόσμο για να στηρίξουν

τον κ. Σταθόπουλο. Επικεφαλής είναι ο Δημήτρης Αλε-
φαντής, ο οποίος είχε εκλεγεί με τη στήριξη του πρώην
«γαλάζιου» Αλέξανδρου Μουστόγιαννη.

Την ώρα που όλοι αναγνωρίζουν την πολιτική σημασία
που έχει το αποτέλεσμα των δημοτικών εκλογών σε έναν
τόσο μεγάλο δήμο, ο κ. Ζορμπάς που καταποντίστηκε
από τους συμπολίτες του έχει στην… καρδιά του τον αγα-
πημένο φίλο του Παύλο Πολάκη, Γιάννη Σταθόπουλο. 

Πολλοί στην παράταξη διατείνονται πως πρέπει να δια-
γραφεί άμεσα ο κ. Ζορμπάς, ενώ για να κλείσει το ενδε-
χόμενο της υπερψήφισης του κ. Σταθόπουλου από Νεο-
δημοκράτες, ήδη εδώ και πολλές ημέρες, όπως πληρο-
φορείται η «Political», κορυφαίοι υπουργοί και βουλευ-
τές με τηλέφωνα που κάνουν στην περιοχή ζητούν να
στηριχτεί η υποψηφιότητα του Γιάννη Μυλωνάκη.

Συνοψίζοντας, ο κ. Ζορμπάς μιλάει απαξιωτικά για τον
πρωθυπουργό και για κορυφαίους υπουργούς, στηρίζει
έναν Συριζαίο (σ.σ.: ο οποίος είναι «αγαπημένος» του
Πολάκη) για τον Δήμο της Αγίας Παρασκευής βάζοντας
ακόμη και την τοπική οργάνωση της ΝΔ να κάνει τηλέ-
φωνα υπέρ του και μετά αναρωτιέται γιατί δεν τον στηρί-
ζει η Πειραιώς. Αλήθεια, στη ΝΔ δεν γνώριζαν το ποιόν
του κ. Ζορμπά; Δεν τους είχε προειδοποιήσει κανείς ότι ο
άνθρωπος δεν ορρωδεί προ ουδενός;

Ο απερχόμενος δήθεν «γαλάζιος» τοπάρχης
δίνει αγώνα υπέρ του Συριζαίου υποψήφιου

δημάρχου Γιάννη Σταθόπουλου και κατηγορεί
τη ΝΔ και τον πρωθυπουργό

ΑΓΙΑ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ

Ο Βασίλης Ζορμπάς
υπονομεύει τη ΝΔ 

και υβρίζει
τον Μητσοτάκη

Ο Βασίλης Ζορμπάς
υπονομεύει τη ΝΔ 

και υβρίζει
τον Μητσοτάκη

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com



Ο
Γιάννης Τσίμαρης, βουλευτής Ιωαννίνων με το
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, λίγο πριν ολοκληρωθεί και η
εκλογική αναμέτρηση του δεύτερου γύρου αμφι-

σβητεί την κυριαρχία της ΝΔ στον εκλογικό χάρτη. Θεωρεί
ότι βάσει των πρώτων αποτελεσμάτων το κόμμα του ανα-
δεικνύεται ως μια «δύναμη νευραλγική και ρυθμιστική
σχετικά με τις προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας»,
υπογραμμίζοντας ότι «το συγκεντρωτικό μοντέλο διοίκη-
σης απέτυχε παταγωδώς». Κληθείς να σχολιάσει τα
«ανοίγματα» του ΣΥΡΙΖΑ στο ΠΑΣΟΚ, ήταν κατηγορηματι-
κός: «Δεν μας ενδιαφέρει να λύσουμε τον γρίφο σε σχέση
με το τι αποτελεί “σανίδα σωτηρίας” για τον ΣΥΡΙΖΑ. Ούτε
για το άνοιγμα συνεργασίας που απηύθυνε ο πρόεδρός
του». 

Πώς αξιολογείτε το αποτέλεσμα του πρώτου εκλογι-
κού γύρου για το ΠΑΣΟΚ;

Το αποτέλεσμα του πρώτου γύρου αυτοδιοικητικών εκλο-
γών ουσιαστικά επιβεβαιώνει ότι το κίνημα συνεχίζει να
διαθέτει βαθιές ρίζες στην κοινωνία. Η σχέση αυτή είναι
αμφίδρομη και παραμένει σταθερή από την ίδρυση του
ΠΑΣΟΚ μέχρι και σήμερα και είμαι πεπεισμένος πως όχι
μόνο θα συνεχίσει να υπάρχει, αλλά θα γιγαντωθεί στο
άμεσο μέλλον. Είναι ένα αποτέλεσμα που αναμφίβολα μας
χαροποιεί και παράλληλα μας δίνει κίνητρο να συνεχί-
σουμε με την ίδια δύναμη και τον ίδιο ενθουσιασμό. Η πο-
ρεία του κινήματός μας διαφαίνεται σταθερά ανοδική και
μας κατατάσσει ξεκάθαρα στη δεύτερη θέση στην Αυτοδι-
οίκηση. Μας καθιστά δύναμη νευραλγική και ρυθμιστική
σχετικά με τις προκλήσεις που έχουμε μπροστά μας. Θα
τα καταφέρουμε μαζί με τον δημοκρατικό προοδευτικό
κόσμο της χώρας. Δώσαμε με τις επιλογές μας σε αυτήν
τη διαδικασία έναν αέρα ανανέωσης με ήθος και επάρ-
κεια. Στον δρόμο που έχουμε να διανύσουμε μέχρι την
Κυριακή, στον δρόμο για να πείσουμε, θα πρέπει να σταλεί
το εξής μήνυμα: κανείς, όσο ισχυρός και αν είναι, εφόσον
αποτύχει στη διαχείριση κρίσιμων ζητημάτων μπορεί εν-
τέλει να ηττηθεί. Θέλουμε μια ισχυρή Αυτοδιοίκηση με
έργο και προσφορά δίπλα στην κοινωνία και στον πολίτη.
Το συγκεντρωτικό μοντέλο διοίκησης απέτυχε παταγω-
δώς. Καιρός να αποκτήσουμε την Αυτοδιοίκηση που μας
αξίζει. Οι επιλογές των ατόμων που εκπροσωπούν το ΠΑ-
ΣΟΚ στην επικράτεια συγκεντρώνουν όλες τις περγαμη-
νές για μια Αυτοδιοίκηση που δεν θα υπηρετεί την κεντρι-
κή εξουσία αλλά τον πολίτη. 

Πού αποδίδετε την κυριαρχία της ΝΔ και σε αυτή
την εκλογική αναμέτρηση;

Επιτρέψτε μου να μη συμφωνήσω με αυτή την εκτίμηση
και βέβαια σε καμία περίπτωση δεν υιοθετώ τη λέξη «κυ-
ριαρχία». Δεν μπορούμε να μιλάμε για «κυριαρχία» όταν η
συμμετοχή των εκλογέων σχετικά με τις περιφερειακές
εκλογές διαμορφώνεται κοντά στο 52%. Θυμίζω ότι στις
αντίστοιχες εκλογές του 2019 η συμμετοχή είχε φτάσει
στο 58,28%. Κάνουμε λόγο για ένα αποτέλεσμα συνεπεία
ενδεχομένως της «κόπωσης» του εκλογικού σώματος
από τις απανωτές αναμετρήσεις και τη διαρκή εκλογολο-
γία. Όποιος και να είναι όμως ο λόγος, δεν παύει η αποχή
και αυτήν τη φορά να είναι ένα αδιαμφισβήτητο γεγονός
που δεν βοηθά στη σωστή αποτύπωση του αποτελέσμα-
τος. Από την άλλη, δεν έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία

ανάδειξης εκπροσώπων. Το ενδιαφέρον μας στρέφεται
στις περιφέρειες και σε μεγάλους δήμους, όπως της Αθή-
νας, στους οποίους το αποτέλεσμα θα κριθεί στην επανα-
ληπτική αναμέτρηση του δεύτερου γύρου. Έχω την πεποί-
θηση συνεπώς πως και νωρίς είναι και απολύτως εσφαλ-
μένο το συμπέρασμα να μιλάμε για «κυριαρχία» της ΝΔ. 

Θεωρείτε ότι το άνοιγμα συνεργασίας που έκανε ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ προς το ΠΑΣΟΚ αποτελεί
«σανίδα σωτηρίας» για το κόμμα του, επιθυμεί
πραγματικά να ενώσει τις προοδευτικές δυνάμεις ή
έχει άλλες σκοπιμότητες;

Δεν μας ενδιαφέρει να λύσουμε τον γρίφο σε σχέση με το
τι αποτελεί «σανίδα σωτηρίας» για τον ΣΥΡΙΖΑ. Ούτε για το
άνοιγμα συνεργασίας που απηύθυνε ο πρόεδρός του. Ο
ίδιος άλλωστε σε πρόσφατες συνεντεύξεις του, όσο και
στο συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ, είχε πει ότι το ΠΑΣΟΚ είναι ένα
κεντροδεξιό κόμμα. Μόνη αγωνία μας είναι η ΝΔ να έχει
μια αξιόπιστη αντιπολίτευση και στις επόμενες εκλογές να
έχει έναν ισχυρό αντίπαλο. Και αυτό κερδίζεται με θέσεις,
πολιτικές και αγώνα μέσα στη Βουλή αλλά και στην κοινω-
νία. Τα προβλήματα της χώρας αυξάνονται με γεωμετρική
πρόοδο, με την ανισότητα και την ακρίβεια να καλπάζουν.
Αυτά δεν λύνονται με σόου, TikTok και lifestyle, αλλά με
πολιτικό λόγο, ξεκάθαρες θέσεις, παραγωγή προγράμμα-
τος και προάσπιση των συμφερόντων της χώρας. 

Πώς πρέπει να διαμορφώσει πλέον το ΠΑΣΟΚ τη
στρατηγική του μετά τα μηνύματα αυτής της διπλής

εκλογικής αναμέτρησης προκειμένου να πετύχει
τον στόχο που έχει θέσει ώστε να αποτελέσει εναλ-
λακτική πρόταση διακυβέρνησης;

Καταρχάς, οι υποψήφιοι, που είτε είχαν το χρίσμα του ΠΑ-
ΣΟΚ είτε προέρχονται από το κόμμα μας, αποδείχτηκαν
ισχυροί διεκδικητές και μπορούν όσοι πέρασαν στον δεύ-
τερο γύρο να αποτελέσουν σημαντικό αντίπαλο των «γα-
λάζιων» υποψηφίων και αργότερα εγγυητές μιας αποτε-
λεσματικής Αυτοδιοίκησης με αυξημένους πόρους και
υπηρεσίες. Μιας Αυτοδιοίκησης της αποκέντρωσης και
της περιφερειακής ανάπτυξης.
Το γεγονός αυτό από μόνο του μας κάνει αισιόδοξους για
την επόμενη μέρα. Στην παρούσα φάση το ΠΑΣΟΚ δεν δί-
νει πλέον μια μάχη επιβίωσης και ύπαρξης. Νομίζω ότι
αυτό είναι ξεκάθαρο. Στην παρούσα φάση το ΠΑΣΟΚ αγω-
νίζεται σε μια νέα μάχη στρατηγικής σημασίας. Να οριο-
θετήσει τον πολιτικό του χώρο με λόγο του μέλλοντος,
σχέδιο και πρόταση. Το ΠΑΣΟΚ οφείλει να γίνει η εναλλα-
κτική πρόταση για τη χώρα και τον λαό.
Εναλλακτική πρόταση απέναντι στον συντηρητισμό με νέα
αποστολή για την πατρίδα και την κοινωνία και με διαρκή
έλεγχο στην εξουσία. Στρατηγική μας στόχευση είναι να
ενδυναμώσουμε ακόμη περισσότερο τη σχέση μας με τη
βάση. Τον εργαζόμενο με το πενιχρό εισόδημα. Τον πολίτη
που στέκεται αντιμέτωπος με το κύμα ακρίβειας, τον
αγρότη που έχει χάσει την αξιοπρέπειά του, τον άνεργο,
τον ασθενή και τόσους άλλους. Να αναδείξουμε αυτό που
ήμασταν πάντα: η πιο δημιουργική και μεταρρυθμιστική
δύναμη της Μεταπολίτευσης.Γ
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«Τα προβλήματα της χώρας 
δεν λύνονται με σόου,
TikTok και lifestyle»
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Σ
τροφή 180 μοιρών έχουν κάνει η
Άγκυρα και οι Τούρκοι αξιωματού-
χοι σε ό,τι αφορά τη στάση τους στο

Μεσανατολικό, κάτι που απασχολεί και το
ελληνικό υπουργείο Εξωτερικών. Τελευ-
ταία τοποθέτηση ήταν αυτή του εκπροσώ-
που του Κόμματος Δικαιοσύνης και Ανά-

πτυξης (AKP) του Ερντο-
γάν, Ομέρ Τσελίκ, ο οποίος
επιτέθηκε στον υπουργό
Εξωτερικών των ΗΠΑ Άν-
τονι Μπλίνκεν για τη δήλω-
σή του κατά τη συνάντηση

που είχε με τον πρωθυ-
πουργό του Ισραήλ ότι «δεν

είμαι εδώ μόνο ως ΥΠΕΞ των ΗΠΑ, αλλά
και ως ένας Εβραίος». 

Ο Τσελίκ σε ένα παραληρηματικό ξέ-
σπασμα είπε: «Το μήνυμα που πρέπει να
σταλεί τώρα είναι μήνυμα ειρήνης… Τι θα
κάνουν, τι κερδίζουν με την αποστολή αε-
ροπλανοφόρων; Θα βομβαρδίσει τη Γάζα;
Τι θα συμβεί στον κόσμο όταν τα κράτη που
διαθέτουν αεροπλανοφόρα ή πολεμικά
πλοία θα τα στέλνουν στις χώρες που τις
θεωρούν συμμάχους τους, ενώ θα βρί-

σκονται σε σύγκρουση με άλλες χώρες;
Τότε τι θα συμβεί; Δεν θα έχει αξία η δι-
πλωματία ή οι διεθνείς οργανισμοί;». 

Ο προβληματισμός για την αλλαγή ρότας
της Τουρκίας υπάρχει, διότι ο πρόεδρος
Ερντογάν, αν και τα πρώτα 24ωρα από την
έναρξη της κρίσης ήταν προσεκτικός και
διεκδίκησε για τον εαυτό του τον ρόλο του
διαμεσολαβητή, στη συνέχεια άλλαξε στά-
ση και το γύρισε σε επιθετική ρητορική
κατά της ΕΕ και των ΗΠΑ. Ή για να ακριβο-
λογούμε, δεν ξεκαθάρισε τη θέση του. 

Ευκαιρία να ζητήσει νέα
ανταλλάγματα από ΗΠΑ

Αρχικά η τουρκική προεδρία ανακοίνω-
σε μετά την τηλεφωνική συνομιλία του
Ερντογάν με τον Σαουδάραβα πρίγκιπα
διάδοχο Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν ότι είναι
απαράδεκτο να βομβαρδίζονται αστικοί
οικισμοί, προσθέτοντας ότι «είναι σημαντι-
κό για τις χώρες της περιοχής να στείλουν
εποικοδομητικά μηνύματα για τον τερμα-
τισμό της σύγκρουσης». Λίγες ώρες αργό-
τερα και με εσωτερικό ακροατήριο αυτή τη
φορά, αναφερόμενος στις ισραηλινές επι-
θέσεις δήλωσε ότι «αυτά δεν είναι ανα-
κλαστικά κράτους αλλά μιας οργάνωσης.
Αν το Ισραήλ δεν συμπεριφερθεί ως κρά-
τος αλλά ως οργάνωση, τότε θα πρέπει να
ξέρει πως θα του συμπεριφέρονται σαν σε
οργάνωση». 

Τι μεσολάβησε; Τι άλλαξε; Πόσο μπορεί
να επηρεάσει τις εξελίξεις στη Μέση Ανα-
τολή, στην οποία εμπλέκονται πλέον εμμέ-
σως πολλοί διεθνείς παίκτες; Όλα αυτά τα

μελετούν στο ελληνικό υπουργείο Εξωτε-
ρικών και υπάρχει η αντίληψη ότι ο Ερντο-
γάν είναι ενοχλημένος από την έμπρακτη
υποστήριξη που προσφέρουν οι Αμερικα-
νοί στο Ισραήλ, στη λογική ότι δεν έχουν
προσφέρει αντίστοιχη στήριξη στον αγώνα
της Τουρκίας κατά των -σύμφωνα με αυτή-
Κούρδων τρομοκρατών της Συρίας. 

Με άλλα λόγια, ο Ερντογάν βλέπει τα όσα
γίνονται στη Μέση Ανατολή ως ευκαιρία να
ζητήσει από τον Λευκό Οίκο ανταλλάγματα
για να επανεξετάσουν τη στάση τους στο
Κουρδικό. Στη στάση του Ερντογάν αναφέρ-
θηκε και ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος
Γεραπετρίτης, ο οποίος είπε ότι «η ελληνική
εξωτερική πολιτική βασίζεται σε αρχές και
είναι αυτές που της δίνουν στιβαρότητα, σο-
βαρότητα και αξιοπιστία. Δεν άγεται σε απο-
φάσεις επί τη βάσει της συγκυρίας. Εμείς εί-
μαστε πάντοτε με το διεθνές δίκαιο, με τους
κανόνες του ανθρωπισμού, με τον καταστατι-
κό χάρτη των Ηνωμένων Εθνών», υπογράμ-
μισε χαρακτηριστικά. 

Σημείωσε πως η Τουρκία «μπορεί να
έχει μια σχετική στροφή στην εξωτερική
της πολιτική. Μια πιο δυτικόστροφη στάση,
η οποία είχε αναπτυχθεί το τελευταίο διά-
στημα, μετά τα γεγονότα στη Μέση Ανατο-
λή, μπορεί να μεταστραφεί σχετικώς ή πε-
ρισσότερο. Αυτό θεωρώ ότι δεν θα επηρε-
άσει άμεσα τις ελληνοτουρκικές σχέσεις
και την προσέγγιση η οποία επιχειρείται»,
ανέφερε.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Η αλλαγή στάσης του «σουλτάνου» στο Μεσανατολικό 
και η αντιδυτική ρητορική του προβληματίζουν το ΥΠΕΞ 

για τις συνέπειες που ίσως έχει στα Ελληνοτουρκικά

Σε στενή 
παρακολούθηση 
από την Ελλάδα 
ο Ερντογάν



Σ
ε άρθρο μας την προηγούμενη εβδομάδα από τη στήλη
αυτή είχαμε αναδείξει τεκμηριωμένα τη διάσταση από-
ψεων ανάμεσα στον Ρεζέπ Ταγίπ Ερντογάν και τον Χακάν

Φιντάν για το ζήτημα της ευρωπαϊκής πορείας της Τουρκίας,
καθώς ο μεν «σουλτάνος» είχε δηλώσει ότι «η Τουρκία δεν πε-
ριμένει πλέον τίποτα από την Ευρωπαϊκή Ένωση που μας έκανε
να αναμένουμε στην πόρτα της 60 χρόνια»
(https://www.aa.com.tr. 1/10/2023), ενώ στη συνέχεια ο Χακάν
Φιντάν επιχείρησε να τα μαζέψει τονίζοντας ότι «η ένταξη στην
Ευρωπαϊκή Ένωση παραμένει στρατηγική προτεραιότητα για
την Τουρκία» (www.insightturkey.com 4/10/2023).

ΘΘα μπορούσε, βέβαια, να ισχυριστεί κανείς ότι δεν υπάρχει
καμία διάσταση απόψεων μεταξύ των δύο ανδρών, καθώς
απλώς η Άγκυρα σε κρίσιμα θέματα ακολουθεί το γνωστό παί-
γνιο των χολιγουντιανών ταινιών «του καλού και κακού μπά-
τσου», με τον Ερντογάν να το παίζει σκληρός και άτεγκτος και
τον Φιντάν να εμφανίζεται διαλλακτικός.

Σε κάθε περίπτωση, σε σχέση και με το Παλαιστινιακό, η
τουρκική πλευρά εμφανίζει μια έντονη διγλωσσία, η
οποία δεν αφορά μόνο το στιλ αλλά και την ουσία.

Και αυτό είναι πλέον έκδηλο μετά την άγρια τρομο-
κρατική επίθεση της Χαμάς κατά χιλιάδων πολιτών
του Ισραήλ και το λουτρό αίματος που ακολούθησε.

Μάλιστα εντύπωση προκαλεί η προσπάθεια του
Χακάν Φιντάν, λίγες μέρες πριν από την επίθεση της
Χαμάς κατά του Ισραήλ, να απαγκιστρώσει την Άγ-
κυρα από τις σχέσεις της με τη Χαμάς, λες και «μυρι-
ζόταν» κάτι ως πρώην επικεφαλής της ΜΙΤ, επιση-
μαίνοντας με νόημα σε σχέση με τη Μέση Ανατολή:
«Οι πιεστικές προκλήσεις καθώς και οι απειλές που
προέρχονται από τρομοκρατικές οργανώσεις αναγ-
κάζουν τα κράτη της περιοχής να ενώσουν τις δυνά-
μεις τους» (www.insightturkey.com 4/10/2023).

Οι θέσεις του υπουργείου Εξωτερικών της Τουρ-
κίας για το Παλαιστινιακό εκφράστηκαν με τον πιο
αυθεντικό τρόπο σε άρθρο του Χακάν Φιντάν για τον
ρόλο της Τουρκίας στον σύγχρονο κόσμο που δημο-
σιεύθηκε στις 4 Οκτωβρίου 2023 (www.dai-
lysabah.com 5/10/2023), πτυχές του οποίου σε σχέση με την
τουρκική ένταξη στην ΕΕ αναλύσαμε σε προγενέστερη αρθρο-
γραφία μας (www.notismarias.gr 11/10/2023). 

Στο άρθρο αυτό του Χακάν Φιντάν, που δημοσιεύθηκε στο
περιοδικό «Insight Turkey», το οποίο εκδίδεται από το Ίδρυμα
Πολιτικών, Οικονομικών και Κοινωνικών Ερευνών (SETA), συ-
νολικής έκτασης 5.755 λέξεων στα αγγλικά, σημαντική θέση
καταλαμβάνει η τουρκική προσέγγιση για το Παλαιστινιακό, στο
οποίο ο υπουργός Εξωτερικών της Τουρκίας αφιερώνει περί-
που το 5% του κειμένου του (www.insightturkey.com
4/10/2023). 

Στο πλαίσιο αυτό, ο Φιντάν επισημαίνει ότι «η Μέση Ανατολή
διέρχεται μια περίοδο αλλαγών και μετασχηματισμών τα τελευ-
ταία χρόνια, καθώς μια νέα αυτοδημιουργούμενη ισορροπία
δυνάμεων βρίσκεται στα σκαριά». Έτσι, η επανέναρξη των δι-
πλωματικών σχέσεων μεταξύ του Ιράν και της Σαουδικής Αρα-
βίας θεωρείται από τουρκικής πλευράς «ως ένα ορόσημο όσον
αφορά τις τάσεις προσέγγισης και εξομάλυνσης στην περιοχή»,
καθώς τέτοια βήματα όπως και άλλα τα οποία μπορεί να ακο-
λουθήσουν «ενισχύουν τη συνολική ασφάλεια, σταθερότητα
και ευημερία». 

Και ο Φιντάν συνεχίζει ευλογώντας τα γένια του υποστηρί-
ζοντας ότι δήθεν «η Τουρκία έχει ήδη συμβάλει σε αυτή τη δια-
δικασία αναπτύσσοντας τις σχέσεις της με τις χώρες της περιο-
χής, στη βάση της αμοιβαίας βούλησης και των αμοιβαίων συμ-
φερόντων. Κατά συνέπεια, επικρατεί ένα σχετικά ευνοϊκό περι-
βάλλον στη Μέση Ανατολή, παρά τις επίμονες δημογραφικές
και κοινωνικοοικονομικές προκλήσεις». Πλην όμως επισημαί-
νει ο Φιντάν «απαιτούνται ισχυρές διαρθρωτικές μεταρρυθμί-
σεις και συνεργασία για να ξεπεραστούν αυτές οι προκλήσεις
και να προσφερθεί ένα πολλά υποσχόμενο μέλλον στη νεολαία,
η οποία αποτελεί τη μεγαλύτερη δημογραφική ομάδα στη Μέση
Ανατολή». 

Και όπως τονίσαμε παραπάνω, ο Χακάν Φιντάν σε μια προ-
σπάθεια να ξεπλύνει την Άγκυρα για τις μακροχρόνιες στενές
της σχέσεις με τη Χαμάς, λες και διαισθανόταν κάτι ως πρώην
επικεφαλής της ΜΙΤ, επισημαίνει με νόημα: «Οι πιεστικές προ-
κλήσεις καθώς και οι απειλές που προέρχονται από τρομοκρα-
τικές οργανώσεις αναγκάζουν τα κράτη της περιοχής να ενώ-

σουν τις δυνάμεις τους». Μόνο έτσι «μπορούν να αν-
ταποκριθούν στις κοινωνικοοικονομικές ανάγκες
των ανθρώπων τους, να ξεπεράσουν τις εισοδηματι-
κές ανισότητες και να επικεντρωθούν στην επένδυση
σε νέες και καθαρές τεχνολογίες καθώς και σε Ε&Α,
καινοτομία και ψηφιοποίηση»
(www.insightturkey.com 4/10/2023). 

Εν ολίγοις, σύμφωνα με τον Τούρκο υπουργό Εξω-
τερικών, «η συνεργασία μεταξύ των κρατών στην πε-
ριοχή είναι απαραίτητη προϋπόθεση» για να υπάρ-
χουν θετικά αποτελέσματα για τους πολίτες.

Και καταλήγοντας ο Φιντάν προβάλλει τη θέση
της Άγκυρας για το Παλαιστινιακό τονίζοντας:
«Από την άλλη πλευρά, η διαρκής ειρήνη στη Μέ-
ση Ανατολή μπορεί να είναι δυνατή μόνο μέσω
μιας δίκαιης και διαρκούς λύσης στην παλαιστινι-
οϊσραηλινή σύγκρουση, η οποία παραμένει μια
από τις μεγαλύτερες παγκόσμιες αδικίες της επο-
χής μας. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο θα συ-
νεχίσουμε να υποστηρίζουμε τον παλαιστινιακό
λαό στον αγώνα του για τα νόμιμα δικαιώματά του

στη βάση του διεθνούς δικαίου. Μια λύση δύο κρατών με
ένα ανεξάρτητο και συνεχές παλαιστινιακό κράτος, με βάση
τα σύνορα του 1967 και με πρωτεύουσα την Ανατολική Ιε-
ρουσαλήμ, θα εξασφαλίσει επίσης στο Ισραήλ την ειρήνη
και την ασφάλεια που επιδιώκει».

Ο Ερντογάν αντίθετα, κινούμενος σε άλλο μήκος κύματος
μετά την τρομοκρατική επίθεση της Χαμάς κατά του Ισραήλ,
επιτίθεται πλέον συστηματικά κατά του Τελ Αβίβ και των ΗΠΑ.

Στο πλαίσιο αυτό μεταξύ άλλων δήλωσε ότι «η συμπερι-
φορά του Ισραήλ δεν αρμόζει σε κράτος αλλά σε (τρομοκρα-
τική) «οργάνωση» και τόνισε: «Το να εμποδίζεις τους αν-
θρώπους να ικανοποιήσουν τις πιο βασικές ανάγκες τους
και να βομβαρδίζεις κατοικίες όπου ζουν άμαχοι, με λίγα
λόγια, το να διεξάγεις μια σύγκρουση χρησιμοποιώντας κά-
θε επαίσχυντη μέθοδο, δεν είναι πόλεμος, είναι σφαγή»
(www.capital.gr 12/10/2023).

Μάλιστα είχε ήδη προηγηθεί η σφοδρή επίθεση του «σουλ-
τάνου» εναντίον της Ουάσιγκτον «αντιδρώντας στην αποστολή
της ναυτικής δύναμης των ΗΠΑ με το αεροπλανοφόρο “USS
Gerald R. Ford” στην Ανατολική Μεσόγειο για να προσφέρει
στήριξη στο Ισραήλ» (https://eretikos.gr 11/10/2023). 
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H Χαμάς διχάζει Ερντογάν και Φιντάν 

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής

Περιφερειακές 
και δημοτικές εκλογές 2023:
Κομβική η συνεργασία 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
με την κεντρική κυβέρνηση

Τ
ην περασμένη Κυριακή κληθήκαμε να αποφασίσουμε
ποιοι θα είναι οι εκπρόσωποί μας για τα επόμενα πέντε
χρόνια στην Τοπική Αυτοδιοίκηση α’ και β’ βαθμού. Οι

εκλογές αυτές έχουν ιδιαίτερη σημασία για πολλούς λόγους.
Οι περιφερειακές εκλογές καθορίζουν την ηγεσία των περι-

φερειών της Ελλάδας. Κάθε περιφέρεια έχει τις δικές της ξε-
χωριστές ανάγκες και προκλήσεις και ο περιφερειάρχης είναι
υπεύθυνος για τη διαχείριση αυτών των θεμάτων. Η επιλογή του
κατάλληλου περιφερειάρχη είναι κρίσιμη για την πρόοδο και
την ανάπτυξη της περιοχής.

Επίσης, αναφορικά με τις δημοτικές εκλογές, οι δήμαρχοι
και τα μέλη των δημοτικών συμβουλίων είναι υπεύθυνοι για την
παροχή βασικών υπηρεσιών στους κατοίκους, όπως η καθα-
ριότητα, η ευταξία και ο αστικός σχεδιασμός. Οι εκλογές αυτές

επηρεάζουν άμεσα την καθημερινή
ζωή των πολιτών σε τοπικό επίπεδο.

Οι απόψεις μου αυτές είναι βιωμα-
τικές, καθότι προέρχομαι και η ίδια
από την Τοπική Αυτοδιοίκηση, ως δη-
μοτική σύμβουλος στον Δήμο Θεσσα-
λονίκης. Η Τοπική Αυτοδιοίκηση απο-
τελεί το πρώτο σκαλοπάτι της ενεργής
συμμετοχής στα κοινά και είναι ο φο-
ρέας ο οποίος έχει τη μεγαλύτερη
αμεσότητα και αλληλεπίδραση με τον
πολίτη.

Η συνεργασία μεταξύ της κυβέρνη-
σης και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης
αποτελεί έναν από τους σημαντικότε-
ρους πυλώνες της αποτελεσματικής
διακυβέρνησης και της εξυπηρέτησης

των πολιτών. Για την κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας ο στό-
χος είναι ξεκάθαρος: νίκη στις 13 περιφέρειες και τους 3 μεγά-
λους δήμους της χώρας. 

Οι επερχόμενοι περιφερειάρχες και δήμαρχοι πρόκειται να
συνεργαστούν στενά με την κυβέρνηση και να είναι αποφασι-
σμένοι να υλοποιήσουν τις ίδιες αναπτυξιακές επιλογές. Η ΝΔ
δίνει πολιτικά χαρακτηριστικά σε όλες τις περιφέρειες και
στους τρεις μεγάλους δήμους, διότι η ύπαρξη ιδεολογικής σύγ-
κλισης είναι κομβική προϋπόθεση, προκειμένου να εφαρμο-
στούν οι πολιτικές που θα επιλεχθούν. Αναφορικά με τις περι-
φέρειες, η διαχείριση των ευρωπαϊκών κονδυλίων του νέου
ΕΣΠΑ καθιστά επιβεβλημένη τη στενή συνεργασία, τον συντο-
νισμό και τη συναντίληψη με την κεντρική διοίκηση, με νέα
πρόκληση τα ζητήματα ανθεκτικότητας. Το ίδιο ισχύει και για
τους τρεις μεγάλους δήμους. Για τη Νέα Δημοκρατία δεν απο-
τελεί μια μάχη μόνο πολιτικά εμβληματική, αλλά οι τρεις μεγα-
λουπόλεις τίθενται αντιμέτωπες με τεράστιες προκλήσεις βιώ-
σιμης ανάπτυξης και ανθεκτικότητας, λόγω του μεγάλου πλη-
θυσμού που συγκεντρώνουν.

Την Κυριακή αυτή όλοι εμείς έχουμε την ευκαιρία να εκφρά-
σουμε τις προτιμήσεις μας και να επηρεάσουμε την κατεύθυν-
ση των τοπικών πολιτικών. Και για τον λόγο αυτό η παρουσία
όλων μας κρίνεται ιδιαίτερα απαραίτητη. Αυτή την Κυριακή με
την ψήφο μας εκφράζουμε την επιλογή μας, τη βούλησή μας
για την πόλη και την περιφέρεια του «αύριο». Αποφασίζουμε
ποιος θα είναι σε θέση να λαμβάνει αποφάσεις και να εφαρμό-
ζει πολιτικές που μας αφορούν και άπτονται άμεσα της καθημε-
ρινότητάς μας. Ας δώσουμε όλοι, λοιπόν, ένα ηχηρό «παρών».

της
Άννας 
Ευθυμίου

Δικηγόρος 
και βουλευτής 
ΝΔ 
Α’ Θεσσαλονίκης
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Η
Δημοκρατία τρέφεται με ψήφους.
Η συμμετοχή, ανεξαρτήτως εκλο-
γικού νόμου, δίνει νόημα στην επι-

λογή. Είναι αλήθεια ότι την Κυριακή 8
Οκτωβρίου οι πολίτες της Αθήνας που επέ-
λεξαν να συμμετάσχουν προέκριναν με
συντριπτικό τρόπο το σχέδιο και την πολιτι-
κή πρόταση του Κώστα Μπακογιάννη για το
μέλλον της πόλης. Και αυτό γιατί; Γιατί ήταν
η πιο πειστική πολιτική πρόταση. Γιατί το
έργο της δημοτικής αρχής είναι
μετρήσιμο και ορατό. Γιατί ο ίδιος
ο δήμαρχος είχε την πολιτική
παρρησία να παραδεχτεί τα λάθη
του, κάτι που σημαίνει ότι δεν θα
επιτρέψει να επαναληφθούν.

Η αλήθεια είναι -και πέρα από
την όποια γκρίνια, ο κόσμος το
βλέπει και το επιβραβεύει αυτό-
ότι η Αθήνα είναι πολύ καλύτερη
από ό,τι ήταν το 2019. Η Αθήνα
έγινε μια πόλη καθαρή με υπό-
γειους κάδους, μια πόλη με νέα
πάρκα και περισσότερο πράσινο.
Μια πόλη πιο ασφαλής με περισ-
σότερο και καλύτερο φωτισμό,
με περισσότερες, ανανεωμένες
και ασφαλείς παιδικές χαρές.
Μια πόλη με καλύτερους δρόμους και πε-
ζοδρόμια. Μια πόλη που απέκτησε νέα το-
πόσημα όπως η νέα πλατεία Ομονοίας, αλ-
λά και το νέο Θεάτρου του Λυκαβηττού και
ασφαλώς το νέο γήπεδο του Παναθηναϊ-
κού που θα κατασκευαστεί στην περιοχή
του Ελαιώνα. Μια πόλη που απέκτησε επι-
τέλους Δημοτικό Κτηνιατρείο. Μια πόλη
που έχει πλέον ένα έντονο κοινωνικό πρό-
σημο, με τα νέα Δημοτικά Ιατρεία, αλλά και
με το Κέντρο για την Καταπολέμηση της
Έμφυλης Βίας και των Πολλαπλών Διακρί-
σεων -το οποίο πήρε σάρκα και οστά όταν
υπηρετούσα ως αντιδήμαρχος Κοινωνική

Αλληλεγγύης-, τον νέο ξενώνα για τις γυ-
ναίκες-θύματα βίας και πλέον και το Κέν-
τρο για την Οικογένεια και το Παιδί.

Το αποτέλεσμα της πρώτης Κυριακής
έδωσε την ευκαιρία σε κάποιους να σκε-
φτούν τυχοδιωκτικά. Να σκεφτούν και-
ροσκοπικά. Να εξυφάνουν σενάρια ανα-
τροπής. Να νομίσουν ότι μπορούν να εξυ-
πηρετήσουν τα κομματικά τους οράματα
για να καλύψουν τη γύμνια των πολιτικών

τους θέσεων. Θεωρούν μήπως
τους δημότες της Αθήνας χαμη-
λής αντίληψης; Το σίγουρο είναι
ότι, όπως φάνηκε και στην τηλε-
μαχία, η Αθήνα έχει δήμαρχο.
Με γνώση, πρόγραμμα, βούλη-
ση και σχέδιο. Και αυτός ακρι-
βώς είναι ο λόγος που οι δημό-
τες της Αθήνας πρέπει να συμ-
μετάσχουν μαζικά στις εκλογές
της 15ης Οκτωβρίου. Να πουν
από τη μία ένα μεγάλο «ναι» στη
μοναδική πειστική πολιτική
πρόταση και το σχέδιο του Κώ-
στα Μπακογιάννη για την επόμε-
νη μέρα. Και ασφαλώς, να πουν
ένα μεγάλο «όχι» στην αλλοπρό-
σαλλη συμμαχία των τυχαίων

της πολιτικής. Δεν πρέπει η τύχη της Αθή-
νας να συναρτάται από τον αριστερό και-
ροσκοπισμό και την αλαζονεία του «ό,τι
να ’ναι». Δεν θυσιάζουμε το μέλλον της
πόλης σε αμφιβόλου φερεγγυότητας πο-
λιτικές. Γιατί η Δημοκρατία, πέρα από ψή-
φους, για να δυναμώσει τρέφεται και με
λογική. Στις 15 Οκτωβρίου συμμετέχουμε
για να εκλέξουμε πανηγυρικά δήμαρχο
τον άνθρωπο με τον οποίο μοιραζόμαστε
τις ίδιες αξίες και το ίδιο όραμα για την
Αθήνα. Την Κυριακή 15 Οκτωβρίου ψηφί-
ζουμε Κώστα Μπακογιάννη και σηκώ-
νουμε και πάλι την Αθήνα Ψηλά. 

O δήμαρχος της Αθήνας
κατέρριψε στην πράξη 
όλα τα κλισέ

Σ
τις εκλογές -και ειδικά στις δημοτικές- κάθε πολίτης ψηφίζει με πολύ διαφο-
ρετικά κριτήρια. Λιγότεροι απ’ ό,τι στο παρελθόν, αλλά αρκετοί ψηφίζουν με
βάση την κομματική προέλευση του δημάρχου. Κάποιοι ψηφίζουν με βάση

τους συνεργάτες και τους δημοτικούς συμβούλους που θα στελεχώσουν τη διοίκηση
σε περίπτωση που εκλεγεί. Κάποιοι άλλοι με βάση τη δημοτική ενότητα ή τη γειτονιά
στην οποία κατοικούν ή ακόμη και τον τόπο καταγωγής. Κάποιες φορές υπάρχει ένα
σημαντικό θέμα που να διχοτομεί την τοπική κοινωνία και οι εκλογείς ψηφίζουν με

βάση τις θέσεις ενός δημάρχου πάνω σε αυτό, αλλά δεν λεί-
πουν και οι περιπτώσεις που η συμπάθεια για τον έναν υπο-
ψήφιο ή η έλλειψη συμπάθειας για τον αντίπαλό του υπερι-
σχύουν όλων των άλλων κριτηρίων.

Εγώ λοιπόν σε αυτές τις εκλογές ασχολήθηκα περισσότερο
με τον δήμο στον οποίο κατοικώ και περπατώ εδώ και 15 χρό-
νια. Στον Δήμο Αθηναίων στηρίζω Κώστα Μπακογιάννη. Όχι
μόνο λόγω κομματικής υποστήριξης, όχι μόνο επειδή παρου-
σίασε έναν εξαιρετικό συνδυασμό υποψηφίων για τον δήμο
και τα διαμερίσματα. Όχι επειδή είμαστε της ίδιας ηλικίας και
έχουμε κοινές παραστάσεις. Όχι επειδή είμαι Παναθηναϊκός
και θέλω γήπεδο στον Βοτανικό. Είμαι με τον Κώστα Μπακο-
γιάννη γιατί από επιλογή κατοικώ εντός των ορίων του Δήμου
Αθηναίων, παρότι μεγάλωσα στα Νότια, και αγαπώ την πόλη
και τις γειτονιές της, ειδικά σε αυτές που έχω ζήσει ή εργα-
στεί.

Όλα αυτά τα χρόνια έχω περπατήσει πολύ στους δρόμους
και στα στενά πεζοδρόμια της πόλης. Την έχω δει να μένει
στάσιμη και -το χειρότερο- πολλά σημεία της να ρημάζουν

επί χρόνια. Πολλές φορές διαμαρτυρήθηκα για αυτά που έβλεπα ως κακώς κείμενα
για να πάρω τις συνήθεις απαντήσεις: «Δεν είναι αρμοδιότητα του δήμου», «τα οικο-
νομικά δεν επιτρέπουν», «μα αυτό είναι το πρόβλημα της Αθήνας;» και το χειρότερο
«πού να πάει τώρα ο δήμος να μπλέξει με αυτό;».

Από τη στιγμή που εξελέγη ο Κώστας Μπακογιάννης κατέρριψε στην πράξη όλα
αυτά τα κλισέ. Χωρίς τυμπανοκρουσίες, με αφανή δουλειά, σε συνεργασία με την
ιδιωτική πρωτοβουλία, με την κυβέρνηση, με ιδρύματα και με ενεργούς πολίτες
έδωσε ζωή σε ρημαγμένα σημεία μέσα σε αυτήν τη θητεία (πχ, Πλατεία Ομόνοιας,
Θέατρο Λυκαβηττού, Άλσος Λογγίνου, κάτω πλευρά Συντάγματος) ή δρομολόγησε
λύσεις για τα επόμενα χρόνια (Διπλή Ανάπλαση, Ολυμπιακό Κολυμβητήριο, Λόφος
Στρέφη, Αρχαιολογικό Μουσείο, Πάρκο Γουδή).

Σε κάποια σημεία καθυστέρησε. Το πιο γνωστό εξ αυτών, η Πανεπιστημίου. Ίσως
επειδή είναι η κλασικότερη περίπτωση του «πού να μπλέξεις», καθώς από την
εποχή του αείμνηστου Τρίτση θυμάμαι τις συζητήσεις για έναν πεζόδρομο που
θα ενώνει την Ακρόπολη (προ Μουσείου) με το Αρχαιολογικό Μουσείο. Για εμέ-
να ο δήμαρχος Αθηναίων πρέπει να τολμά να πιάνει και αυτά τα ζητήματα και ας
«τσαλακώνεται», αρκεί κάποια στιγμή ο διάλογος να τελειώνει και το έργο να
ολοκληρώνεται. Η πόλη δεν έχει την πολυτέλεια για άλλο χαμένο χρόνο.

Το σπουδαιότερο! Ο δήμαρχος Αθηναίων δεν πρέπει να ξεχνά την καθημερι-
νότητα. Τη διαχείριση των απορριμμάτων (πολύ σημαντικός ο σταθμός μετα-
φόρτωσης), το πλύσιμο των κεντρικών δρόμων, τη μάχη με τη μουτζούρα στον
δημόσιο χώρο, τις πλατείες, τις παιδικές χαρές, τους δρόμους και τα πεζοδρό-
μια, έστω αυτά τα στενά που έχουμε. Ο Κώστας Μπακογιάννης ως δήμαρχος
δεν έπιασε τα μεγάλα και άφησε τα μικρά. Το αντίστροφο. Ασφαλτόστρωσε όσο
κανείς, καθάρισε όσο κανείς σε όσα χρόνια θυμάμαι την πόλη.

Πιστεύω ότι σε μια δεύτερη θητεία θα είναι το ίδιο συνεπής στα καθημερινά -
που εμείς οι διαβάτες της πόλης τα βλέπουμε- και θα ολοκληρώσει αυτά που
ξεκίνησε στην πρώτη θητεία, έχοντας πάρει μαθήματα από την πρώτη. Για αυτό
στηρίζω Κώστα Μπακογιάννη.

τoυ
Δημήτρη Σ. 
Παπαγγελόπουλου

Σύμβουλος
Πολιτικής
Διαχείρισης,
συντονιστής 
των Γραμματειών
της Νέας
Δημοκρατίας και
κάτοικος Αθηνών

τoυ
Νικόλαου 
Βαφειάδη

Αντιδήμαρχος
Ψηφιακής
Μετάβασης 
και Παιδείας,
οικονομολόγος
MSc IoT

Γιατί ψηφίζω Μπακογιάννη
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Χ
άος και φόβος. Αυτό είναι το κλίμα
που επικρατεί στη Μέση Ανατολή.
Όλοι ανησυχούν ότι οι εξελίξεις

στη Γάζα δεν μπορεί παρά να πυροδοτή-
σουν ανάφλεξη στη Δυτική Όχθη και να

προκαλέσουν την εμπλοκή
της Χεζμπολάχ στον νότιο
Λίβανο.

Το Ισραήλ διέταξε
1.000.000 κατοίκους της
βόρειας Γάζας να μετακι-

νηθούν, καθώς ετοιμάζεται
για χερσαία επίθεση. Άμεση

ήταν η αντίδραση του ΟΗΕ, που προειδο-
ποίησε για «καταστροφικές ανθρωπιστικές
συνέπειες», ενώ ο Παγκόσμιος Οργανι-
σμός Υγείας ανέφερε ότι είναι αδύνατον να
απομακρυνθούν ευάλωτοι ασθενείς μέσα
σε ένα 24ωρο. «Απορρίπτουμε τον εκτοπι-
σμό του λαού μας», δήλωσε από την πλευ-
ρά του ο πρόεδρος της Παλαιστινιακής Αρ-
χής, Μαχμούντ Αμπάς, ενώ η Χαμάς κάλε-
σε τους Παλαιστινίους να αγνοήσουν την
«ισραηλινή προπαγάνδα». 

Παρ’ όλα αυτά, χιλιάδες κάτοικοι της Γά-
ζας αποχωρούσαν άρον άρον από τη μαρ-
τυρική πόλη για να προλάβουν τη λήξη του
τελεσιγράφου χθες στις 20.00. 

Η Φον ντερ Λάιεν στο Τελ Αβίβ
Μετά τον Άντονι Μπλίνκεν και την

υπουργό Εξωτερικών της Γερμανίας Ανα-
λένα Μπέρμποκ, χθες και η πρόεδρος της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν, ήταν μεταξύ των υψηλόβαθμων
αξιωματούχων που πήγαν στο Ισραήλ. Διό-
τι εγείρονται ανησυχίες για τη γενικότερη
αρχιτεκτονική ασφάλειας στην περιοχή. Ο
πόλεμος στην Ουκρανία μεταθέτει την
προσοχή των ΗΠΑ στη Μέση Ανατολή,
προς μεγάλη ικανοποίηση του Πούτιν. Οι
αντιδράσεις συνεχίζονται. Ο Μπλίνκεν
επέκτεινε το ταξίδι του από το Ισραήλ και
την Ιορδανία, προκειμένου να συμπεριλά-
βει όλες τις αραβικές χώρες του Κόλπου
και την Αίγυπτο, πραγματοποιώντας τη με-
γαλύτερη περιοδεία του στην περιοχή από
τότε που ανέλαβε τα καθήκοντά του, τον Ια-
νουάριο του 2021. 

Προειδοποίηση της Τεχεράνης
Στο αντίπαλο στρατόπεδο, ο υπουργός

Εξωτερικών του Ιράν Χοσεΐν Αμίρ-Αμπντο-
λαχιάν προειδοποίησε ότι αν οι επιθέσεις
του Ισραήλ στη Λωρίδα της Γάζας δεν στα-
ματήσουν αμέσως, η βία θα μπορούσε να
εξαπλωθεί και σε άλλες περιοχές της Μέ-
σης Ανατολής. Μίλησε σε δημοσιογρά-
φους στη Βηρυτό, έπειτα από τη συνάντηση

με τον Λιβανέζο ομόλογό του, κατά τη
διάρκεια της οποίας οι δύο αξιωματούχοι
ζήτησαν τον τερματισμό των ισραηλινών
επιθέσεων στη Γάζα. Συναντήθηκε επίσης
με τον ηγέτη της Χεζμπολάχ καθώς και με
τον υπηρεσιακό πρωθυπουργό και τον
πρόεδρο του Κοινοβουλίου. «Σε μια εποχή
που η Αμερική καλεί σε αυτοσυγκράτηση,
επιτρέπει στους εγκληματίες της σιωνιστι-

κής οντότητας να σκοτώνουν γυναίκες,
παιδιά και αμάχους στη Γάζα», δήλωσε ο
Αμίρ-Αμπντολαχιάν. Επίσης ο Ρώσος πρό-
εδρος Βλαντίμιρ Πούτιν δήλωσε πως μια
ισραηλινή χερσαία επιχείρηση στη Γάζα θα
είχε αποτέλεσμα ένα επίπεδο απωλειών
αμάχων, κάτι που θα ήταν «απολύτως απα-
ράδεκτο».

Διεθνείς αναλυτές εκτιμούν ότι ένας νέ-
ος και μακροχρόνιος πόλεμος στη Μέση
Ανατολή δεν συμφέρει κανέναν, ούτε καν
την Κίνα ή την Ινδία που κάνουν σχέδια για
νέες οδούς μεταφοράς προϊόντων στη Δύ-
ση. Ο ρόλος της Τουρκίας επίσης όπως
πάντα είναι αμφιλεγόμενος. Ο Ερντογάν
προσπαθεί να γίνει και πάλι ο πολύτιμος
παίκτης και ταυτόχρονα να αναδειχθεί σε
ηγέτη των μουσουλμάνων, ακόμη και των
πιο σκοτεινών οργανώσεων. Το παιχνίδι εί-
ναι περίπλοκο και επικίνδυνο. Αλλά ο
Τούρκος πρόεδρος είναι συνηθισμένος να
αλλάζει πολλές φορές τακτική, ακόμη και
σε μια νύχτα.

Με τα μέτρα ασφαλείας να είναι δρακόντεια σε όλες τις
ισραηλινές πρεσβείες ανά την υφήλιο, ένας υπάλληλος
της ισραηλινής πρεσβείας στο Πεκίνο νοσηλεύεται μετά
από επίθεση που δέχθηκε, ανακοίνωσε το υπουργείο
Εξωτερικών του Ισραήλ. Η κατάσταση του διπλωμάτη εί-
ναι σταθερή. Σύμφωνα με τα ισραηλινά δημοσιεύματα, το
κίνητρο της επίθεσης, που δεν σημειώθηκε στην πρε-
σβεία αλλά σε εξωτερικό χώρο, διερευνάται. Ωστόσο, ήδη
συνδέεται με την κήρυξη της σημερινής ημέρας από τη

Χαμάς ως «Ημέρας Οργής». Οι Ισραηλινοί και οι Εβραίοι
σε όλο τον κόσμο έχουν λάβει συμβουλή να είναι σε επι-
φυλακή μετά από αυτό. Το ισραηλινό υπουργείο Εξωτερι-
κών και το Συμβούλιο Εθνικής Ασφάλειας εξέδωσαν κοι-
νή δήλωση καλώντας όλους τους Ισραηλινούς που βρί-
σκονται στο εξωτερικό να δείξουν ιδιαίτερη προσοχή μετά
την έκκληση της τρομοκρατικής οργάνωσης της Χαμάς
στους υποστηρικτές της σε όλο τον κόσμο να συμμετά-
σχουν στην «Ημέρα Οργής». 

Με αυτή την προτροπή, σημειώθηκε επίθεση με μαχαίρι
χθες το μεσημέρι σε λύκειο της πόλης Αράς, στα βόρεια
της Γαλλίας. Νεκρός στην επίθεση έπεσε ένας καθηγητής,
ενώ τουλάχιστον άλλα δύο άτομα είναι σοβαρά τραυματι-
σμένα. Ο ένας από τους τραυματίες είναι φύλακας ασφα-
λείας, που φέρει πολλά χτυπήματα από μαχαίρι και ο δεύ-
τερος είναι καθηγητής του λυκείου, σύμφωνα με αστυνο-
μική πηγή. Όπως έχει ανακοινώσει η αστυνομία, κανένας
μαθητής δεν τραυματίστηκε. 

Νεκρός καθηγητής έπειτα από επίθεση με μαχαίρι σε λύκειο της Γαλλίας

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Μετά το τελεσίγραφο του Ισραήλ να εκκενωθεί η περιοχή 
από 1.000.000 αμάχους, καθώς ετοιμάζεται για χερσαία επίθεση

Οι Παλαιστίνιοι φεύγουν 
άρον άρον από τη Γάζα

Με αυτοκίνητα 
ή και πεζή, 
κουβαλώντας 
ό,τι μπορούν από 
τα υπάρχοντά τους,
οι Παλαιστίνιοι
εγκαταλείπουν 
τη Γάζα
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ΩΡΑ ΜΗΔΕΝ ΓΙΑ ΤΗ ΜΕΣΗ ΑΝΑΤΟΛΗ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
κλεψύδρα στη Μέση Ανατολή… αδειάζει!

Το Ισραήλ βρίσκεται σε πολεμικό οργασμό

και είναι πανέτοιμο να πραγματοποιήσει

χερσαία επέμβαση στη Γάζα. Εδώ και μία εβδομάδα,

από το πρωί του περασμένου Σαββάτου, ο ισραηλι-

νός στρατός σφυροκοπά τον παλαιστινιακό θύλακα

ως απάντηση στις αιφνιδιαστικές επιθέσεις που

εξαπέλυσε η Χαμάς, κατασφάζοντας πάνω από

1.000 Ισραηλινούς αμάχους, μεταξύ

των οποίων και δεκάδες μωρά.

Πλέον, η χερσαία επέμβαση είναι

το επόμενο βήμα, με τον Μπενιαμίν

Νετανιάχου να διαμηνύει πως το Ισ-

ραήλ θα ισοπεδώσει τη Γάζα. Μάλι-

στα, οι ισραηλινές Αρχές απηύθυναν

μήνυμα προς τον άμαχο παλαιστινια-

κό λαό να κατευθυνθεί προς το νότιο τμή-

μα, προειδοποιώντας πως η χερσαία επέμβαση θα ξεκι-

νήσει άμεσα.
Πότε θα γίνει αυτό; Πληροφορίες ανέφεραν ότι πιθα-

νότερη ημερομηνία είναι η σημερινή, Σάββατο 14 Οκτω-
βρίου. Οι εικόνες πάντως από τις προετοιμασίες των Ισ-
ραηλινών στα σύνορα είναι εντυπωσιακές. Πάνω από
300.000 έφεδροι -άνδρες και γυναίκες- έχουν συγκεν-
τρωθεί στο νότιο Ισραήλ, ενώ ισχυρή δύναμη έχει σταλεί
και στον βορρά, στα σύνορα με τον Λίβανο, υπό τον φόβο
επίθεσης από τη Χεζμπολάχ.

Καθώς ο ισραηλινός στρατός βρίσκεται προ των πυ-
λών, η κατάσταση στη Γάζα διαγράφεται δραματική, ιδι-
αίτερα μετά τη διακοπή λειτουργίας του τελευταίου ερ-
γοστασίου παραγωγής ενέργειας, ενώ ο Διεθνής Ερυ-
θρός Σταυρός προειδοποιεί ότι τα νοσοκομεία της πε-

ριοχής απειλούνται να μετατραπούν τα επόμενα εικοσι-
τετράωρα σε νεκροτομεία.

Στρατός εξοπλισμένος σαν αστακός
Το Ισραήλ είναι ένα από τα καλύτερα οπλισμένα

έθνη στην ευρύτερη Μέση Ανατολή. Ο στρατός του
έχει την υποστήριξη των Ηνωμένων Πολιτειών, με
ετήσια χρηματοδότηση κατόπιν εντολής του Κογκρέ-
σου 3,3 δισ. δολαρίων, συν άλλα 500 εκατομμύρια δο-
λάρια για την τεχνολογία πυραυλικής άμυνας. Οι ισ-
ραηλινές αμυντικές δυνάμεις χρησιμοποιούν διάφο-

ρες τεχνολογίες που αναπτύσσονται στο Ισραήλ,
πολλές από τις οποίες έχουν δημιουργηθεί ειδικά
για να ταιριάζουν στις ανάγκες των ισραηλινών
αμυντικών δυνάμεων, όπως το μέσο άρμα μάχης
Merkava, το τεθωρακισμένο όχημα μεταφοράς
προσωπικού Achzarit, υψηλής τεχνολογίας οπλι-
κά συστήματα, το σύστημα αντιπυραυλικής άμυ-
νας Iron Dome, το σύστημα ενεργητικής προστα-
σίας Trophy για τα οχήματα, όπως και τα τυφέκια
Galil και Tavor. Το οπλοπολυβόλο Uzi εφευρέθηκε
στο Ισραήλ και χρησιμοποιήθηκε από τις Ισραηλι-
νές Αμυντικές Δυνάμεις από το 1954 μέχρι τον Δε-
κέμβριο του 2003.

Από το 1967, οι Ισραηλινές Αμυντικές Δυνάμεις
έχουν στενές στρατιωτικές σχέσεις με τις Ηνωμένες
Πολιτείες, συμπεριλαμβανομένης της συνεργασίας
για την ανάπτυξη, όπως για το F-15I jet, το σύστημα

άμυνας Thel laser, καθώς και το σύστημα αντιπυραυλι-
κής άμυνας Arrow. Επίσης το μαχητικό αεροσκάφος
Kfir και το τεθωρακισμένο όχημα Merkava.

Το προσωπικό σε ενεργό υπηρεσία ανέρχεται σε
176.500 άτομα, εκ των οποίων οι 133.000 είναι στον
στρατό ξηράς, με τους κληρωτούς να ανέρχονται σε
107.000. Το ναυτικό έχει 9.500 ναύτες για την ενεργό
υπηρεσία, υπάρχουν επίσης 34.000 στην πολεμική αε-
ροπορία, καθώς και μια συνολική εφεδρική δύναμη των
565.000.

Ο ισραηλινός στρατός έχει πάνω από 3.000 άρματα
μάχης, στα οποία περιλαμβάνονται 441 Merkava MkI,
455 Merkava MkII, 454 Merkava MkIII, 175 Merkava
MkIV και πάνω από 200 Centurion. Επίσης έχει, περί-
που, 10.500 τεθωρακισμένα οχήματα μεταφοράς προ-
σωπικού και περίπου 6.000 όπλα πυροβολικού.

Το τρομερής
ισχύος

οπλοστάσιο
του Ισραήλ

Ποια συστήματα υψηλής τεχνολογίας 
θα ρίξει στον πόλεμο και οι προετοιμασίες

για τη χερσαία επέμβαση στη Γάζα

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Η έναρξη του πολέμου μεταξύ Ισραήλ και Χαμάς με
τις τρομοκρατικές επιθέσεις του περασμένου Σαββάτου
αλλά και η γενικότερη κατάσταση που διαμορφώνεται
στην ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανατολής και της
Ανατολικής Μεσογείου ενεργοποιούν τα ανακλαστικά
της Αθήνας.

Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης του ΚΥΣΕΑ την
Πέμπτη έγινε συνολική επισκόπηση της κατάστασης,
καθώς και ενημέρωση για τον επαναπατρισμό Ελλήνων
πολιτών από το Ισραήλ υπό τον συντονισμό του υπουρ-
γείου Εξωτερικών.

Παράλληλα, συζητήθηκαν όλες οι πτυχές της κρίσης
στην περιοχή με έμφαση στη διάσταση της ασφάλειας,
εσωτερικής και εξωτερικής, με τις ελληνικές Αρχές να

τίθενται σε κατάσταση αυξημέ-
νης ετοιμότητας για τη φύλαξη
των χερσαίων και θαλάσσιων
συνόρων.

Μάλιστα, οι Ένοπλες Δυνάμεις
τίθενται σε καθεστώς ενισχυμέ-
νης επαγρύπνησης, με τον αρχη-
γό ΓΕΕΘΑ, στρατηγό Κωνσταντί-
νο Φλώρο, να έχει δώσει εντολή
για ιδιαίτερη προσοχή στους
ναυστάθμους νευραλγικών πε-
ριοχών, στα αεροδρόμια αλλά και στα χερσαία σύνορα
με την Τουρκία στον Έβρο.

Παράλληλα, ενισχύονται τα μέτρα ασφαλείας σε όλες

τις δομές φιλοξενίας της χώρας
μας, από τον Βορρά μέχρι τον
Νότο, με στόχο να αποφευχθεί το
ενδεχόμενο έκρηξης της βίας
μεταξύ υπηκόων αραβικών χω-
ρών. Πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία γνωρίζει καλά πως αρκεί
μια σπίθα για να προκληθεί ανά-
φλεξη και για τον λόγο αυτόν πα-
ρακολουθούν στενότατα τις εξε-
λίξεις, ενώ θυμίζουμε πως σε

κατάσταση «πορτοκαλί συναγερμού» έχουν τεθεί με
απόφαση του ΚΥΣΕΑ η ΕΥΠ, το Λιμενικό και η Ελληνική
Αστυνομία. 

Σε κατάσταση «πορτοκαλί συναγερμού» ΕΥΠ, Λιμενικό και ΕΛΑΣ λόγω του πολέμου

Με τα καλύτερα 
μαχητικά αεροσκάφη 

της Δύσης

Η πολεμική αεροπορία του Ισ-
ραήλ θεωρείται ίσως η καλύτε-
ρη παγκοσμίως, με ικανότατους

και πολύπειρους πιλότους στα cockpits.
Είχε γίνει γνωστή για την ακρίβειά της
κατά τη διάρκεια του πολέμου το 1967
στη Μέση Ανατολή. Σήμερα διαθέτει στη
«φαρέτρα» της μερικές εκατοντάδες
από τα καλύτερα μαχητικά της Δύσης
και συγκεκριμένα, περίπου 200 F-16, 85
F-15 και 30 F-35. Η ισραηλινή αεροπορι-
κή δύναμη περιλαμβάνει ακόμη εννέα
αεροσκάφη ανεφοδιασμού και 77 μετα-
γωγικά αεροσκάφη.

Στο οπλοστάσιο του Ισραήλ βρίσκον-
ται και περίπου 300 ελικόπτερα, με πά-
νω από 80 επιθετικά Apache και Bell Co-
bra, αλλά και μερικές δεκάδες μεταφο-

ρικά. Ισχυρό είναι και το πολεμικό ναυ-
τικό του Ισραήλ, με φρεγάτες, κορβέτες,
παράκτια περιπολικά και υποβρύχια,
ωστόσο, στη συγκεκριμένη επιχείρηση
στη Γάζα, θα έχουν μόνο υποστηρικτικό
ρόλο.

Το κορυφαίο Iron Dome
Ποιος είναι ο περίφημος «Σιδερένιος

Θόλος» που προστατεύει τις πόλεις του
Ισραήλ; Πρόκειται για το πλέον εξελιγ-
μένο σύστημα αντιπυραυλικής προστα-
σίας της Rafael Defense Systems, που
ανιχνεύει την πορεία μιας ρουκέτας, την
«κλειδώνει» στο ραντάρ και στη συνέ-
χεια εκτοξεύει πύραυλο που την κατα-
στρέφει. Πρόκειται ουσιαστικά για μια
«ομπρέλα» προστασίας πάνω από οποι-

αδήποτε περιοχή τοποθετηθεί, για ένα
πολύτιμο όπλο στην αντιαεροπορική
άμυνα. Αποτελείται από τρία βασικά
τμήματα: το ραντάρ, το σύστημα ελέγχου
πυρός και τη μονάδα εκτόξευσης πυ-
ραύλων.

Πώς λειτουργεί; Το Iron Dome αρχικά
ανιχνεύει την προέλευση και τον ακριβή
στόχο της ρουκέτας ή του εχθρικού πυ-
ραύλου. 

Τα δεδομένα μεταδίδονται στο σύστη-
μα ελέγχου πυρός, μέσω του οποίου
προσδιορίζεται το πιθανό σημείο πρό-
σκρουσης. 

Αν εκτιμηθεί ότι πρόκειται να χτυπή-
σει κατοικημένη περιοχή ή εγκαταστά-
σεις καίριας σημασίας, τότε εκτοξεύε-
ται ο πύραυλος αναχαίτισης και κατα-

στρέφει το εχθρικό βλήμα μέσα σε ελά-
χιστα δευτερόλεπτα.

Κάθε πυροβολαρχία απαιτεί επάν-
δρωση περίπου εκατό ατόμων, στους
οποίους περιλαμβάνονται χειριστές, τε-
χνικοί και προσωπικό ασφαλείας. Απο-
τελείται από μία μονάδα ραντάρ και
τρεις εκτοξευτήρες, με τον κάθε εκτο-
ξευτήρα να περιέχει 20 πυραύλους ανα-
χαίτισης. Θεωρείται πως μια πυροβο-
λαρχία είναι ικανή να προστατέψει μια
αστική περιοχή έκτασης περίπου 150
τετραγωνικών χιλιομέτρων.

Ο πόλεμος τώρα ξεκινά. Τα επόμενα
24ωρα οι εξελίξεις θα είναι καταιγιστι-
κές και κανείς δεν μπορεί να προβλέψει
τα μελλούμενα στην αιματοβαμμένη
Μέση Ανατολή.
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Σ
οκ προκαλούν οι λεπτομέρειες από την κατάθεση
ενός 13χρονου κοριτσιού, το οποίο έπεσε θύμα πα-
ρενόχλησης από τρεις ανηλίκους μέσα στο σχολείο

κατά τη διάρκεια διαλείμματος, με τους δράστες μάλιστα
να τη βιντεοσκοπούν και να την απειλούν πως θα
διαρρεύσουν το υλικό σε συμμαθητές της!

Σύμφωνα με πληροφορίες, οι δράστες, ηλικίας 14,
15 και 17 ετών φέρονται να κακοποίησαν την άτυχη
μαθήτρια και πλέον αντιμετωπίζουν τις κατηγορίες
του «βιασμού κατά συναυτουργία» και «πορνογρα-
φίας ανηλίκων κατ’ εξακολούθηση». Ο ένας από
τους κατηγορούμενος φέρεται επίσης να μοίρασε το
βίντεο σε άλλους ανηλίκους μέσα στο σχολείο. 

Το έγραφε σε βίντεο
Σύμφωνα με το διαβιβαστικό της αστυνομίας, «βραδινές

ώρες της 22ας Σεπτεμβρίου στο Αστυνομικό Τμήμα (σ.σ.:
αναφέρεται η περιοχή) η μητέρα της ανήλικης κατήγγειλε
ότι σύμφωνα με τα όσα της εκμυστηρεύτηκε η κόρη της,
στις αρχές του μηνός Σεπτεμβρίου του 2023, ο 14χρονος, ο
οποίος τυγχάνει φίλος της, την εξανάγκασε σε στοματικό
έρωτα εντός του προαύλιου χώρου του γυμνασίου, ενώ-
πιον των δύο ανήλικων. Επιπλέον ανέφερε ότι ο 14χρονος
κατέγραψε την πράξη σε βίντεο το οποίο φέρεται να έχει
αναρτήσει στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης». 

Στη σοκαριστική της κατάθεση όπως αναφέρεται στο
διαβιβαστικό περιγράφονται ανατριχιαστικές λεπτομέρει-
ες: «Οι τρεις νεαροί και το κορίτσι βρίσκονταν στον προαύ-
λιο χώρο του γυμνασίου της Δυτικής Αττικής. Οι δράστες
αφού την απομόνωσαν σε ένα σημείο όπου δεν υπήρχε

ορατότητα από συμμαθητές και καθηγητές εκτόνωσαν πά-
νω της αρρωστημένες πράξεις. Εξεταζόμενη η ανήλικη
ανέφερε ότι αρχές του μηνός Σεπτεμβρίου, συναντήθηκε
με τον 14χρονο εντός του προαύλιου χώρου του γυμνασίου

και στη συνέχεια προσήλθαν στο σημείο ο 15χρονος
και ο 17χρονος, αφού την οδήγησαν από κοινού στο
πίσω μέρος του σχολείου, ο 17χρονος την έπιασε
από το χέρι και την ανάγκασε να γονατίσει, ασκών-
τας της πίεση και εξαναγκάζοντάς τη σε στοματικό
έρωτα, ενώ ο 14χρονος και ο 15χρονος την ακινητο-
ποίησαν προκειμένου να μην αντιδράσει. Εν συνε-
χεία, ανέφερε ότι εξαναγκάστηκε σε παρόμοιες
πράξεις από τους άλλους δύο ανηλίκους, μέχρις

ότου κατέφθασαν στο σημείο οι φίλες της».

Ανάρτηση στα social media
Ο ένας από τους ανηλίκους απειλούσε την άτυχη ανήλι-

κη πως θα ανεβάσει στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης και
πως θα το στείλει στον πατέρα της. Σχετικά με τη διευθύν-
τρια του σχολείου, σύμφωνα με το διαβιβαστικό της Ασφά-

λειας, εκείνη φέρεται να «πληροφορήθηκε από καθηγητή
του σχολείου για την ύπαρξη του σχετικού βίντεο και ενη-
μέρωσε άμεσα τους γονείς της παθούσας, οι οποίοι προ-
σήλθαν στο σχολείο. Κατά τη διάρκεια της μεταξύ τους συ-
νάντησης, προσήλθε ενώπιόν της παλιά μαθήτρια του σχο-
λείου η οποία ανέφερε ότι το συγκεκριμένο βίντεο αναρτή-
θηκε σε ομαδική συνομιλία στην εφαρμογή Instagram κα-
θώς και ότι υπάρχουν κι άλλα βίντεο ερωτικού περιεχομέ-
νου με την ανήλικη παθούσα».

«Την απειλούσε ότι θα τα αποκαλύψει όλα αν δεν υπο-
κύψει», είπε από την πλευρά της μια συμμαθήτριά της
στην κατάθεσή της. Μια δεύτερη συμμαθήτρια σύμφω-
να με το διαβιβαστικό κατέθεσε: «Γνώριζε ότι η ανήλικη
και ο 14χρονος κατηγορούμενος έχουν συνάψει σχέση
χωρίς να έχουν ολοκληρωμένες ερωτικές επαφές. Σε
συνομιλία που είχε στις 7 Αυγούστου 2023 μέσω μηνυ-
μάτων με τον κατηγορούμενο, της απέστειλε μέσω της
εφαρμογής Instagram από το προσωπικό του προφίλ
βίντεο στο οποίο φαίνεται η ανήλικη να του κάνει στο-
ματικό έρωτα. Επιπλέον ανέφερε ότι πριν από περίπου
μια βδομάδα ο κατηγορούμενος διέκοψε τη σχέση του
με τη 13χρονη διότι αυτή δεν επιθυμούσε να ολοκληρώ-
σουν τις ερωτικές τους επαφές. Τέλος ανέφερε ότι πριν
δυο τρεις εβδομάδες η ανήλικη της εκμυστηρεύτηκε ότι
κατά τη διάρκεια που έκανε στοματικό έρωτα στον κα-
τηγορούμενο, αυτός χωρίς η ίδια να το γνωρίζει, πραγ-
ματοποίησε βιντεοκλήση με έναν φίλο του και επίσης
ότι την απειλούσε λέγοντας ότι θα τα πει όλα στους γο-
νείς της προκειμένου να κάνει ό,τι εκείνος επιθυμεί».

«Την ανάγκασαν να γονατίσει και της
κρατούσαν τα χέρια» - Καταθέσεις-σοκ 
για τον βιασμό μαθήτριας στο προαύλιο
σχολείου της Δυτικής Αττικής από τρία

τέρατα ηλικίας 14, 15 και 17 ετών

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Ανήλικα κτήνη
υποχρέωσαν
13χρονη σε
στοματικό έρωτα
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Ε
δώ και αρκετό καιρό, οι σεισμολόγοι
βρίσκονται σε επιφυλακή, καθώς
είχε παρατηρηθεί έξαρση σε διαφο-

ρετικές περιοχές γύρω από την Αττική. Χθες
σημειώθηκε σεισμική δόνηση 3,8 Ρίχτερ
που είχε επίκεντρο 8 χλμ. βορειοανατολικά
της Αγίας Μαρίνας Λαυρεωτικής και εστια-
κό βάθος στα 13,4 χλμ. Μάλιστα εκδηλώθη-
κε σε μια περιοχή που, όπως αναφέρει o δι-
ευθυντής του Γεωδυναμικού Ινστιτούτου
Άκης Τσελέντης, έχει διεγερθεί εδώ και μια
εβδομάδα. Διευκρινίσεις για τον σεισμό των
3,8 Ρίχτερ έδωσε o κ. Τσελέντης.

«Είχε διεγερθεί»
Όπως σημειώνει στην «Political» ο κ. Τσε-

λέντης, ο «μικρός» σεισμός «έγινε στην πε-
ριοχή που έχει διεγερθεί εδώ και μια εβδο-
μάδα». Εξηγώντας, δε, γιατί έγινε αισθητός,
όπως και οι προηγούμενοι, στο σύνολο του
λεκανοπεδίου της Αττικής, προσθέτει ότι
αυτό προκύπτει «λόγω απόστασης, μικρού
εστιακού βάθους και μηχανισμού διάρρη-
ξης». «Το σεισμικό ιστορικό της περιοχής
δεν είναι σημαντικό, δεν μας έχει δώσει με-
γάλους σεισμούς, ούτε γνωρίζουμε κανένα
θαλάσσιο ρήγμα με μεγάλο σεισμικό δυνα-
μικό στην περιοχή που καταγράφουμε τους
μικροσεισμούς», εξηγεί ο διευθυντής του
Γεωδυναμικού Ινστιτούτου, ο οποίος προ-
σθέτει: «Εκτιμώ ότι δεν έχουμε θέμα».

Η ανάρτησή του 
«Στις 6.35 σήμερα (σ.σ.: χθες) το πρωί εί-

χαμε έναν μικρό σεισμό μεγέθους 3,8 βαθ-
μών της Κλίμακας Ρίχτερ και είχε επίκεντρο
8 χλμ. βορειοανατολικά της Αγίας Μαρίνας
Λαυρεωτικής. Το εστιακό βάθος του σει-
σμού υπολογίστηκε στα 13,4 χλμ. Έγινε
στην περιοχή που έχει διεγερθεί εδώ και
μια εβδομάδα και έχουμε σεισμούς μικρού
μεγέθους αλλά λόγω απόστασης, μικρού
εστιακού βάθους και μηχανισμού διάρρη-
ξης γίνονται αισθητοί στο σύνολο του Λεκα-
νοπεδίου. Το σεισμικό ιστορικό της περιο-
χής δεν είναι σημαντικό, δεν μας έχει δώσει
μεγάλους σεισμούς, ούτε γνωρίζουμε κα-

νένα θαλάσσιο ρήγμα με μεγάλο σεισμικό
δυναμικό στην περιοχή που καταγράφουμε
τους μικροσεισμούς. Εκτιμώ ότι δεν έχουμε
θέμα, αλλά το Γεωδυναμικό Ινστιτούτο του
Εθνικού Αστεροσκοπείου Αθηνών έχει πυ-
κνώσει τα όργανά του στην περιοχή και πα-
ρακολουθεί την όλη εξέλιξη της ακολου-
θίας με μεγάλη ακρίβεια.
(*) Να ακούτε μόνο τις ανακοινώσεις των επί-
σημων κρατικών σεισμολογικών φορέων που
ΕΧΟΥΝ ΣΕΙΣΜΟΛΟΓΙΚΑ ΟΡΓΑΝΑ και τα πα-
ρακολουθούν και όχι μη σοβαρές εμπορικές
ιστοσελίδες που εμφανίζουν μεγέθη που δεν
ισχύουν για να μαζεύουν κλικ…
(*) Για να βλέπετε την εξέλιξη της ακολουθίας
ΣΕ ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟ ΧΡΟΝΟ συνδεθείτε με τον
ιστότοπό μας: https://www.gein.noa.gr».

«Ήταν επιφανειακός»
Σύμφωνα με το Γεωδυναμικό Ινστιτούτο,

ο σεισμός είχε μέγεθος 3,8 βαθμούς της
Κλίμακας Ρίχτερ (η αυτόματη λύση έδωσε
3,7 Ρίχτερ) και είχε επίκεντρο 8 χλμ. ανα-
τολικά της Αγίας Μαρίνας Λαυρεωτικής. Το
εστιακό βάθος του σεισμού που σημει-
ώθηκε στις 6.33 τα ξημερώματα της Παρα-
σκευής υπολογίστηκε στα 13,4 χλμ. Όπως
είπε ο πρόεδρος του ΟΑΣΠ, Ευθύμιος Λέκ-
κας, «είναι μια περιοχή που δεν έχει υψη-
λή σεισμικότητα αλλά έχει διεγερθεί εδώ
και πέντε ημέρες με σεισμούς αυτής της
εντάσεως που είναι μικροί αλλά τους αι-
σθανόμαστε στην Αττική επειδή είναι κον-
τά στο λεκανοπέδιο». «Θεωρώ ότι δεν
υπάρχει λόγος ανησυχίας αλλά παρακο-
λουθούμε το φαινόμενο», συμπλήρωσε ο
κ. Λέκκας, προσθέτοντας ότι ο σεισμός
ήταν επιφανειακός. 

Ο 2+1 λόγοι που
ταρακουνήθηκε
το λεκανοπέδιο
από τα 3,8 Ρίχτερ

Ο σεισμολόγος Άκης Τσελέντης
εξηγεί στην «Political» γιατί 
το χτύπημα του Εγκέλαδου 
στο Λαύριο έγινε ιδιαίτερα
αισθητό σε όλη την Αττική
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«Σ
τραγγαλισμός διά βρόχου -
Ανθρωποκτονία». Αυτό ανα-
φέρεται ως αιτία θανάτου στην

ιατροδικαστική έκθεση για τον 35χρονο
από το Πακιστάν, η δολοφονία του οποίου
εξιχνιάστηκε από το Τμήμα Εγκλήματος
κατά Ζωής και Προσωπικής Ελευθερίας,
έπειτα από επτά περίπου μήνες.

Όπως αναφέρεται και στη σχετική δικο-
γραφία, η σορός του «έφερε ίχνη στραγγα-
λισμού με βρόχο, ενώ στον λαιμό του πα-
ρατηρήθηκαν δύο εντυπώματα (αύλακες).
Επίσης, παρατηρήθηκαν εκδορές και αμυ-
χές στην αριστερή πλευρά της ρινός και
θλαστικό τραύμα στο δεξιό φρύδι, ενώ
ανευρέθηκαν εκχυμώσεις στα χέρια του
πτώματος».

Επιπλέον, σύμφωνα με την εργαστηρια-
κή έκθεση τοξικολογικής εξέτασης, στο αί-
μα του διαπιστώθηκε η παρουσία προϊόν-
των μεταβολισμού κάνναβης, «κανναβιδο-
ειδή».

Όπως έγινε γνωστό, δράστες είναι έξι αλ-
λοδαποί, επίσης από το Πακιστάν, εκ των
οποίων συνελήφθησαν οι πέντε και αναζη-
τείται ακόμα ένας.

Το θύμα είχε εντοπιστεί μέρα μεσημέρι,
στις 13.30 περίπου, στις 22/3/2023, σε
υπαίθριο χώρο στάθμευσης επί της Περι-
φερειακής Αιγάλεω στον Ασπρόπυργο.
Συγκεκριμένα, η σορός του ήταν δίπλα από
το οδόστρωμα, σε ύπτια στάση με ρούχα,
χωρίς παπούτσια μέσα σε σεντόνι και σκε-
πασμένη με πάπλωμα. Δίπλα από τα πόδια
του θύματος υπήρχε το σακίδιο πλάτης και
μέσα σε αυτό βρίσκονταν διάφορα αντικεί-
μενα και προσωπικά έγγραφά του.

Ωστόσο, κατά την αυτοψία δεν είχε βρε-
θεί το κινητό του τηλέφωνο, ενώ η ταυτο-
ποίησή του είχε πραγματοποιηθεί μέσω
δακτυλοσκόπησης.

Κάμερες ασφαλείας
Οι έμπειροι αστυνομικοί που ανέλαβαν

τις έρευνες για την εξιχνίαση της υπόθεσης
από την πρώτη στιγμή αναζήτησαν και κα-
τέσχεσαν οπτικό υλικό καμερών ασφαλεί-
ας, τόσο στην περιοχή όπου βρέθηκε η σο-
ρός του 35χρονου όσο και στις οδούς προ-
σέγγισης και διαφυγής από το εν λόγω ση-
μείο, καθώς επίσης και στην περιοχή όπου
βρισκόταν το σπίτι ενός εκ των κατηγορου-
μένων εκεί όπου φιλοξενούνταν ο 35χρο-
νος, με στόχο να εντοπιστούν τα δρομολό-
για που ακολούθησαν οι δράστες.

Με αυτόν τον τρόπο διαπιστώθηκε η κί-
νηση δύο αυτοκινήτων ενός Golf και ενός
Opel τα οποία προέκυψε ότι ανήκαν σε δυο
εκ των κατηγορουμένων. Σύμφωνα με τη
δικογραφία, τα δυο αυτά αυτοκίνητα κατα-
γράφηκαν να κινούνται κοντά στο σπίτι
όπου έμενε το θύμα στο Περιστέρι, με επι-
βαίνοντες τουλάχιστον πέντε άτομα και εν

συνεχεία κοντά στον χώρο στον οποίο βρέ-
θηκε η σορός του, πριν την τελευταία ενερ-
γοποίηση της κεραίας του κινητού του
35χρονου.

Στην ίδια πολυκατοικία έμενε ακόμα
ένας εκ των κατηγορουμένων και συγκε-
κριμένα ο κάτοχος του ενός εκ των δυο
οχημάτων, μαζί με τη σύντροφό του.

Ο ίδιος κατά την αρχική του εξέταση
από τους αστυνομικούς φέρεται να είχε
υποπέσει σε αντιφάσεις όσον αφορά τις
κινήσεις του κατά το χρονικό διάστημα

στο οποίο εκτιμάται ότι δολοφονήθηκε ο
35χρονος.

Τα τελευταία σημεία ζωής
Σε άλλο σημείο της επίμαχης δικογραφίας

αναφέρεται συγκεκριμένα: «Δεν έχει προσ-
διοριστεί επακριβώς, από τη μέχρι τώρα διε-
νεργηθείσα προανάκριση, ο ακριβής χρόνος
της δολοφονίας, ωστόσο, σημειώνεται ότι τα
τελευταία σημεία ζωής του θύματος παρα-
τηρούνται στις 19.49 της 21/3/2023, ενώ η
τηλεφωνική σύνδεση του θύματος παρου-

σιάζει δραστηριότητα για τελευταία φορά
στις 21.11 της ιδίας, κάνοντας χρήση δεδομέ-
νων GPRS και ενεργοποιώντας κεραία που
εξυπηρετεί το σημείο όπου βρίσκεται η οι-
κία του. Έκτοτε δεν ενεργοποίησε άλλη κε-
ραία τηλεφωνίας και θεωρείται σφόδρα πι-
θανό η συσκευή να απενεργοποιήθηκε. Από
την παρατήρηση του οπτικού υλικού από κά-
μερες ασφαλείας πλησίον της οικίας του θύ-
ματος, δεν καταγράφηκε κίνηση του θύμα-
τος μετά την τελευταία ενεργοποίηση του κι-
νητού του, στις 21.11 (21/3/2023). Αξιολο-
γώντας τα αυτοψιακά και προανακριτικά ευ-
ρήματα, εκτιμήθηκε εξαρχής ότι η ανθρω-
ποκτονία δεν τελέσθηκε στο σημείο ανεύρε-
σής του, αλλά στην περιοχή του Περιστερίου
όπου βρίσκεται η οικία του και καταγράφη-
καν τα τελευταία σημεία ζωής του (ενεργο-
ποίηση κεραίας τηλεφωνίας)».

Λένε πως αυτοκτόνησε
Σύμφωνα με αστυνομικές πηγές, οι συλ-

ληφθέντες στις απολογίες τους αποδέχτη-
καν τη συμμετοχή τους στη μεταφορά της
σορού από την περιοχή του Περιστερίου
στην περιοχή του Ασπροπύργου, παραθέ-
τοντας στοιχεία που συνάδουν με τα ευρή-
ματα της προανάκρισης που διενεργήθηκε,
όμως αρνήθηκαν την κατηγορία της αν-
θρωποκτονίας, ισχυριζόμενοι ότι ο 35χρο-
νος αυτοκτόνησε.

Τον στραγγάλισαν
και τον πέταξαν
σε πάρκινγκ!

Χειροπέδες σε πέντε Πακιστανούς και ανθρωποκυνηγητό για ακόμη
έναν που τον περασμένο Μάρτιο δολοφόνησαν 35χρονο ομοεθνή 

τους στο Περιστέρι και ξεφορτώθηκαν το πτώμα στον Ασπρόπυργο
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Δ
ιπλό σήμα για τις αγορές ελληνικών ομο-
λόγων και για τοποθετήσεις επενδυτι-
κών κεφαλαίων στην οικονομία στέλνει

το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο, προεξοφλώντας
εμμέσως πλην σαφώς την αναβάθμιση του αξιό-

χρεου της χώρας μας στην επεν-
δυτική βαθμίδα. 

Πρωτογενή πλεονάσματα και
αποκλιμάκωση χρέους

Στην έκθεσή του για την παγκό-
σμια οικονομία και την Ελλάδα, ο
διεθνής οικονομικός οργανισμός
αναδεικνύει δύο πολύ σημαντικά

ζητήματα που αφορούν τα δημοσιονομικά της Ελ-
λάδας. Αφενός προβλέπει υψηλά πρωτογενή πλε-
ονάσματα για πολλά χρόνια, τα οποία μάλιστα θα
οδηγήσουν σε σταδιακό μηδενισμό του ελλείμμα-
τος του κρατικού προϋπολογισμού, αφετέρου
βλέπει ραγδαία αποκλιμάκωση του χρέους κάτω
από το 150% του ΑΕΠ στο τέλος του 2027. Με τις
δύο αυτές προβλέψεις, το ΔΝΤ στέλνει το μήνυμα

προς τις αγορές για τον πλήρη έλεγχο των ελλειμ-
μάτων και τη βιωσιμότητα του δημοσίου χρέους
της Ελλάδας, κάτι που συνεπάγεται ισχυρή και
βιώσιμη ανάπτυξη, η οποία θα υποστηριχθεί από
την εισροή ιδιωτικών επενδυτικών κεφαλαίων,
αλλά και την αξιοποίηση του πακτωλού πόρων από
το Ταμείο Ανθεκτικότητας και το ΕΣΠΑ. 

Το ΔΝΤ αναθεώρησε ανοδικά τις προβλέψεις για
το φετινό πρωτογενές πλεόνασμα, εκτιμώντας ότι
αυτό θα διαμορφωθεί στο 1% του ΑΕΠ φέτος και στο
2% το 2024. Η πρόβλεψη για διατήρηση του πρωτο-
γενούς πλεονάσματος στο 2% το 2025, στο 2,2% το
2026 και σε ανάλογα επίπεδα τουλάχιστον έως το
2028 κλείνει το… μάτι στους οίκους αξιολόγησης
για την αναβάθμιση του αξιόχρεου της ελληνικής οι-
κονομίας και αντιστοίχως στους επενδυτές, ώστε να
τοποθετηθούν με μεσομακροπρόθεσμο ορίζοντα.

Προς μηδενισμό ελλείμματος
Ακόμη πιο ισχυρό γίνεται το σήμα προς τις

αγορές, λαμβάνοντας υπ’ όψιν την πρόβλεψη
του Ταμείου ότι η Ελλάδα θα πετύχει σταδιακά
τον μηδενισμό του ελλείμματος του κρατικού
προϋπολογισμού, δηλαδή με τη συμπερίληψη
των πληρωμών για τόκους εξυπηρέτησης του
δημόσιου χρέους. 

Ειδικότερα, το έλλειμμα αναμένεται να μειωθεί
φέτος στο 1,6% του ΑΕΠ από 2,3% το 2022, το 2025
θα κινείται στο 0,8% και ουσιαστικά το 2026 η Ελ-
λάδα θα καταθέσει ισοσκελισμένο προϋπολογι-
σμό, υπό την προϋπόθεση ότι δεν θα υπάρξουν
έκτακτα γεγονότα και ανατροπές. 

Με βάση τα παραπάνω, το δημόσιο χρέος θα
υποχωρήσει φέτος στο 168% του ΑΕΠ από 178,1%
την περσινή χρονιά, ενώ το 2024 θα μειωθεί πε-
ραιτέρω στο 160,2%. 

Μάλιστα, το ΔΝΤ… τολμά να διατυπώσει και
πιο μακροχρόνιες προβλέψεις, εκτιμώντας ότι το
χρέος θα υποχωρήσει στο 148,2% το 2027 και στο
145,3% το 2028. 

Βασίλης Φουρλής
Η «ήρεμη
δύναμη» 
στο επιχειρείν

ΕΥΔΑΠ
Ισχυρά μεγέθη το ’23 
με το βλέμμα 
στραμμένο στο ’24 
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Ισχυρό μήνυμα προς τους οίκους
αξιολόγησης για αναβάθμιση 

στην επενδυτική βαθμίδα

Διπλό σήμα από ΔΝΤ 
στις αγορές για ομόλογα 

και επενδύσεις στην Ελλάδα 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Μ
ε ισχυρές επιδόσεις αναμένεται να κλείσει η φε-
τινή χρήση για την ΕΥΔΑΠ με βάση τα μεγέθη του
α’ εξαμήνου, ενώ η εταιρεία ανεβάζει ψηλά τον

πήχη για το επόμενο έτος, ρίχνοντας το βάρος στον εξορθο-
λογισμό του λειτουργικού κόστους και την προώθηση του
επενδυτικού προγράμματος.

Η εταιρεία, έχοντας περάσει υπό τον έλεγχο του Δημοσίου,
θέλει να στείλει το μήνυμα προς τους επενδυτές ότι η κρατικο-
ποίηση δεν θα οδηγήσει σε εσωστρέφεια αλλά θα επιταχύνει

τις διαδικασίες ώστε η επιχείρηση να γίνει
«πράσινη» και να διατηρήσει τα ανταγωνι-
στικά της πλεονεκτήματα.

Το α’ εξάμηνο
Το φετινό α’ εξάμηνο έκλεισε με οριακή

μείωση του τζίρου κατά 0,7% (διαμορφώθη-

κε στα 162,8 εκατ. ευρώ από 163,9 εκατ. ευ-

ρώ το αντίστοιχο περσινό εξάμηνο). Το συνο-

λικό λειτουργικό κόστος παρουσίασε αύξηση κατά 10,2% ή 15,2

εκατ. ευρώ και διαμορφώθηκε στα 163,7 εκατ. ευρώ, κυρίως

λόγω της αύξησης κατά 16,3 εκατ. ευρώ των διαφόρων προβλέ-

ψεων, οι οποίες ανήλθαν στα 2,3 εκατ. ευρώ από -13,9 εκατ. ευ-

ρώ το α’ εξάμηνο του 2022 (αύξηση 117%). Χωρίς την αύξηση των

προβλέψεων (επίδικες υποθέσεις από την τελεσφόρηση δικα-

στικών διεκδικήσεων την αντίστοιχη περσινή περίοδο και απο-

μείωσης χρηματοοικονομικών

περιουσιακών στοιχείων κυ-

ρίως από την αύξηση του υπο-

λοίπου πελατών ΟΤΑ) το λει-

τουργικό κόστος θα είχε πα-

ρουσιάσει μείωση κατά περί-

που 1 εκατ. ευρώ (0,73%).

Ωστόσο, επισημαίνεται ότι αν

από τα κέρδη προ φόρων χρη-

ματοδοτικών, επενδυτικών

αποτελεσμάτων και αποσβέ-

σεων (EBITDA) αφαιρεθούν οι

διάφορες προβλέψεις, τότε τα

προσαρμοσμένα EBITDA θα εί-

χαν παρουσιάσει αύξηση κατά

0,9 εκατ. ευρώ ή 5% και θα εί-

χαν διαμορφωθεί σε 21,5 εκατ.

ευρώ από 20,5 εκατ. ευρώ το α’

εξάμηνο του 2022. Από την άλλη, πρέπει να σημειωθεί ότι τα

λειτουργικά κέρδη ήταν κατά 22 εκατ. ευρώ λιγότερα σε σχέση

με τα προ πανδημικής και ενεργειακής κρίσης επίπεδα του

2019. Με βάση τα παραπάνω τα κέρδη προ φόρων της ΕΥΔΑΠ

διαμορφώθηκαν στο 1,9 εκατ. ευρώ έναντι 20,3 εκατ. ευρώ το

2022, ενώ τα κέρδη μετά φόρων μειώθηκαν στις 700.000 ευρώ

έναντι 16,7 εκατ. ευρώ το αντίστοιχο περσινό εξάμηνο.

Στόχος η ενίσχυση 
της ανθεκτικότητας της εταιρείας

Σύμφωνα με όσα είχε δηλώσει ο διευθύνων σύμβουλος της
εταιρείας Χάρης Σαχίνης, «παρά τις πληθωριστικές πιέσεις
που επηρέασαν άμεσα και έμμεσα τα αποτελέσματά της, επέ-
μεινε στη στρατηγική της και στο επενδυτικό της πρόγραμμα
που θα εξασφαλίσουν τη βιωσιμότητά της και την ποιότητα
ζωής των κατοίκων της Αττικής. Το 2023 είναι ένα μεταβατικό

έτος έως την εφαρμογή του νέου Ρυθμιστικού Πλαισίου, το
οποίο, με βάση τη Ρυθμιζόμενη Περιουσιακή Βάση, θα παρέ-
χει προβλεψιμότητα και σταθερότητα στα έσοδα και ανάκτηση
ποσών, ενώ στόχος είναι η ενίσχυση της ανθεκτικότητας της
εταιρείας για να συνεχίσει να προσφέρει υψηλού επιπέδου
υπηρεσίες σε χαμηλό κόστος». 

Έμφαση στις επενδύσεις
Το επενδυτικό πρόγραμμα της ΕΥΔΑΠ παρουσίασε σημαντι-

κή αύξηση κατά το α’ εξάμηνο του τρέχοντος έτους, φτάνοντας
στα 21,1 εκατ. ευρώ. Η επίδοση αυτή είναι αυξημένη κατά 51,5%
σε σύγκριση με την απορρόφηση του α’ εξάμηνου του 2022, η
οποία είχε ανέλθει σε 13,9 εκατ. ευρώ με αύξηση 122,7% από
την απορρόφηση της αντίστοιχης περιόδου του 2021 που είχε
διαμορφωθεί σε 9,5 εκατ. ευρώ. Ο κύριος όγκος του επενδυτι-
κού προγράμματος αφορά τα μεγάλα έργα αποχέτευσης στην
Ανατολική Αττική αλλά και έργα του δικτύου ύδρευσης (τοπο-
θετήσεις νέων παροχών, εργασίες δικτύου ύδρευσης, επεκτά-
σεις, βελτιώσεις και αντικαταστάσεις) και του δικτύου αποχέ-
τευσης (κατασκευή συνδέσεων ακινήτων και δευτερεύοντος
δικτύου αποχέτευσης ακαθάρτων υδάτων, ανακατασκευή κα-
ταθλιπτικών αγωγών).

Εξάλλου, τον περασμένο Ιούνιο ολοκληρώθηκε επιτυχώς η
τριμερής υπογραφή της σύμβασης μεταξύ ελληνικού Δημοσί-
ου και των εταιρειών Εταιρεία Παγίων ΕΥΔΑΠ και ΕΥΔΑΠ ΑΕ,
για την εκτέλεση έργων επί του κλειστού Ενωτικού Υδραγωγεί-

ου Μόρνου - Μαραθώνα, στο
Τμήμα Κλειδί - Δαφνούλα του
Νομού Βοιωτίας. Παρά τη μεγάλη
αύξηση των τιμών των υλικών, η
εταιρεία συνεχίζει και το β’ εξά-
μηνο του έτους την προσπάθεια
περιορισμού του ενεργειακού
κόστους, ενώ επιταχύνεται η
υλοποίηση του επενδυτικού προ-
γράμματος με επίκεντρο τα έργα
της Ανατολικής Αττικής. Τέλος, τα
έργα μείωσης του ατιμολόγητου
νερού θα βελτιώσουν το περι-
βαλλοντικό αποτύπωμα και τις
παρεχόμενες υπηρεσίες, ενώ η
διεύρυνση των δραστηριοτήτων
της εταιρείας θα οδηγήσει σε νέα
αύξηση της πελατειακής βάσης.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Η εταιρεία ανεβάζει ψηλά 
τον πήχη ρίχνοντας το βάρος 

στον εξορθολογισμό του λειτουργικού
κόστους και στην προώθηση 

του επενδυτικού προγράμματος

Ισχυρά μεγέθη το ’23
με το βλέμμα
στραμμένο στο ’24 



Ο
Βασίλης Φουρλής, ο ισχυρός
άνδρας του ομώνυμου ομίλου,
δεν σταματά να κάνει deals και

πριν από λίγες ημέρες στην ιδιοκτησία
της Trade Estates του Ομίλου Fourlis
πέρασε το Smart Park μετά την υπο-
γραφή δεσμευτικής συμφωνίας με τη
Reds (θυγατρική του Ομίλου Ελλά-
κτωρ), για την αγορά του 100% των μετο-
χών της Γυαλού Μονοπρόσωπη Ανώνυ-
μη Εταιρεία Εμπορικών Τουριστικών
Δραστηριοτήτων & Εκμετάλλευσης Ακί-
νητων (η Γυαλού ΜΑΕ), ιδιοκτήτριας και

διαχειρίστριας του εμπο-
ρικού κέντρου στα Σπάτα.
Και αυτή η εξαγορά έρχε-
ται κάποιους μήνες πριν
η εταιρεία real estate του
ομίλου, Trade Estates,
περάσει την πόρτα του
Χρηματιστηρίου Αθηνών. 

Ο Όμιλος Fourlis εδώ
και πολλά χρόνια έχει πρωταγωνιστικό
ρόλο στο επιχειρείν, επεκτείνοντας συ-
νεχώς τις δραστηριότητές του. Και αυτή
τη στρατηγική της ανάπτυξης και ενδυ-
νάμωσης την υλοποίησε η οικογένεια
Φουρλή, ξεκινώντας από το μηδέν.

Μια ιστορία που ξεκινά από το 1950
Σήμερα στο τιμόνι της εταιρείας βρί-

σκεται ο Βασίλης Φουρλής, γιος του
Στέλιου Φουρλή, που μαζί με τα αδέρ-
φια του ίδρυσαν την εταιρεία τη δεκαε-
τία του 1950. Πολλοί τον χαρακτηρίζουν
«ήρεμη δύναμη». 

Γεννημένος το 1960 στην Αθήνα,
πραγματοποίησε σπουδές άμεσα συ-
νυφασμένες με το επιχειρηματικό
κομμάτι. Συγκεκριμένα, έχει αποφοι-
τήσει από τα πανεπιστήμια της Βοστό-
νης, της Καλιφόρνιας και του Wooster
με διπλώματα στον τομέα της οικονο-
μίας και της διοίκησης επιχειρήσεων.
Εκτός από πρόεδρος του ομίλου, είναι
και μέλος των διοικητικών συμβου-
λίων των εταιρειών House Market AE
(IKEA), Τραπέζης Πειραιώς, Τιτάν ΑΕ
και Frigoglass AE. Μάλιστα, το 2004 ο
Πρόεδρος της Δημοκρατίας τον βρά-
βευσε με το βραβείο επιχειρηματικό-
τητας «Κούρος».

Το ορόσημο 
Ορόσημο για την εταιρεία αποτέλεσε

η συμφωνία με την IKEA το 2001. Ο νεα-
ρός τότε επιχειρηματίας πέρασε διά πυ-
ρός και σιδήρου και με υπομονή κατά-
φερε να συμφωνήσει με τον ιδρυτή του
σουηδικού κολοσσού και έτσι άνοιξε τα
πρώτα καταστήματα ΙΚΕΑ στην Ελλάδα!
Την ίδια περίοδο ανέλαβε και τη δημι-

ουργία καταστημάτων Intersport στη
χώρα, καθώς έβλεπε πως τότε η επέν-
δυση στα αθλητικά είδη ήταν κάτι ανερ-
χόμενο και είχε θετικές προοπτικές
ανάπτυξης. 

Ο Βασίλης Φουρλής, όντας ανήσυχο
πνεύμα, επικεντρώνεται σε νέες επεν-
δύσεις, με οδηγό τη διορατικότητα που
τον διακρίνει. Και έχει την ικανότητα να
διαβλέψει το timing και για την είσοδο
σε μια αγορά αλλά και τη σωστή περίο-
δο για «επιχειρηματική αποχώρηση».
Για αυτό και το 2004, όταν αντιλήφθηκε
πως περιορίζεται η δυναμική στην αγο-
ρά λιανικής ηλεκτρικών, προχώρησε
στην εξαγορά της Κωτσόβολος από τον
πολυεθνικό όμιλο Dixons, αποκομίζον-
τας υψηλά κέρδη.

Συνετός και ψύχραιμος
Όσοι έχουν συνεργαστεί με τον Βασί-

λη Φουρλή κάνουν λόγο για έναν επι-
χειρηματία συνετό και ψύχραιμο. Ου-
σιαστικά, με τις κινήσεις έχει αποδείξει
πως «ζυγίζει» όλα τα δεδομένα πριν
από κάθε deal. Η συγκεκριμένη συντα-
γή είχε ως αποτέλεσμα ο όμιλος να κα-
ταφέρει να επιβιώσει στα δύσκολα χρό-
νια της κρίσης. 

Επέκταση του ομίλου
Ο Βασίλης Φουρλής έχει δηλώσει

πολλές φορές πως στόχος του ομίλου
είναι η επέκταση σε αναπτυσσόμενους
κλάδους και η περαιτέρω εξωστρέφειά
του. Σημειώνεται πως η παρουσία του
Ομίλου Fourlis μέσω των ΙΚΕΑ επεκτεί-
νεται σε Ελλάδα, Κύπρο και Βουλγαρία,
με δίκτυο που αριθμεί τα 20 καταστήμα-
τα. Στο πρώτο εξάμηνο του 2023, οι πω-
λήσεις του κλάδου λιανικής οικιακού
εξοπλισμού στις τρεις χώρες αυξήθη-
καν κατά 24,4%, στα 163,8 εκατ. ευρώ. 

Οι πωλήσεις της ΙΚΕΑ συγκεκριμένα
στην Ελλάδα αντιπροσωπεύουν το 58%
των συνολικών πωλήσεων του συγκε-
κριμένου κλάδου και αυξήθηκαν κατά
22,6% το α’ εξάμηνο του 2023 σε σχέση
με την αντίστοιχη περσινή περίοδο, ενώ
οι πωλήσεις της ΙΚΕΑ από τις διεθνείς
αγορές αυξήθηκαν κατά 27%.

Όσον αφορά το επενδυτικό πλάνο του
ομίλου, προγραμματίζεται έως το 2027
το άνοιγμα τριών νέων full size κατα-
στημάτων ΙΚΕΑ σε Πάτρα, Κρήτη και τα
νότια προάστια της Αθήνας.
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Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Νέες αγορές, επενδύσεις
και εξωστρέφεια 
το τρίπτυχο της επιτυχίας του 

Η «ήρεμη 
δύναμη» 

στο επιχειρείν

ΒΑΣIΛΗΣ ΦΟΥΡΛHΣ
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Σ
τα πρότυπα του μοντέλου «debt flagging» κα-
ταλήγει, σύμφωνα με πληροφορίες, το
υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας,

προκειμένου να αντιμετωπίσει το φαινόμενο του
«ενεργειακού τουρισμού». 

Σε σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε την Πέμπτη
υπό τον υπουργό Ενέργειας Θεόδω-
ρο Σκυλακάκη και στελέχη των ΡΑ-
ΑΕΥ και ΔΕΔΔΗΕ, επικράτησε η λύ-
ση της κόκκινης σήμανσης των κα-
ταναλωτών που έχουν πάνω από δύο
ληξιπρόθεσμους λογαριασμούς,

προκειμένου αν ο εκάστοτε κατανα-
λωτής επιλέξει να μετακινηθεί σε άλ-

λο πάροχο, ο νέος πάροχος να έχει γνώση του τι έχει
προηγηθεί. 

Εντολή διακοπής
Ταυτόχρονα, με το σύστημα αυτό δίνεται η δυνατό-

τητα στον προηγούμενο πάροχο, και εφόσον δεν έχει
μεσολαβήσει κάποια ενέργεια διευθέτησης του χρέ-
ους, να εκδώσει εντολή διακοπής της ηλεκτροδότη-
σης, παρά το γεγονός ότι στο μεταξύ ο πελάτης έχει
μετακινηθεί σε νέο πάροχο. 

Συγκεκριμένα, το νέο σχήμα θα προβλέπει ότι η
διαδικασία της μετακίνησης σε νέο πάροχο θα προ-
χωρά ανεμπόδιστα, εκτός αν έχει ενεργοποιηθεί ήδη
εντολή αποκοπής. 

Επιπρόσθετα, η σήμανση θα αίρεται από τον παλιό
προμηθευτή εφόσον υπάρχει εξόφληση ή διακανο-
νισμός του χρέους. Αν ωστόσο δεν μεριμνήσει για τις
οφειλές του εντός ενός συγκεκριμένου διαστήματος
(δεν έχει διευκρινισθεί πόσο), τότε ο παλιός πάρο-
χος θα έχει τη δυνατότητα να «ξανακοκκινίσει» τον
πελάτη και να εκδώσει εντολή διακοπής της ηλε-
κτροδότησης. 

Τα παραπάνω θα περιληφθούν στο άρθρο 42 του
Κώδικα Προμήθειας το οποίο αφορά την αλλαγή πα-
ρόχου, τροποποιώντας έτσι το υφιστάμενο καθε-
στώς, που αφήνει «παράθυρο» για «φέσια» στους
παρόχους. Υπενθυμίζεται ότι το ισχύον πλαίσιο επι-
τρέπει τη μετακίνηση καταναλωτών από εταιρεία σε

εταιρεία χωρίς να υπάρχει κάποια πρόβλεψη για τα
ενδεχόμενα χρέη που αφήνουν πίσω τους, ενώ, ταυ-
τόχρονα, δεν προβλέπεται η δυνατότητα των εταιρει-
ών προμήθειας να προβαίνουν σε εντολές αποκοπής
προκειμένου να διεκδικήσουν τις οφειλές. 

«Στοχευμένη» αναθεώρηση
Επί της διαδικασίας, το αμέσως επόμενο διάστη-

μα, η Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και
Υδάτων θα προχωρήσει στην κατάρτιση γνωμοδότη-
σης προς το ΥΠΕΝ για την τροποποίηση του επίμα-
χου άρθρου από τον Κώδικα και την οποία θα θέσει
σε δημόσια διαβούλευση. 

Η εισήγηση στη συνέχεια θα δοθεί στο υπουργείο
(με τις όποιες παρεμβάσεις επέλθουν μετά και τα
σχόλια της διαβούλευσης), ώστε το ΥΠΕΝ να προχω-

ρήσει στη «στοχευμένη» αναθεώρηση του Κώδικα
Προμήθειας Ηλεκτρικής Ενέργειας, πράγμα που
βρίσκεται υπό την αρμοδιότητά του. 

Η προκρινόμενη λύση, όπως προαναφέρθηκε,
στηρίζεται στο σύστημα «debt flagging», δηλαδή,
στη σήμανση των πελατών με πράσινο ή κόκκινο
χρώμα αναλόγως με το επίπεδο εξυπηρέτησης των
οικονομικών τους υποχρεώσεων σε σχέση με τους
λογαριασμούς ρεύματος. Έτσι πράσινο χρώμα θα
έχουν οι καταναλωτές που είναι ταμειακώς εντάξει ή
τηρούν τον διακανονισμό εξόφλησης χρέους ενώ
κόκκινο χρώμα θα είναι όσοι διατηρούν χρέη ή αθε-
τούν τις υποχρεώσεις που έχουν συμφωνηθεί στο
πλαίσιο ενός διακανονισμού. 

O προμηθευτής υποχρεούται να ενημερώνει σχε-
τικά τον καταναλωτή ότι, σε περίπτωση που δεν
υπάρξει εξόφληση ή διευθέτηση του χρέους, θα
προχωρήσει σε εντολή αποκοπής μέσα σε ένα εύλο-
γο χρονικό διάστημα. Σημειώνεται ότι ο παλιός προ-
μηθευτής διατηρεί το δικαίωμα να παρέμβει στην
ηλεκτροδότηση του πρώην πελάτη του κατά τον τρό-
πο που αναφέρεται παραπάνω σε περίπτωση πάντα
που διατηρούνται χρέη και για διάστημα μερικών
μηνών, ακόμη και αν ο πελάτης έχει ενταχθεί στο πε-
λατολόγιο νέου παρόχου. Η ακριβής διάρκεια θα
προσδιοριστεί στη γνωμοδότηση της ΡΑΑΕΥ, ωστό-
σο, η διατήρηση του δικαιώματος στόχο έχει να απο-
τρέψει να «χρονίσουν» και να διαιωνίζονται φαινό-
μενα «κακοπληρωτών» από πάροχο σε πάροχο. 

Η ευθύνη του ΔΕΔΔΗΕ
Στο τεχνικό κομμάτι, ο ΔΕΔΔΗΕ έχει οριστεί ως

αρμόδιος να αναπτύξει το σύστημα σήμανσης οφει-
λετών («debt flagging»), το οποίο θα «κουμπώσει»
στην πληροφοριακή του πλατφόρμα «Θαλής». Χρει-
άζεται να σημειωθεί ότι ο ΔΕΔΔΗΕ πέραν του τεχνι-
κού μέρους της διαδικασίας δεν αναλαμβάνει κά-
ποια ευθύνη για την εγκυρότητα των στοιχείων, κα-
θώς, όπως υπογραμμίζουν πηγές του Διαχειριστή,
δεν είναι σε θέση να διασταυρώσει την ορθότητά
τους, γιατί αυτά προέρχονται απευθείας από τις εται-
ρείες προμήθειας. 

Και επίσημα πλέον αποσύρεται από
την οικονομική επικαιρότητα -άγνωστο
για πόσο διάστημα- η προοπτική πώ-
λησης του 65% της ΔΕΠΑ Εμπορίας με-
τά και την απόφαση του Διοικητικού
Συμβουλίου του ΤΑΙΠΕΔ να προχωρή-
σει στη ματαίωση της διεθνούς διαγω-
νιστικής διαδικασίας. 

Ο διαγωνισμός τελούσε υπό αναστο-
λή από τις 19 Μαρτίου 2021 μετά από
σχετική απόφαση του Διοικητικού
Συμβουλίου του ΤΑΙΠΕΔ. Το Ταμείο
ανέφερε ότι θα εξετάσει τις συνθήκες

που διαμορφώνονται στην εγχώρια και
διεθνή αγορά φυσικού αερίου και θα
αξιολογήσει τις εναλλακτικές δυνατό-
τητες αξιοποίησης του εν λόγω περι-
ουσιακού στοιχείου. 

Υπενθυμίζεται ότι μέχρι και το καλο-
καίρι τόσο το ΤΑΙΠΕΔ όσο και η Hel-
leniq Energy, ως μέτοχος του 35% της
εταιρείας, βρίσκονταν σε διαβουλεύ-
σεις για τυχόν εναλλακτικά σενάρια
αποκρατικοποίησης με επικρατέστερο
σενάριο τότε τη διάθεση πακέτου μετο-
χών στο Χρηματιστήριο Αθηνών και

από το ΤΑΙΠΕΔ και από τη Helleniq En-
ergy. Ωστόσο, οι σχετικές συζητήσεις
«πάγωσαν» οριστικά μετά τη δικαστική
εμπλοκή στη διαμάχη ΔΕΠΑ Εμπορίας
και ELFE, όπου ο Άρειος Πάγος ανέ-
πεμψε εκ νέου την υπόθεση στο Εφε-
τείο Αθηνών, ώστε να εκδικαστεί και
πάλι από την αρχή. 

Επιγραμματικά, η διένεξη των δύο
εταιρειών αφορά οφειλές της ELFE
προς τη ΔΕΠΑ Εμπορίας που, αν και η
δεύτερη δικαιώθηκε έναντι της πρώ-
της στο Εφετείο Αθηνών, εντούτοις, το

ζήτημα παραμένει ανοιχτό, αποθαρρύ-
νοντας τον όποιο ενδιαφερόμενο επεν-
δυτή να υποβάλει προσφορά για την
εξαγορά της ΔΕΠΑ Εμπορίας. Ακόμη
περισσότερο, στη περίπτωση που ο
«ζυγός» της δικαιοσύνης, αν και λιγό-
τερο πιθανό σενάριο, γείρει σε βάρος
της ΔΕΠΑ Εμπορίας, τότε ανοίγει ο
δρόμος να εγερθούν ανάλογες διεκδι-
κήσεις και από άλλους πελάτες της
εταιρείας εμπορίας αερίου, «ναρκοθε-
τώντας» έτσι την όποια προοπτική
ιδιωτικοποίησης.

«Παρελθόν» η ιδιωτικοποίηση της ΔΕΠΑ Εμπορίας, καθώς ματαιώθηκε ο διαγωνισμός από το ΤΑΙΠΕΔ

Το ΥΠΕΝ καταλήγει στα πρότυπα 
του μοντέλου «debt flagging»
προκειμένου να αντιμετωπίσει 

το φαινόμενο του «ενεργειακού
τουρισμού»

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης

Alert για κακοπληρωτές ρεύματος
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Ε
α γενναιόδωρο πρόγραμμα οι-
κειοθελούς αποχώρησης, με
αποζημίωση η οποία μπορεί να

φθάσει τις 180.000 ευρώ, ή και τις
220.000 ευρώ στην επιλογή της μακρο-
χρόνιας άδειας (sabbatical), ανακοίνω-
σε η Τράπεζα Πειραιώς. Το πρόγραμμα
απευθύνεται κυρίως σε εργαζομένους
του δικτύου, έχει σχεδιαστεί με τρόπο
κοινωνικά υπεύθυνο και περιλαμβάνει
σημαντικές παροχές για τον εργαζόμενο
που θα το επιλέξει και την οικογένειά
του, ώστε να τους προσφέρει το μεγαλύ-
τερο δυνατό όφελος. Το πρόγραμμα
αφορά κατά κύριο λόγο εργαζομένους
στο δίκτυο καταστημάτων, σε ρόλους
που επηρεάζονται από τον μετασχημα-
τισμό του στο νέο μοντέλο. Περιλαμβά-
νει, δε, ευνοϊκότερους όρους σε σχέση
με πρόσφατα προγράμματα οικειοθε-
λούς αποχώρησης της τράπεζας, με ση-
μαντικές προσαυξήσεις στο συνολικό

ποσό αποζημίωσης και με στόχο να
υποστηρίξει ιδιαίτερα εργαζόμενους σε
ρόλους που μεταβάλλονται ενώ ενσω-
ματώνει σημαντικές παροχές για τον ερ-
γαζόμενο και την οικογένειά του. 

Σε συνεργασία με εξωτερικούς εξει-
δικευμένους συνεργάτες, η τράπεζα
έχει σχεδιάσει επίσης συμβουλευτικά
προγράμματα, τα οποία θα καθοδηγούν

τους συμμετέχοντες που το επιθυμούν,
στην ομαλή μετάβασή τους σε νέες
επαγγελματικές διαδρομές. Η περίοδος
εκδήλωσης ενδιαφέροντος ολοκληρώ-
νεται στις 3 Νοεμβρίου ενώ οι εργαζό-
μενοι που θα υποβάλουν αίτημα ένταξης
στο πρόγραμμα έως και τις 27 Οκτωβρί-
ου θα πριμοδοτηθούν με επιπλέον ποσό
αποζημίωσης.

ΟΤΕ: Εγκρίθηκε 
η συγχώνευση μέσω
απορρόφησης της Cosmote

Την έγκριση του σχεδίου σύμβασης
συγχώνευσης με απορρόφηση της
Cosmote ενέκρινε το ΔΣ του ΟΤΕ σε
συνεδρίασή του. Σύμφωνα με σχετική
ανακοίνωση, τα στοιχεία του ενεργητι-
κού και του παθητικού της απορροφώ-
μενης, όπως εμφανίζονται στις σχετι-
κές Λογιστικές Καταστάσεις της
31ης/8/2023 και όπως αυτά θα διαμορ-
φωθούν κατά τον χρόνο ολοκλήρωσης
της συγχώνευσης, θα μεταβιβαστούν
στην απορροφώσα, χωρίς αύξηση κε-
φαλαίου της απορροφώσας. Μέσω της
παραπάνω διαδικασίας επιτυγχάνεται
η απλοποίηση και βελτιστοποίηση των
λειτουργιών του ομίλου, καθώς και η
αποτελεσματικότερη διοικητική οργά-
νωση. Η απορρόφηση δεν αναμένεται
να έχει επίπτωση στα ενοποιημένα οι-
κονομικά αποτελέσματα του ομίλου,
καθώς η απορροφώμενη εταιρεία
(Cosmote) ενοποιείται πλήρως στις
χρηματοοικονομικές καταστάσεις του
ομίλου.

Διάψευση δημοσιεύματος
από ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ

Κατηγορηματικά διαψεύδει η ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ δημοσίευμα που κάνει λόγο για
δήθεν άρνηση τράπεζας να της παρά-
σχει εγγυητική επιστολή, με την εται-
ρεία να τονίζει πως «έχει εξαιρετικές
σχέσεις με το σύνολο των ελληνικών και
πλήθος διεθνών χρηματοπιστωτικών
ιδρυμάτων και εξασφαλίζει απρόσκο-
πτα τις απαιτούμενες εγγυητικές επι-
στολές για το σύνολο των έργων που
διεκδικεί και αναλαμβάνει». Παράλλη-
λα, η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ καλεί το επενδυτικό
κοινό να είναι εξαιρετικά προσεκτικό
απέναντι σε ανυπόστατες φήμες και
ψευδή δημοσιεύματα. «Η εταιρεία, σε
συνεννόηση με τις αρμόδιες αρχές, θα
πράξει τα δέοντα για την προστασία των
χιλιάδων μετόχων της και της επενδυτι-
κής κοινότητας», καταλήγει η ανακοί-
νωση της εταιρείας. 

Τράπεζα Πειραιώς: Νέο πρόγραμμα εθελουσίας
με αποζημίωση έως 220.00 ευρώ

Τη διάσπαση της εταιρείας με απόσχιση του κλάδου διαχείρισης
αμοιβαίων κεφαλαίων και οργανισμών εναλλακτικών επενδύσε-
ων και παροχής επενδυτικών υπηρεσιών διαχείρισης χαρτοφυλα-
κίου, συμβουλών και λήψης και διαβίβασης εντολών με σύσταση
νέας εταιρείας καλείται να εγκρίνει, μεταξύ άλλων, η έκτακτη Γε-
νική Συνέλευση των μετόχων της Alpha Trust, που θα πραγματο-
ποιηθεί στις 3 Νοεμβρίου 2023. Η Γενική Συνέλευση θα εγκρίνει
επίσης την τροποποίηση του καταστατικού της εταιρείας συνεπεία
της διάσπασης δι’ απόσχισης του κλάδου διαχείρισης αμοιβαίων
κεφαλαίων και οργανισμών εναλλακτικών επενδύσεων και παρο-
χής επενδυτικών υπηρεσιών διαχείρισης χαρτοφυλακίου, συμ-
βουλών και λήψης και διαβίβασης εντολών και παροχή εξουσιοδοτήσεων. Τέλος, η ΓΣ καλείται να εγκρίνει νέο πρό-
γραμμα απόκτησης ιδίων μετοχών με βάση τις διατάξεις των άρθρων 49 επ. του ν.4548/2018 και παροχή σχετικών
εξουσιοδοτήσεων στο Διοικητικό Συμβούλιο και τη δωρεάν διάθεση ιδίων μετοχών σε μέλη του Διοικητικού Συμβου-
λίου και το προσωπικό της εταιρείας και των συνδεδεμένων με αυτήν εταιρειών.

Η ΕΚΟ δίνει τη δυνατότητα
στους καταναλωτές να προμη-
θευτούν και φέτος πετρέλαιο
θέρμανσης με έκπτωση 5% και
εξόφληση σε 12 άτοκες δόσεις
με πιστωτικές κάρτες ελληνικών
τραπεζών, από τις 13 Οκτωβρίου
έως και τις 17 Νοεμβρίου 2023.
Ταυτόχρονα, όπως αναφέρει η
εταιρεία, για το ίδιο χρονικό διά-
στημα όλα τα μέλη του προγράμ-
ματος επιβράβευσης EKO Smile κερδίζουν πόντους, όπως
επίσης και τη δυνατότητα να συμμετάσχουν σε έναν μεγάλο
διαγωνισμό για 100 δώρα υψηλής αξίας, με κάθε αγορά πε-

τρελαίου θέρμανσης. Οι ενδια-
φερόμενοι μπορούν να τηλεφω-
νήσουν στην αποκλειστική γραμ-
μή για το πετρέλαιο θέρμανσης
18198 ή στο 210-7725555 (για Ατ-
τική, Θεσσαλονίκη, Πάτρα) ή να
απευθυνθούν σε ένα από τα επι-
λεγμένα πρατήρια ΕΚΟ σε όλη
την επικράτεια και να ενημερω-
θούν για την τρέχουσα τιμή ανά
λίτρο και για την έκπτωση 5%. Στη

συνέχεια, μπορούν να θέσουν την παραγγελία τους με χρήση
οποιασδήποτε πιστωτικής ή χρεωστικής κάρτας εκδόσεως
ελληνικών τραπεζών και θα λάβουν αυτόματα την έκπτωση.

Έκπτωση 5% στο πετρέλαιο θέρμανσης από την ΕΚΟ

Alpha Trust: Έκτακτη ΓΣ στις 3 Νοεμβρίου για απόσχιση κλάδου
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Ξεκάθαρη θέση 
Μαζί με ευχές για καλή επιτυχία σε

όλους τους «γαλάζιους» υποψήφιους
δημάρχους του βορείου τομέα, το διοι-
κητικό συμβούλιο της νομαρχιακής της
ΝΔ έδωσε καθαρή γραμμή για τους
Δήμους Λυκόβρυσης-Πεύκης και Χα-
λανδρίου. «Δίνουμε την απόλυτη στή-
ριξή μας στην υποψήφια δήμαρχο Χα-
λανδρίου Κρίστη Αγαπητού και στον
υποψήφιο δήμαρχο Πεύκης-Λυκό-
βρυσης Γρηγόρη Λέων», σημείωσε η
σχετική αναφορά. 

Το έχει πάρει...
προσωπικά
Ο νεοεκλεγείς δήμαρχος Μετεώρων
Λευτέρης Αβραμόπουλος, ο οποίος
θριάμβευσε με 67% στον πρώτο γύρο
των αυτοδιοικητικών εκλογών, έχει
πάρει προσωπικά την επανεκλογή του
περιφερειάρχη Κώστα Αγοραστού. Ο
Θεσσαλός δήμαρχος στηρίζει ανοικτά
τον Αγοραστό, ενώ έχει βάλει στόχο
στον δήμο του το ποσοστό υπέρ της
παράταξης του Κ. Αγοραστού να φτά-
σει το αντίστοιχο δικό του στις πρό-
σφατες δημοτικές στην επαναληπτική
εκλογική αναμέτρηση.

Από επιτυχία 
σε επιτυχία 
ο Κασναφέρης   

Μετά την εκλογή του στο δημοτικό
συμβούλιο της Κηφισιάς με τον συν-
δυασμό του Βασίλη Ξυπολυτά, άλλη μια
επιτυχία πρόσθεσε στο ενεργητικό του
ο πρώην διαιτητής Γιώργος Κασναφέ-
ρης. Ο υφυπουργός Πολιτισμού και
Αθλητισμού Γιάννης Βρούτσης τον όρι-
σε γραμματέα του ΔΣ του ΟΑΚΑ, μιας
και σε μια ιδιαίτερη συγκυρία η εμπει-
ρία του είναι πολύτιμη.

Δύναμη στη Νάνου για τη Νέα Σμύρνη 
Μια ανάσα πριν από την κάλπη του β’ γύρου,
η υποψήφια δήμαρχος Νέας Σμύρνης Δήμη-
τρα Νάνου σε μια εντυπωσιακή προεκλογική
εκδήλωση κάλεσε τους Νεοσμυρνιώτες να
της δώσουν τη δύναμη να πάει τον δήμο
μπροστά. «Ερχόμαστε για να χτίσουμε και
όχι να διαγράψουμε ό,τι καλό έχει γίνει μέ-
χρι σήμερα», είπε η κυρία Νάνου, έχοντας

στο πλευρό της τον υπουργό Εθνικής Άμυνας Ν. Δένδια, τον υφυπουργό
Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κ. Κυρανάκη, τον υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης Β. Σπανάκη, καθώς και τους δημάρχους Γλυφά-
δας Γ. Παπανικολάου, 3Β Γρ. Κωνσταντέλλο και Αλίμου Α. Κονδύλη. 

Λόγια ουσίας
Παρουσία του πρωθυπουργού Κυρ.

Μητσοτάκη, η πολυπληθής συγκέν-
τρωση του υποψήφιου περιφερειάρχη
Πελοποννήσου Δημήτρη Πτωχού
έστειλε ηχηρό μήνυμα νίκης από την
Τρίπολη. Σε μια σύντομη αλλά ιδιαιτέ-
ρως περιεκτική ομιλία, ο πρωθυπουρ-
γός στάθηκε στη σπουδαιότητα συμπό-
ρευσης του οράματος των περιφερει-
ακών Αρχών με την κεντρική κυβέρνη-
ση ως προς την αναπτυξιακή τους δυ-
ναμική. Κοινός στόχος, η Πελοπόννη-
σος να πάει μπροστά. 

Έμμεση στήριξη  
Έκλεισε το… μάτι υπέρ του υποψήφι-
ου δημάρχου Ηρακλείου Γιώργου Πα-
παδημητρίου η παράταξη του Κ. Κου-
τρούλη. Σε ανακοίνωσή της «Η Πνοή
Συνεργασίας για το Ηράκλειο», που
στον α’ γύρο πήρε 9,07%, χαρακτήρισε
τη διοίκηση Μπάμπαλου ως «το καθε-
στώς που βλάπτει τον δήμο», καλών-
τας τους ψηφοφόρους της να συμμε-
τάσχουν στην εκλογική διαδικασία. 

Τριπλέτα ισχυρών
με Μυλωνάκη

Στον Δήμο Αγίας Παρασκευής, στο
πλευρό του Γιάννη Μυλωνάκη που
διεκδικεί στον β’ γύρο τον δημαρχιακό
θώκο της πόλης, τάχθηκαν τρία ακόμη
ηχηρά ονόματα. Ο ομότιμος καθηγητής
και πρώην πρύτανης του Εθνικού Με-
τσόβιου Πολυτεχνείου Α. Ανδρεόπου-
λος, ο πρόεδρος της Γενικής Συνομο-
σπονδίας Επαγγελματιών Βιοτεχνών
Εμπόρων Ελλάδος Γ. Καββαθάς και ο
πρώην αντιδήμαρχος Γ. Σιδέρης στηρί-
ζουν ανοικτά τον συνδυασμό «Αλλά-
ζουμε την Αγία Παρασκευή». 

«Να αποφευχθεί μια πολιτική
τραγωδία στο Χαλάνδρι»

Δεν θα μπορούσε να
λείπει ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης από την κεντρι-
κή συγκέντρωση της
Κρίστης Αγαπητού στο
Χαλάνδρι, όντας εκεί-
νος που δημιούργησε την πολιτική «ένωση» της υποψήφιας
δημάρχου Χαλανδρίου με τον Χάρη Ρώμα. «Θεωρώ υποχρέω-
σή μου ως βουλευτή της Βόρειας Αθήνας να πάρω θέση σε μια
επικείμενη πολιτική τραγωδία να εγκλωβιστεί το Χαλάνδρι για
άλλη μια θητεία με έναν κακό δήμαρχο όπως είναι ο Σ. Ρού-
σος», τόνισε ο αντιπρόεδρος της ΝΔ.

Τ
η στήριξή της στον δήμαρχο Φιλοθέης-
Ψυχικού Δημήτρη Γαλάνη έδωσε επί-
σημα η επικεφαλής της παράταξης

«Πράξη» Φαίνη Χατζηαθανασιάδου ενόψει του
δεύτερου γύρου των εκλογών, δίνοντας ισχυρό
προβάδισμα επανεκλογής στον νυν δήμαρχο.
Η ίδια εξήγησε τους λόγους της απόφασής της,
σημειώνοντας ότι βάσει των ποσοστών που
έλαβε η παράταξή της στο Ψυχικό και τη Φιλο-
θέη κατέστη σαφές ότι «οι δύο περιοχές που
αποτελούν το τμήμα του δήμου που τον ορίζει
ως Κηπούπολη επιθυμούν να εκπροσωπούνται
από τον εν ενεργεία δήμαρχο και από τη δική
μας φωνή». Παράλληλα, στηλίτευσε την τακτι-
κή του έτερου διεκδικητή Χαρ. Μπονάτσου να
πλησιάσει μεμονωμένα υποψήφιους δημοτικούς της συμβούλους, σημειώνοντας ότι «η στή-
ριξη δεν εκβιάζεται». Από την πλευρά του, ο δήμαρχος ευχαρίστησε την κ. Χατζηαθανασιά-
δου και δεσμεύτηκε να υλοποιηθούν σημαντικά σημεία του προγράμματος, τα οποία βρήκαν
ανταπόκριση στο ποσοστό 17,57% που συγκέντρωσε ο συνδυασμός της στον πρώτο γύρο. 

Προ των πυλών είναι η ολική ανατροπή
της διοίκησης της Μαρίας Ανδρούτσου
στον Δήμο Αγίου Δημητρίου. Ο υποψή-
φιος δήμαρχος Στέλιος Μαμαλάκης προ-
χώρησε σε όλες τις απαραίτητες ζυμώ-
σεις με αποκορύφωμα την ιστορική από-
φαση συμπόρευσης του επικεφαλής της
παράταξης «Νέα Πνοή Προοπτικής… για
τον Άγιο Δημήτριο» Χρήστου Πρεκετέ
στον δεύτερο γύρο των εκλογών. Ο κ. Μα-
μαλάκης ευχαρίστησε τον συνυποψήφιό
του και ιστορικό στέλεχος της Νέας Δη-

μοκρατίας για τη στήριξή του, που στόχο έχει «την αλλαγή, την ανατροπή και την ανάπτυξη»
της πόλης. «Με τη δική σας στήριξη μπορούμε να κλείσουμε οριστικά το κεφάλαιο της αδρά-
νειας, της αναποτελεσματικότητας και των μεθοδεύσεων της απερχόμενης δημάρχου Αν-
δρούτσου», καλώντας τους δημότες να προσέλθουν στην κάλπη για την αλλαγή.

Με Μαμαλάκη ο Πρεκετές για να κλείσει
το «κεφάλαιο Ανδρούτσου»

Σε ποιον δήμο της
Αττικής δύο εκ των

αντίπαλων παρατάξεων
που έμειναν εκτός δεύτερου
γύρου αποφάσισαν να δώσουν
στήριξη κόντρα στην ιδεολογική
τους γραμμή, έχοντας κατά νου
ηλικιακά κριτήρια; Σε πέντε χρόνια
ποιος ζει, ποιος πεθαίνει… 

Προβάδισμα Γαλάνη για επανεκλογή
στον Δήμο Φιλοθέης-Ψυχικού

Δήμος Φιλοθέης-Ψυχικού
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Α
λλαγή πλάνων φαί-
νεται πως υπάρχει
στον ΑΝΤ1 όσον

αφορά τα projects που θα
βγουν στον αέρα του δεύτε-
ρου μέρους της σεζόν. Όπως
σας είχαμε γράψει, ο προ-
βληματισμός αφορά ένα συγ-
κεκριμένο πρόγραμμα, το «Y-
our Face Sounds Familiar».

Σύμφωνα με τις νεότερες
πληροφορίες μας, το κανάλι
του Αμαρουσίου αυτήν τη
στιγμή δεν βρίσκεται σε κα-
μία συζήτηση και καμία προ-
ετοιμασία για την επιστροφή
του show μεταμφιέσεων. Οι
λόγοι είναι κυρίως οικονομι-
κοί. 

Από τη μία, ο σταθμός θέλει
να δει τι αποδόσεις θα έχουν

στους πίνακες τηλεθέασης με-
γάλα και ακριβά projects που
παίζουν αυτήν τη στιγμή, όπως
η «Μάγισσα», και από την άλ-
λη, με δεδομένο τον αναμενό-
μενο ανταγωνισμό από προ-
γράμματα όπως το «J2US» και
το «Survivor», επικρατεί η
άποψη ότι το «YFSF» θα πρέ-
πει να περιμένει.

Θυμίζουμε ωστόσο ότι στις
διαπραγματεύσεις που έκανε
η Μπέττυ Μαγγίρα (φωτό) με
τον ΑΝΤ1 για την άφιξή της
στο κανάλι συμπεριλήφθηκε
και η παρουσίαση του
«YFSF». 

Σε κάθε περίπτωση η ορι-
στική απόφαση δεν αναμένε-
ται να ληφθεί πριν από την
περίοδο των Χριστουγέννων.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Στη μάχη των αυτοδιοικητικών εκλογών
έπεσαν το απόγευμα της περασμένης Κυ-

ριακής και τα κανάλια με σκοπό την πρωτιά
στην τηλεθέαση. Σύμφωνα με τις μετρήσεις
της Nielsen, νικητής από την αρένα βγήκε ο
ΣΚΑΪ με ποσοστό 12,4% στο δυναμικό κοινό και
ακολούθησε το Mega με 11,1%. Για τα υπόλοιπα
κανάλια η τηλεθέαση κινήθηκε σε μονοψήφια
ποσοστά.

� Πρεμιέρα θα κάνει για τη νέα σεζόν
η εκπομπή «Η Μηχανή του Χρόνου»

με τον Χρίστο Βασιλόπουλο, τη Δευτέρα
16/10 στις 21.00 στο Cosmote History HD.
Το πρώτο επεισόδιο είναι αφιερωμένο στις
άγνωστες πτυχές της βιομηχανικής ιστο-
ρίας του Πειραιά που άλλαξαν την ελληνική
οικονομία κατά τον 19ο και 20ό αιώνα.

� Το 2024 αναμένεται να βγει στον αέρα ο
δεύτερος κύκλος του «Maestro». Ο Χρι-

στόφορος Παπακαλιάτης, αν και δέχεται πίε-
ση ώστε να υπάρξει και τρίτος κύκλος, δεν
φαίνεται να υποκύπτει και η ιστορία θα ολο-
κληρωθεί στη δεύτερη σεζόν. Πάντως, μετά τη
μεγάλη επιτυχία που σημειώνει στο Netflix η
σειρά, τα δεδομένα έχουν αλλάξει και ποιος
ξέρει… μπορεί να αλλάξει άποψη και ο Χρι-
στόφορος.

� Το Action 24 και το Attica TV ενέ-
ταξαν στο δυναμικό τους τον Νίκο

Μήλλα, ο οποίος αναλαμβάνει τη θέση
του τεχνικού διευθυντή. Ο Νίκος Μήλ-
λας έχει διευρυμένη, πολυετή εμπειρία
στην τεχνική διεύθυνση στην Ελλάδα
και το εξωτερικό, έχοντας εργαστεί για
σειρά ετών στο Channel 9 στην Αυστρα-
λία, στους τηλεοπτικούς σταθμούς
ΑΝΤ1 και ΣΚΑΪ στην Ελλάδα, όπου δια-
τηρούσε διευθυντικές θέσεις. Μέχρι
τώρα εργαζόταν στην Barking Well Me-
dia ως τεχνικός σύμβουλος λειτουργίας
και ανάπτυξης.

� «My Style Rocks» με απρόσμενα guest
πρόκειται να δούμε το επόμενο διάστημα.

Έτσι, εκτός από τη Φαίη Σκορδά, η οποία εν-
θουσίασε τους ανθρώπους του ΣΚΑΪ ως κρι-
τής, κάτι που ενδεχομένως σημαίνει περαιτέ-
ρω αξιοποίησή της στο μέλλον, στα πλατό του
reality μόδας θα δούμε επίσης, σύμφωνα με
τις πληροφορίες μας, και τους Χριστίνα Σούζη,
Έκτορα Μποτρίνι και Βάσια Μαυράκη. Οι συγ-
κεκριμένοι guest κριτές θα παρελάσουν από
το «My Style Rocks» την εβδομάδα που η θε-
ματική στις εμφανίσεις θα είναι η παρουσίαση.

Comeback Χριστοπούλου
στο νέο «GNTM»

Η Έλενα Χριστοπούλου,
σύμφωνα με τις πληροφορίες
μας, έχει δεχτεί μέχρι στιγμής
πολλές τηλεοπτικές προτάσεις
για τελείως διαφορετικά πράγ-
ματα από αυτά στα οποία έχου-
με συνηθίσει να τη βλέπουμε.
Ωστόσο, για τη γνωστή booker
μοντέλων η ιδανική πρόταση
θα έπρεπε να έχει θεματολο-
γία σχετική με το επάγγελμά
της. Κάπως έτσι φαίνεται πως αρχίζει να αχνοφαίνεται
στον ορίζοντα ένα «GNTM» νέας εποχής, με διαφορετικό
χαρακτήρα από τα προηγούμενα. Στην περίπτωση που το
«Greece’s Next Top Model» επιστρέψει και η Έλενα Χρι-
στοπούλου βρίσκεται σε αυτό, αντιλαμβανόμαστε πως ο
ρόλος της θα είναι κεντρικός και ουσιαστικός. Πάντως, να
σημειώσουμε ότι ένα από τα κανάλια που έχουν δείξει
ενδιαφέρον για την Έλενα είναι και ο ΑΝΤ1...

Επιστροφή Νικολούλη
με ανανεωμένη ομάδα

Το ταξίδι στον κόσμο της αναζήτησης
και του μυστηρίου ξεκινά σε νέα ημερο-
μηνία. Την Παρασκευή 20 Οκτωβρίου στις
23.20 η Αγγελική Νικολούλη επιστρέφει
με το «Φως στο Τούνελ» στο Mega. Στο μι-
κροσκόπιο της δημοσιογράφου μπαίνουν
για 29η τηλεοπτική σεζόν υποθέσεις που
ζητούν απαντήσεις. Μυστηριώδεις εξα-
φανίσεις, ανεξιχνίαστα εγκλήματα, πε-
ρίεργοι θάνατοι και πολύκροτες ιστορίες που απασχολούν έντο-
να την κοινή γνώμη.

Δυνατή έρευνα με την ενεργή συμμετοχή τηλεθεατών και έμ-
πειρων ειδικών συνεργατών. Με ανανεωμένη την ομάδα της η
βραβευμένη δημοσιογράφος θα επιχειρήσει για ακόμη μια χρο-
νιά να φωτίσει υποθέσεις που παραμένουν στο σκοτάδι. Σε όλα
αυτά τα χρόνια ερευνών το «Τούνελ» έχει εντοπίσει περισσότε-
ρους από 1.800 αγνοούμενους σε 950 εκπομπές, ενώ έχει συμ-
βάλει αποτελεσματικά και στην εξιχνίαση 27 δολοφονιών. 

MadWalk 2023 με τη Βίκυ Καγιά
Τελικά το επόμενο τηλεοπτικό βήμα της Βίκυς

Καγιά θα είναι κυριολεκτικά ένα... βήμα. Το
MadWalk 2023 by Τhree Cents έρχεται για 13η
συνεχόμενη χρονιά, τη Δευτέρα 20 Νοεμβρίου,
στο Tae Kwon Do! Στον θεσμό που ενώνει τη
μουσική με τη μόδα, οικοδέσποινα της βραδιάς
θα είναι η Βίκυ Καγιά, η οποία θα παρουσιάσει
ξεχωριστά catwalks με δημιουργίες από κορυ-
φαίους Έλληνες σχεδιαστές και fashion
brands, καθώς και εντυπωσιακά performances

από αγαπημένους καλλιτέχνες από την Ελλάδα
και το εξωτερικό.

Fashion ambassadors θα είναι οι Άννα Μαρία
Βέλλη aka amiyiami, Φωτεινή Αριστακεσιάν aka
fosbloque, Δανάη Γεωργαντά aka I Mikri Ollan-
deza και το μοντέλο Edward Stergiou, οι οποίοι
θα συμμετέχουν στα επιμέρους projects. Το
Mega έχει εξασφαλίσει την αποκλειστική τηλεο-
πτική προβολή και θα το παρουσιάσει σε ημερο-
μηνία που θα ανακοινωθεί το επόμενο διάστημα.

«Παγώνει» το «Your Face Sounds Familiar»;
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Τ
ο Lidl Plus φέρνει όλη τη
μαγεία των αγαπημένων
μας ηρώων με έναν μονα-

δικό διαγωνισμό, ο οποίος δίνει
την ευκαιρία σε 10 τυχερούς χρή-
στες της εφαρμογής να ζήσουν την
απόλυτη εμπειρία ψυχαγωγίας και
να διεκδικήσουν ο καθένας ένα
ταξίδι για 4 άτομα στην Disneyland
στο Παρίσι, αξίας 5.000€!

Συγκεκριμένα, έως και το Σάβ-
βατο 4 Νοεμβρίου 2023 οι χρήστες
του Lidl Plus που θα κάνουν τα

ψώνια τους σκανάροντας την ψη-
φιακή τους κάρτα στο ταμείο παίρ-
νουν 1 συμμετοχή για κάθε 25€
αγορών και άνω. Στέλνοντας τη
συμμετοχή τους μέσω της εφαρ-
μογής, μπαίνουν στην κλήρωση
για να διεκδικήσουν ένα ταξίδι για
4 άτομα στην Disneyland στο Πα-
ρίσι, το οποίο περιλαμβάνει έξοδα
μεταφοράς, διαμονής σε ξενοδο-
χείο 4 αστέρων και εισόδου.

Όσες περισσότερες συμμετο-
χές συγκεντρώσει κάθε πελά-

της, τόσες περισσότερες πιθανό-
τητες έχει να κερδίσει στην τελι-
κή κλήρωση. Μάθετε περισσότε-
ρες πληροφορίες για τον διαγω-
νισμό καθώς και τους όρους και
τις προϋποθέσεις στο lidlplus.gr.

Κατεβάστε τώρα το Lidl Plus
δωρεάν από το App Store, το Go-
ogle Play ή το Huawei AppGalle-
ry, κάντε γρήγορα και εύκολα εγ-
γραφή και πάρτε μέρος στον δια-
γωνισμό για να απολαύσετε τα
πιο ξεχωριστά δώρα.

� Η Globe One Digital προχωρά σε στρατηγική συνεργασία με
τη 4Hats Conceptual Communication Agency. Μέσα από

αυτήν τη στρατηγική συνεργασία, η Globe One Digital αναβαθμί-
ζει το εύρος των υπηρεσιών που προσφέρει, επεκτείνοντας την
εξειδίκευσή της πέρα από τον κόσμο του ψηφιακού marketing
στον χώρο του branding και της επικοινωνίας. Από την πλευρά
της, η 4Hats είναι ένα boutique agency επικοινωνίας με μια ομά-
δα επαγγελματιών που συνδυάζουν την εμπειρία με το πνεύμα
της καινοτομίας. 

� Η Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου ενέκρινε δύο αναθέσεις
έργων στη Fifty Four, με τη μία να αφορά την προβολή της

Περιφερειακής Ενότητας Δωδεκανήσου και την άλλη την
προβολή της Περιφερειακής Ενότητας Κυκλάδων. Το αντικεί-
μενο και των δύο έργων είναι η διαμόρφωση σχεδίου δημι-
ουργικών προτάσεων / σεναρίων για βίντεο σποτ και δημι-
ουργικό έντυπων καταχωρίσεων. Το κάθε έργο έχει προϋπο-
λογισμό 37.200 ευρώ, δηλαδή, η ανάθεση συνολικά έχει προ-
ϋπολογισμό 74.400 ευρώ.

� Η Vans ξεκίνησε συνεργασία με αφορμή τη γιορτή των 100
χρόνων της Disney. Στο πλαίσιο της συνεργασίας Disney x

Vans, οι ολοκληρω-
μένες συλλογές δια-
θέτουν μια πλήρη
γκάμα για ενήλικες
και παιδιά, υπόδη-
σης, ένδυσης και
αξεσουάρ, αφιερω-
μένες σε χαρακτήρες και ιστορίες των 100 χρόνων της Disney. Η
συλλογή Disney x Vans είναι διαθέσιμη από τις 6 Οκτωβρίου στα
καταστήματα λιανικής της.

� Με ρεκόρ συμμετοχών ολοκληρώθηκε, για 14η χρονιά, το
πρόγραμμα «Back to School» της Care Direct. Οι εταιρεί-

ες που συμμετείχαν ήταν οι Frezyderm, Ηankies, Zewa, Μα-
κεδονικός Χαλβάς, Αqua Carpatica, Όλυμπος, Playmobil,
Rolco Planet, ΜΕΒΓΑΛ, Delonghi, Mπάρμπα Στάθης, Barilla,
Mulino Bianco, Allouette, Hansaplast, Vitorgan Kids, Liqui
Vites, Chewy Vites, GlaxosmithKline. Το gift box «Back 2
School» διανέμεται την ημέρα του αγιασμού σε 20.000 μαθη-
τές της πρώτης τάξης δημοτικού σε ιδιωτικά σχολεία της Αττι-
κής, Θεσσαλονίκης και άλλων μεγάλων αστικών κέντρων. 

Mικρά - μικρά

Επιμέλεια:Ορέστης Κατσαρέας

Μαγικός διαγωνισμός του Lidl Plus
με έπαθλο ταξίδι στην Disneyland!

Στην Cambo ανέθεσε την ανανέω-
ση όλης της εικόνας της η Mon
Kooloor, εγκαινιάζοντας τη νέα συ-
νεργασία των δύο εταιρειών. Με βα-
σικό μήνυμα και concept «Το κου-
λούρι σου καλύτερο», η νέα επικοι-
νωνία εστιάζει στην «ποιοτική υπε-
ροχή, την εντυπωσιακή ποικιλία και
τη διατροφική αξία των προϊόντων
Mon Kooloor, που ικανοποιούν κάθε γευστική
ανάγκη, προσφέροντας λύσεις για διαφορικές πε-
ριστάσεις κατανάλωσης και ώρες της ημέρας». Το

ύφος της επικοινωνίας είναι σύγχρο-
νο και νεανικό, με εικόνα και γλώσσα
«φρέσκια, ζωντανή, γεμάτη χρώμα
και high aesthetics visuals, που αντα-
νακλούν τον καινοτόμο χαρακτήρα
του brand, τη χαρά και το κέφι που
βρίσκονται πίσω από κάθε απολαυ-
στικό προϊόν». Η νέα επικοινωνία εί-
ναι στον «αέρα» με social media cam-

paign, influencers campaign, ραδιοφωνική καμπά-
νια και ανανεωμένα υλικά, όπως νέο κατάλογο και
οθόνες καταστημάτων.

«Μετά από δυο θητείες και δώδεκα απίστευτα
χρόνια ήρθε η ώρα να πω αντίο στην Google», ανα-
φέρει με ανάρτηση στον προσωπικό του λογαριασμό
στα social media ο Στηβ Βρανάκης. «Πρόκειται για
το πιο απίστευτο μέρος που έχω εργαστεί ποτέ. Έχω
τόσες καταπληκτικές αναμνήσεις και τόσους πολ-
λούς ανθρώπους να ευχαριστήσω. Τόσο πολλά cool
projects, στα οποία είχα την τύχη να συμμετάσχω
στο Creative Lab», προσθέτει ενώ τονίζει πως δημι-
ούργησε το όνομα και τη φήμη του στην Google και
αυτό οδήγησε να αναλάβει το 2019 τη θέση του CCO
της Ελλάδας, με απόφαση του πρωθυπουργού Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη. 

Συγκεκριμένα, ο Έλληνας της διασποράς Στηβ
Βρανάκης, με σημαντική σταδιοδρομία ως επικεφα-
λής του Δημιουργικού Εργαστηρίου (Creative Lab)
της Google σε Ευρώπη, Μέση Ανατολή και Αφρική,
εγκατέλειψε τότε εκείνη τη θέση, προκειμένου «να
προσφέρει τις υπηρεσίες του στη χώρα», όπως ανέ-
φερε η σχετική ανακοίνωση, ως επικεφαλής δημι-
ουργικού (Chief Creative Officer) στην προεδρία της
κυβέρνησης, ως ειδικός σύμβουλος του πρωθυ-
πουργού. Όπως είχε επίσης ανακοινωθεί, ο ρόλος
του ήταν να συμβάλει συμβουλευτικά στο rebrand-
ing της Ελλάδας στο εξωτερικό, σε συνεργασία με το

υπουργείο Εξωτερικών και το Enterprise Greece,
καθώς και στον σχεδιασμό, την υλοποίηση και προ-
ώθηση περισσότερων καινοτόμων εφαρμογών στις
δημόσιες πολιτικές της χώρας.

Έναν χρόνο αργότερα η συνεργασία αυτή ολοκλη-
ρώθηκε. Με ανακοίνωσή του, το γραφείο του πρω-
θυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη ευχαριστούσε τον
κ. Βρανάκη για τις υπηρεσίες του και τόνιζε πως «σε
εθελοντική βάση και αμισθί θα συνεχίσει να κατέχει
τον τίτλο του CCO για την Ελλάδα και θα συμβου-
λεύει τον πρωθυπουργό». 

Η Cambo θα κάνει το Mon Kooloor σου καλύτερο 

O Στηβ Βρανάκης αποχώρησε (ξανά) από την Google
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«Ανάσα» για τους αγρότες θα αποτελέσει η μείωση του ΦΠΑ κατά 11 ποσοστι-
αίες μονάδες από την 1η Νοεμβρίου, ο οποίος θα ανέρχεται σε 13% αντί για 24%,
μειώνοντας σημαντικά τις τιμές απόκτησης τόσο των τρακτέρ όσο και άλλων γε-
ωργικών εργαλείων.

Οι νέοι συντελεστές ΦΠΑ θα ισχύσουν άμεσα από την 1η Νοεμβρίου 2023 και
προβλέπεται ότι θα οδηγήσουν σε μείωση των τιμών για τα αντίστοιχα αγαθά
και υπηρεσίες. Το ποσό του ΦΠΑ αποτελεί ένα σημαντικό έξοδο, καθώς το
φθηνότερο τρακτέρ κοστίζει τουλάχιστον 20.000 ευρώ, οπότε με ΦΠΑ 24% η τι-

μή λιανικής διαμορφωνόταν σε 24.800 ευρώ, ενώ από την 1η Νοεμβρίου όπου
και ο ΦΠΑ μειώνεται σε 13% η τιμή λιανικής μειώνεται σε 22.600 ευρώ. Συνε-
πώς, το όφελος για έναν αγρότη ανέρχεται σε 2.200 ευρώ.

Αντίστοιχα σε ένα τρακτέρ που κοστίζει 200.000 ευρώ ο ΦΠΑ 24% ανέρχεται
σε 48.000 ευρώ, με αποτέλεσμα η τιμή λιανικής να διαμορφώνεται σε 248.000
ευρώ, ενώ από την 1η Νοεμβρίου το ίδιο τρακτέρ αξίας 248.000 ευρώ θα κο-
στίζει 226.000 ευρώ. Δηλαδή, το όφελος για τον αγρότη υπολογίζεται σε
22.000 ευρώ.

Σε ποια οχήματα μειώνεται ο ΦΠΑ από το 24% στο 13%;

Ξ
εχωρίζει με την όμορφη παρουσία του, διαθέ-
τει μοναδικά χαρακτηριστικά, ενώ ο ιδιοκτή-
της του δεν χρειάζεται να επισκέπτεται συχνά

τα πρατήρια υγρών καυσίμων. Ο λόγος για το νέο
Peugeot 308 1,5 BlueHdi EAT8, το οποίο στην κορυ-
φαία έκδοση GT, που αφορούσε και την έκδοση της
δοκιμής μας, αποτελεί μια μοναδική πρόταση στην
κατηγορία που όσοι την επιλέξουν μόνο κερδισμένοι
μπορούν να βγουν.

Το πετρελαιοκίνητο 308 προσφέρεται αποκλειστι-
κά με το αυτόματο 8τάχυτο κιβώτιο EAT8, σε τιμές
που ξεκινούν από 32.800 ευρώ το Active Plus. Η κο-
ρυφαία έκδοση GT στοιχίζει από 39.200 ευρώ και
διακρίνεται για τον κορυφαίο εξοπλισμό της και βέ-
βαια για την πολύ υψηλή μεταπωλητική αξία της.

Εντυπωσιακή εμφάνιση
Το Peugeot 308 από τη βασική του έκδοση διαθέ-

τει μια πραγματικά εντυπωσιακή σχεδίαση που μα-
γνητίζει τα βλέμματα των περαστικών είτε κινείται
είτε βρίσκεται σταθμευμένο. Η εντυπωσιακή και δυ-
ναμική εμφάνιση του γαλλικού μοντέλου τονίζεται
ακόμη περισσότερο με την προσθήκη σημαντικών
λεπτομερειών.

Στο εμπρόσθιο μέρος έχουμε τη μάσκα «GT» με
οριζόντιες χρωμιωμένες γρίλιες, τους προβολείς
Full Matrix LED, στο πλάι έχουμε τα σήματα της
Peugeot στα εμπρός φτερά και τις 18άρες δίχρωμες
ζάντες αλουμινίου, ενώ στο πίσω μέρος έχουμε το
έμβλημα «GT» στην πόρτα του χώρου αποσκευών.

Σπορ και hitech εσωτερικό
Η καμπίνα επιβατών του Peugeot 308 υιοθετεί τη

γνωστή i-cockpit λογική με το μικρό σε διάμετρο τι-
μόνι, ενώ πραγματικά εντυπωσιάζει με την ποιότητα
κατασκευής της όσο και με την πολυτέλεια, η οποία
θα πρέπει να επισημάνουμε ότι σφύζει από τεχνο-
λογία.

Άλλωστε ο ψηφιακός πίνακας οργάνων 10 ιντσών,
με δυνατότητες διαμόρφωσης, το νέο infotainment
με τη δεκάρα HD οθόνη και τα μεγάλα πλήκτρα αφής
από κάτω της που λειτουργούν ως συντομεύσεις,
διαμορφώνουν συνολικά μια εντυπωσιακή, high-
tech σύγχρονη εικόνα.

Όσο για τον εξοπλισμό, είναι υπερπλήρης και μά-
λιστα αγγίζει τα όρια της premium κατηγορίας, κα-
θώς μεταξύ άλλων διαθέτει επενδύσεις Alcantara,
θερμαινόμενο τιμόνι, θερμαινόμενα εμπρός καθί-
σματα με ηλεκτρικές ρυθμίσεις και λειτουργία μα-
σάζ, ηχοσύστημα Focal 10 ηχείων 515 Watt, κάμερες
360 μοιρών και πολλά ακόμη.

Κάτω από καπό του Peugeot 308 της δοκιμής μας
βρισκόταν ο υπερτροφοδοτούμενος τετρακύλινδρος
16βάλβιδος πετρελαιοκινητήρας προδιαγραφών
Euro 6.2 με χωρητικότητα 1,5 λίτρου, ο οποίος απο-
δίδει 130 ίππους στις 3.750 σ.α.λ. και 300Nm μέγι-
στη ροπή στις 1.750 σ.α.λ.

Ομοιογενές και ιδιαίτερα πολιτισμένο, μετακινεί
με ασφάλεια και σπιρτάδα (0-100χλμ./ώρα σε 10,6
δευτ., τελική ταχύτητα 207χλμ./ώρα) το βάρους
1.436 κιλών πεντάθυρο γαλλικό μοντέλο. Τα 300Nm
της μέγιστης ροπής σε συνδυασμό με τη σωστή κλι-
μάκωση και λειτουργία του αυτόματου κιβωτίου
οκτώ σχέσεων προσφέρουν στην πράξη ένα σύνολο
με μοναδική λειτουργία ήδη από τις 1.100 σ.α.λ. μέ-
χρι τις 4.000 σ.α.λ., που υπερεπαρκεί για να μετακι-

νεί το 308 και με ευχάριστο τρόπο. Όσον αφορά το
έτερο φλέγον θέμα, αυτό της κατανάλωσης δηλαδή,
η μέση κατανάλωση της δοκιμής μας σταμάτησε στα
5,3 λίτρα/100χλμ.

Η απόλυτη επιλογή εντός και εκτός πόλης
Το μαύρο αυτοκίνητο της δοκιμής μας, με την κο-

ρυφαία εξοπλιστική έκδοση GT, διαθέτει άψογη θέ-
ση οδήγησης και ο οδηγός σίγουρα θα αποκομίσει
θετικές εντυπώσεις. Το Peugeot 308 diesel απο-
δείχθηκε ότι προσεγγίζει την απόλυτη επιλογή για
κίνηση εντός και εκτός πόλης, με τον οδηγό να εκτι-
μά δεόντως το εξαιρετικά χαμηλό κόστος χρήσης.
Ιδίως σε μια εποχή όπου οι τιμές των καυσίμων
έχουν χτυπήσει κυριολεκτικά «κόκκινο».

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Peugeot 308 diesel
αποδείχθηκε ότι είναι ευθύβολο, ασφαλές ακόμη
και όταν κινείται με ταχύτητες άνω των 180
χλμ./ώρα. Αν βέβαια ο οδηγός κινηθεί στην εθνική
οδό στα όρια του ΚΟΚ, τότε η αυτονομία καυσίμου
ξεπερνά τα 1.000 χιλιόμετρα!

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές,
το γαλλικό μοντέλο απέδειξε ότι διαθέτει εντυπω-
σιακά επίπεδα πρόσφυσης, ουδέτερη συμπεριφορά
ακόμη και υπό έντονη πίεση, ενώ την ευχάριστη ει-
κόνα του σε οδηγικό επίπεδο έρχεται να συμπληρώ-
σει η αίσθηση από το μικρό σε διάμετρο τιμόνι, που
είναι ιδιαίτερα άμεσο και ακριβές.

Μέσα στην πόλη, η ανάρτηση κάνει εξαιρετική
δουλειά και απορροφά τις κακοτεχνίες του οδο-
στρώματος, ωστόσο τα ελαστικά χαμηλού προφίλ
χρειάζονται προσοχή, καθώς μπορούν να σκιστούν
εύκολα στις γωνίες των πεζοδρομίων.

Δοκιμάζουμε το Peugeot 308 1,5
BlueHdi EAT8 GT με 130 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Η
εθνική Ιταλίας προετοιμαζόταν
στο προπονητικό της κέντρο στο
Κοβερτσιάνο ενόψει των αγώνων

με τη Μάλτα και την Αγγλία για τα προκρι-
ματικά του Euro 2024,
όταν εμφανίστηκε ένα
περιπολικό της αστυνο-
μίας. Ο αξιωματικός στα-
μάτησε την προπόνηση
και ζήτησε από δυο διε-
θνείς, τον Σάντρο Τονάλι
και τον Νικολό Ζανιόλο,
να τον ακολουθήσουν στο

αστυνομικό τμήμα. 
Πάγωσαν όλοι. Ο ομοσπονδιακός τεχνι-

κός Λουτσιάνο Σπαλέτι ζήτησε να πληρο-
φορηθεί το γιατί και απάντηση δεν πήρε.
Δεν κάλεσε, φυσικά, τα… κανάλια για να
διαμαρτυρηθεί. Απλώς, ο Ιταλός αξιωματι-
κός τον συμβούλευσε να καλέσει δυο άλ-
λους για τα ματς των προκριματικών.

Τι είχε γίνει; Επειδή στην Ιταλία έχουν
διαχρονική ευαισθησία στην πάταξη της
ανομίας, στον παράνομο στοιχηματισμό εν
προκειμένω, οι Αρχές μετά από έρευνα
ανακάλυψαν ότι οι δυο Ιταλοί διεθνείς
έπαιζαν στο στοίχημα, κάτι που απαγο-
ρεύει ρητά ο ιταλικός νόμος. Ο Τονάλι βρέ-
θηκε να έχει ποντάρει 25.000 ευρώ όταν
έπαιζε στη Μίλαν μέχρι το περασμένο κα-
λοκαίρι, πριν μεταπηδήσει στη Νιούκαστλ
αντί 70 εκατ. ευρώ. Ο Ζανιόλο, όταν έπαιζε
στη Ρόμα, πριν πάει δανεικός στη Γαλατα-
σαράι και μετέπειτα στην Άστον Βίλα, είχε
ποντάρει ακόμα και στο ημίχρονο των
αγώνων. Δεν αναφέρονται οι αγώνες, το

ποσό ξεπερνά τις 70.000 ευρώ. Κατά πώς
γράφει ο ιταλικός Τύπος, επόμενη σύλλη-
ψη θα είναι αυτή του Νικολό Φρατσόλι της
Γιουβέντους. Για τον ίδιο λόγο. Και οι τρεις
κινδυνεύουν με αποκλεισμό τριών ετών.

Αυτά συμβαίνουν στην Ιταλία, όπου η δι-
καιοσύνη κατά καιρούς έχει υποβιβάσει τη
Γιουβέντους, τη Μίλαν, τη Λάτσιο και τη
Φιορεντίνα για στημένα παιχνίδια. Στην
Ελλάδα, σοβεί το θέμα με τα στημένα παι-
χνίδια με σκοπό τον παράνομο στοιχηματι-
σμό και εδώ και καιρό η δικαιοσύνη… ψά-
χνει. Όσον αφορά το ποινικό κομμάτι, η
υπόθεση μπορεί να τραβήξει χρόνια. Στο
πειθαρχικό, όμως, κάποιες ενδοδικαστι-

κές γραφειοκρατίες είχαν ως αποτέλεσμα
ο φάκελος με τα 209 στημένα ματς, σύμ-
φωνα με την εταιρεία ανίχνευσης παράνο-
μου στοιχηματισμού Sports Radar, να μην
έχει φτάσει ακόμα στην Επιτροπή Δεοντο-
λογίας της ΕΠΟ, για να επιβάλει πειθαρχι-
κές ποινές.

Η υπόθεση με τα στημένα παιχνίδια στην
Ελλάδα άρχισε προ τριετίας με τη συμμε-
τοχή της Eurojust, της Ιντερπόλ και της
ΕΥΠ. Υπάρχουν καταγεγραμμένες συνομι-
λίες για εμπλοκή 13 παραγόντων ομάδων
της Super League 2 και 5 της Super
League 1. Και όχι μόνο αυτό. Η ΕΠΟ άλλα-
ξε και τον κώδικα δεοντολογίας και η ποι-
νή για στημένα παιχνίδια, από υποβιβα-
σμό, είναι αφαίρεση τριών βαθμών. Που
σημαίνει πως κάποιοι αντιλήφθηκαν ότι το
πρόβλημα είναι τόσο μεγάλο που «μεγά-
λες» ΠΑΕ θα έπρεπε να υποβιβαστούν και
ελάφρυναν επί τούτου τις τιμωρίες.

Η ιταλική αστυνομία έβγαλε από την προπόνηση 
της εθνικής τούς Τονάλι, Ζανιόλο και τους ανέκρινε 

στο τμήμα, ενώ εδώ μειώνουν τις ποινές 

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Στοίχημα: Στην Ιταλία 
δύο συλλήψεις, 

στην Ελλάδα κοροϊδία
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Τ
ο πρωτάθλημα της Super League 1
έχει διακοπεί λόγω αγώνων των
εθνικών ομάδων και η υπηρεσία του

Πανεπιστημίου του Νουσατέλ της Ελβε-
τίας, που συνεργάζεται με την παγκόσμια
συνομοσπονδία, τη FIFA, ασχολήθηκε με
τις ηλικίες των παικτών που αγωνίζονται
στην Ελλάδα και σε άλλες ευρωπαϊκές χώ-
ρες. Έκανε μια αποτύπωση της κατάστα-
σης τόσο στις δέκα κορυφαίες λίγκες της
Γηραιάς Ηπείρου -σύμφωνα με το UEFA
Ranking- όσο και στην ελληνική και το

συμπέρασμα που προκύ-
πτει είναι πως η Super Lea-
gue 1 παραμένει, όπως και
την περασμένη σεζόν, ένα
από τα πιο γερασμένα πρω-
ταθλήματα με μέσο όρο ηλι-
κίας τα 26,9 χρόνια.

Δυστυχώς για την Ελλά-
δα, η σύγκριση δεν αφορά
μόνο τη Super League 1 με

τις δέκα προηγμένες χώρες, αλλά το σύνο-
λο και των 55 ευρωπαϊκών ομοσπονδιών-
μελών της UEFA. Εκεί η Ελλάδα έχει τον
πέμπτο υψηλότερο μέσο όρο ηλικίας, πίσω
μόνο από τις Ανδόρρα (27,9), Ισπανία
(27,4), Καζακστάν (27) και Γιβραλτάρ (27).

Τι σημαίνει αυτό; Ότι οι ελληνικές ομά-
δες αγοράζουν ξένους παίκτες κάποιας
ηλικίας με παράλληλη έλλειψη παραγωγι-
κής διαδικασίας και ανάδειξης ποδοσφαι-
ριστών μέσω των ακαδημιών τους. Ούτε
καν η οικονομική κρίση που βίωσε η Ελλά-
δα στάθηκε ικανή για μια γενναία στροφή
προς την ανεύρεση ταλέντων. Με εξαίρεση
ελάχιστων περιπτώσεων, οι ακαδημίες
υπολειτουργούν και το προσωπικό τους
δεν είναι άρτια εκπαιδευμένο για την πα-
ραγωγή ταλέντων και προώθηση στην
πρώτη ομάδα. Ξεχωριστή και ζηλευτή πε-
ρίπτωση ο ΠΑΟΚ, που έχει πλημμυρίσει
την πρώτη ομάδα με τον Κουλιεράκη, τον
Μιχαηλίδη, τον Τσαούση, τον Κωνσταντέ-
λια, τον Λύρατζη, τον Τσιγάρα, τον Τζόλη,
τον Γιαννούλη, τον Τζίμα. 

Στη Super League 1, ο Παναιτωλικός εί-
ναι η πιο νεανική (24,7 μ.ό.) αλλά συνάμα
και η πιο… ελληνική ομάδα της. Η γηραι-
ότερη είναι ο Άρης με μέσο όρο τα 28,5 έτη
και αναλογικά με τον αριθμό του έμψυχου
δυναμικού του, με τους περισσότερους ξέ-
νους στο ρόστερ του και μόνο έναν Έλληνα,
τον νεαρό Παναγίδη. 

Στις δέκα πρώτες ευρωπαϊκές λίγκες,
όπως μπορείτε να δείτε στον πίνακα, η Αυ-
στρία με μπροστάρισσα τη νεανική Σάλ-
τσμπουργκ (21,4 μ.ό.), που έκανε μια αξιό-
λογη πορεία πέρυσι στους ομίλους του Ch-
ampions League, έχει τον μικρότερο ηλι-
κιακό μέσο όρο με 24,4 έτη.

Αντίθετα, τον μεγαλύτερο έχει η Ισπανία
με 27,4 έτη, με την Ατλέτικο Μαδρίτης,

των 34χρονων Βίτσελ και Αθπιλικουέτα,
του 33χρονου Βιτόλο και των 32χρονων
Γκριεζμάν και Σάβιτς, να φτάνει τα 28,5
έτη, δεύτερη πίσω από τη μέχρι πρότινος
ομάδα του Γιώργου Τζαβέλλα στην Τουρ-
κία Πέντικσπορ (28,8). Το πρωτάθλημα
της Λετονίας είναι το πιο νεανικό σε όλη

την Ευρώπη, με μέσο όρο ηλικίας μόλις
22,6 χρόνια. Έχει τέσσερις ομάδες που ο
μέσος όρος τους κινείται στα 20 χρόνια
και είναι οι πιο νεανικοί σύλλογοι στην
ήπειρο ολόκληρη. Πρόκειται για τις Ντόγ-
καβπιλς (20,1), Τούκουμς 2000 (20,2),
Γιέλγκαβα (20,5) και Μέτα (20,7). Το ιρ-

λανδικό (23,6) και το σλοβενικό (23,8)
πρωτάθλημα ακολουθούν στη δεύτερη
και τρίτη θέση αντίστοιχα.

ΗΛΙΚIEΣ ΣΤΟ ΤΟP 10 
Χώρα Μ.Ο. Μικρότερος Μεγαλύτερος
Αυστρία 24,4 Σάλτσμπουργκ 21,4 Λασκ 25,5
Ολλανδία 24,4 Φόλενταμ 21,7 Τσβόλε 25
Βέλγιο 24,6 Σ. Τρούιντεν 22,9 Γάνδη 25
Γαλλία 25,2 Τουλούζ 22,5 Κλερμόντ 26,3
Πορτογαλία 25,4 Φαμαλικάο 22,7 Ρίο Άβε 27,2
Γερμανία 25,7 Στουτγκάρδη 23,5 Μπόχουμ 26,9
Ιταλία 26,1 Λέτσε 23 Ίντερ 28,2
Τουρκία 26,1 Ρίζεσπορ 23,1 Πέντικσπορ 28,8
Αγγλία 26,4 Τσέλσι 23,1 Γουέστ Χαμ 27,6
Ισπανία 27,4 Βαλένθια 24,4 Ατλέτικο Μ. 28,5

Super League 1
Μέσος όρος ηλικίας

Παναιτωλικός ............................24,7
ΠΑΣ Γιάννινα ................................25
Ατρόμητος ..................................25,2
Βόλος..........................................25,3
Πανσερραϊκός............................25,3
Αστέρας Τρ. ................................25,8
Κηφισιά ........................................26
ΠΑΟΚ..........................................26,4
Ολυμπιακός................................26,5
ΟΦΗ............................................27,3
ΑΕΚ ............................................27,4
Λαμία ..........................................28,2
Παναθηναϊκός............................28,4
Άρης ..........................................28,5

Super 
League 1, 
πρωτάθλημα… 
γερόντων

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Ο μέσος όρος ηλικίας 
είναι 26,9 χρόνια, 
δεν δίνεται καμία σημασία 
στις ακαδημίες, ζωντανές 
εξαιρέσεις ο Παναιτωλικός 
και ο ΠΑΟΚ
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Η showbiz 
πήγε θέατρο
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Θ
εαματική πρεμιέρα για την πα-

ράσταση «Σκηνές από έναν γά-

μο» του Ίνγκμαρ Μπέργκμαν

στο «Σύγχρονο Θέατρο» με πρωταγωνι-

στές τους Νίκο Ψαρρά και Μαρίνα Ασ-

λάνογλου. Πλήθος καλλιτεχνών έδωσε

το «παρών» στη βραδιά, χαρίζοντας στο

πρωταγωνιστικό δίδυμο το πιο δυνατό

χειροκρότημα.

Σοφία 
Σεϊρλή, 
Νίκος 
Ψαρράς,
Μαρκέλλα
Γιαννάτου

Κατερίνα Λέχου, Έλενα Καρακούλη, Νίκος Ψαρράς Ζέτα Δούκα, Μαρίνα Ασλάνογλου, Ελισάβετ Μουτάφη

Κατερίνα Λέχου

Μαρίνα Ασλάνογλου, Δημοσθένης Πέππας Ευδοκία Ρουμελιώτη, Νίκος Ψαρράς, Ζέτα Δούκα

Έλενα Καρακούλη, Νίκος Ψαρράς, 
Νεκταρία Γιαννουδάκη, Μαρίνα Ασλάνογλου

Σοφία Σεϊρλή, Μαρίνα Ασλάνογλου, 
Θάλεια Ματίκα, Νικολέτα Κοτσαηλίδου
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T
ο pre-presentation της φωτογράφισης του νέου ημε-

ρολογίου του Τρύφωνα Σαμαρά, με πρωταγωνίστρια την

Ελληνίδα καλλονή Κορίνα Τσοπέη, παρουσιάστηκε το

βράδυ της Τετάρτης στο εστιατόριο Pasaji Restaurant και ήταν

το απόλυτο talk of the town event της εβδομάδας. Η «Μις Υφή-

λιος 1964» και ο γνωστός hair stylist ήταν τα τιμώμενα πρόσωπα

της μαγικής βραδιάς με προσκεκλημένα τα πιο hot ονόματα του

θεάματος.

Κορίνα Τσοπέη: 
Supermodel ετών 79!
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Ερρίκος Ανδρέου, Φρέντυ Καλομπράτσος, Κορίνα Τσοπέη, Τρύφωνας Σαμαράς, Λούις Αποστόλου

Λούις Αποστόλου, Ντέλλα Ρούνικ, Κορίνα Τσοπέη, Χάρης Σιανίδης Περικλής Κονδυλάτος, Κορίνα Τσοπέη, Βασίλης Ζούλιας, Χριστίνα Πολίτη

Mαρία-Αντωνία Γεωργακοπούλου, 
Μπετίνα και Κορίνα Τσοπέη

Αριστομένης Γιαννόπουλος, Νατάσα Βελιανίτη, 
Βλάσσης Χολέβας, Δάφνη Καραβοκύρη Λένια Ραζή, Εύη Βατίδου, Δώρα Αναγνώστου, Μέγκι Ντρίο

Έλενα Βρεττού, Τρύφωνας Σαμαράς, Εύη Βατίδου
Αριστομένης Γιαννόπουλος, 
Βάσια Παναγοπούλου, Βασίλειος Κωστέτσος
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Ο
πέμπτος σε συχνότητα μεταξύ των καρκίνων, ο καρκί-

νος της ουροδόχου κύστης, παρόλο που περιγράφεται

ως «αντρικός» καρκίνος, αφορά και τις γυναίκες σε

ποσοστό που φτάνει περίπου στο 15% των περιστατικών.

«Το σύνολο της εμφάνισης καρκίνου της ουροδόχου κύστης

στην Ελλάδα ετησίως ξεπερνάει τα 5.600 περιστατικά. Σήμερα

είναι ευρέως αποδεκτό ότι οι μισές από τις εκδηλώσεις αυτού

του καρκίνου (50%) σχετίζονται με τον τρόπο ζωής και πιο συγ-

κεκριμένα με δύο παράγοντες υψηλού κινδύνου, οι οποίοι μπο-

ρεί και να συνδυαστούν μεταξύ τους, γεγονός που δυστυχώς

πολλαπλασιάζει τις πιθανότητες νόσησης», επισημαίνει

ο κ. Βασίλειος Πουλάκης, Χειρουργός Ουρολόγος - Ανδρολόγος

- Διδάκτωρ Πανεπιστημίου Γκίσεν - Αναπληρωτής Καθηγητής

Πανεπιστημίου Φρανκφούρτης, Διευθυντής Ουρολογικής Κλι-

νικής στο Metropolitan Hospital. «Ας δούμε όμως ποιοι είναι

αυτοί παράγοντες και πώς μπορούμε να αποφύγουμε τις επι-

πτώσεις τους στην υγεία μας», προσθέτει.

Το κάπνισμα
Το κάπνισμα δεν συνδέεται μόνο με τον καρκίνο των πνευμό-

νων και τα καρδιαγγειακά νοσήματα, συνδέεται και με τον καρ-

κίνο της ουροδόχου κύστης (το «γυναικείο» ποσοστό του 15%

που αναφέρεται πιο πάνω οφείλεται σε μεγάλο ποσοστό στο γε-

γονός ότι οι γυναίκες αυτές καπνίζουν). Το πρώτο που ρωτάει ο

ουρολόγος έναν ασθενή με υποψία για καρκίνο της ουροδόχου

κύστης είναι αν καπνίζει.

Η επαγγελματική έκθεση σε
συγκεκριμένες καρκινογόνες ουσίες

Το δεύτερο που ρωτάει ο ουρολόγος τον ασθενή είναι αν

εκτίθεται επαγγελματικά σε κάποιες ουσίες. Οι ουσίες αυτές

είναι οι λεγόμενοι αρωματικοί υδρογονάνθρακες. Αυτοί ει-

σπνέονται και κατά το κλασικό κάπνισμα αλλά και σε πολλές

άλλες περιπτώσεις. Η χαρακτηριστική μυρωδιά που μας έρχε-

ται όταν βάζουμε βενζίνη στο αυτοκίνητο οφείλεται σε αρωμα-

τικούς υδρογονάνθρακες. Αυτή η περιορισμένη επαφή με τους

αρωματικούς υδρογονάνθρακες δεν προκαλεί κίνδυνο, η πα-

ρατεταμένη όμως επαφή, που είναι αναπόφευκτη σε κάποια

επαγγέλματα, προκαλεί σημαντικό κίνδυνο.

«Οι άνθρωποι που εργάζονται σε βενζινάδικα, σε διυλιστή-

ρια, τα άτομα που ασχολούνται με βαφές (μπογιατζήδες, ελαι-

οχρωματιστές, ακόμη και κομμώτριες/κομμωτές) κινδυνεύουν

από καρκίνο της ουροδόχου κύστης και αυτός ο κίνδυνος δεν

είναι απλά διπλός (το «άθροισμα» των δύο κινδύνων) αλλά πολ-

λαπλάσιος, εφόσον καπνίζουν. Για την ακρίβεια, δεκαπλά-

σιος», τονίζει ο ειδικός.

Ποια είναι τα συμπτώματα του καρκίνου
της ουροδόχου κύστης

Δυστυχώς, όπως και πολλοί άλλοι καρκίνοι, ο καρκίνος της

ουροδόχου κύστης αργεί να δώσει συμπτώματα που θα μας

στείλουν στον ειδικό ιατρό, αλλά ακόμα και κάποιες φορές που

υπάρχουν ενδείξεις για συμπτώματα που σχετίζονται με αυτόν

(τσούξιμο κατά την ούρηση, κάποιος πόνος, ελαφρά συχνου-

ρία), επειδή μπορεί να υποχωρήσουν για λίγο, λόγω κάποιας

συμπτωματολογικής αντιμετώπισης, συχνά εκλαμβάνονται ως

συμπτώματα μιας κυστίτιδας ή κάποιας άλλης ελαφρύτερης

κατάστασης.

«Το πλέον χαρακτηριστικό σύμπτωμα του καρκίνου της ου-

ροδόχου κύστης είναι η λεγόμενη ανώδυνη μακροσκοπική αι-

ματουρία, κατά την οποία τα ούρα είναι μεν χρωματισμένα κόκ-

κινα, αλλά αφενός λόγω της άρνησης να σκεφτούμε τη χειρό-

τερη εκδοχή για τον εαυτό μας και αφετέρου λόγω της ανυπαρ-

ξίας πόνου (εξού και “ανώδυνη”) μπορεί να αποδοθεί από τον

πάσχοντα σε κάποιο “πετραδάκι που πέρασε” και να μην τον

οδηγήσει στον ουρολόγο για περαιτέρω έλεγχο. Για αυτό και ο

καρκίνος ανακαλύπτεται είτε κατά τη διερεύνηση μιας τέτοιας

αιματουρίας είτε τυχαία κατά την πραγματοποίηση κάποιου άλ-

λου ελέγχου.

Τα άτομα που εκτίθενται σε έναν ή και στους δύο παράγοντες

κινδύνου για καρκίνο της ουροδόχου κύστης επιβάλλεται, μετά

ή και πριν από τα 50 τους, να υποβάλλονται σε προληπτικό

έλεγχο. Καλό θα είναι δε αυτό τον προληπτικό έλεγχο να τον

κάνουμε όλες και όλοι, ανεξάρτητα από την έκθεσή μας στους

παράγοντες κινδύνου. Ο έλεγχος μπορεί να είναι μια απλή γενι-

κή εξέταση ούρων, μια εξειδικευμένη κυτταρολογική εξέταση

ούρων, ένας υπέρηχος τον οποίο μπορεί να πραγματοποιήσει

και ένας εξειδικευμένος ακτινολόγος. Ακόμη και μια μικρο-

βιολογική εξέταση μπορεί να αποκαλύψει μια μη ορατή αλλά

ωστόσο υπαρκτή αιματουρία, η οποία παρότι μικροσκοπική εί-

ναι ισχυρό σήμα κινδύνου», εξηγεί ο κ. Πουλάκης.

Θεραπεία
Το πρώτο που πρέπει να σημειωθεί για την ίαση είναι ότι, υπό

δύο κυρίως προϋποθέσεις, μπορεί να είναι και πλήρης. Η μία

είναι το να τροποποιήσει τη ζωή του το άτομο που νοσεί. Είτε

άντρας είτε γυναίκα είναι, πρέπει να διακόψει το κάπνισμα

ή/και να μειώσει έως εκμηδένισης την επαγγελματική του έκ-

θεση στις ουσίες που αναφέρονται παραπάνω. Η άλλη είναι η

έγκαιρη διάγνωση (γεγονός που μεγαλώνει την αξία του προ-

ληπτικού ελέγχου).

Ο καρκίνος της ουροδόχου κύστης (όπως και πολλοί άλλοι

καρκίνοι) σε πρώιμα στάδια θεραπεύεται και πλήρως και σχε-

δόν οριστικώς (δεν υποτροπιάζει). Υπάρχει μια ειδική εξέταση

η οποία λέγεται κυστεοσκόπηση, η οποία βοηθάει πάρα πολύ

προς αυτή την κατεύθυνση. Μπορεί να αποκαλύψει έναν πολύ-

ποδα (θήλωμα) στην ουροδόχο κύστη, ο οποίος είτε θα αφαιρε-

θεί κατά τη διάρκειά της ή, εφόσον είναι διηθητικός (έχει ει-

σχωρήσει σε βάθος στο τοίχωμα της κύστης), θα αφαιρεθεί μα-

ζί με την κύστη σε ένα άλλο χειρουργείο (κάτι ανάλογο με ό,τι

συμβαίνει και στην κολονοσκόπηση -αφαιρούνται οι πολύπο-

δες ή τμήμα του παχέος εντέρου-, για αυτό και η κυστεοσκόπη-

ση θεωρείται το ουρολογικό ανάλογό της).

«Το 70-80% των καρκίνων της ουροδόχου κύστης είναι επι-

φανειακοί και θεραπεύονται πλήρως γιατί τους προλαβαίνου-

με σε αρχικό στάδιο. Όμως, σε ένα ποσοστό 20% ή και περισσό-

τερο είναι διηθητικοί, οπότε απαιτούν πολύ πιο επιθετική και

ριζική αντιμετώπιση. Σήμερα, η αφαίρεση της ουροδόχου κύ-

στης γίνεται ρομποτικά και μπορεί επίσης κάτω από ορισμένες

προϋποθέσεις να δημιουργηθεί νεοκύστη με τη χρήση λεπτού

έντερου και οι ασθενείς να συνεχίσουν να ουρούν φυσιολογικά

διατηρώντας την ποιότητα ζωής τους. Γενικά όμως ο καλύτερος

τρόπος να αποφύγει κανείς μια συνάντηση με τον ουρολόγο για

καρκίνο της ουροδόχου κύστης είναι να πάρει τα μέτρα εκείνα

που βοηθούν στην πρόληψή του», καταλήγει ο κ. Πουλάκης.

Καρκίνος της ουροδόχου κύστης:

Πρόληψη και Θεραπεία

Χειρουργός Ουρολόγος - Ανδρολόγος - 
Διδάκτωρ Πανεπιστημίου Γκίσεν - 
Αναπληρωτής Καθηγητής Πανεπιστημίου
Φρανκφούρτης - Διευθυντής Ουρολογικής
Κλινικής στο Metropolitan Hospital

Ο κ. Βασιλείος Πουλάκης
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Α υτές τις μέρες η προσοχή όλων είναι στραμμένη στις
εξελίξεις στη Μέση Ανατολή, που έχουν προκαλέσει
αναταραχή στην παγκόσμια κοινότητα. Το Ισραήλ δέ-

χεται πυρά από τρία μέτωπα – Γάζα, Συρία και Λίβανο. Χιλιά-
δες είναι οι άνθρωποι από τις δύο πλευρές που έχουν χάσει
τη ζωή τους σε αυτά τα αιματηρά γεγονότα, και όλοι περιμέ-
νουμε με αγωνία τις εξελίξεις, που μπορεί να έχουν τεράστιες
επιπτώσεις σε ολόκληρο τον πλανήτη.

Από την άλλη στην ελληνική πραγματικότητα, οι εκλογές της
τοπικής αυτοδιοίκησης κορυφώνονται αυτό το Σαββατοκύ-
ριακο, με την αγωνία των υποψηφίων να έχει φτάσει στα
ύψη, ενώ η κοινωνική ζωή της πόλης κινείται στους δικούς της
ρυθμούς! Με ένα fashion event η Έλενα Κουλαουζίδου έκλε-
ψε τις εντυπώσεις παρουσιάζοντας μοναδικές δερμάτινες δη-
μιουργίες στα χρώματα του φθινοπώρου. Παράλληλα, η
ΙΚΕΑ «διηγήθηκε» το νέο εταιρικό της αφήγημα σε μία γιορτή
για τη δημιουργία και παρουσίασε σε όσους είχαν την τύχη
να παρευρεθούν τις νέες της τεχνολογίες. Η εταιρεία SYM-
METRIA, που μετρά τουλάχιστον 18 χρόνια πετυχημένης

προσφοράς στον χώρο της αισθητικής και φροντίζει να είμα-
στε λαμπεροί και όμορφοι, μας σύστησε τη νέα τεχνολογία
και την καινοτομία που συναντά την ομορφιά, ενώ η κορυ-
φαία Ελληνίδα τραγουδίστρια Άννα Βίσση γιόρτασε τα 50
της χρόνια στο τραγούδι με μια συναυλία στο Ηρώδειο που
είχε επίσης και κοινωνικό ενδιαφέρον, καθώς μέρος των
εσόδων θα διατεθεί για τα παιδιά της ΕΛΕΠΑΠ. Αλλά και η
Νατάσσα Μποφίλιου ξεσήκωσε στο θέατρο Άλσος το κοινό
και παρέα με τον Θέμη Καραμουρατίδη και τον Γεράσιμο
Ευαγγελάτο μάς μάγεψαν με τις ερμηνείες τους.

Τέλος, να μην ξεχάσω και τους επώνυμους που εθεάθησαν
σε διάφορα σημεία της πρωτεύουσας. Ο φωτογραφικός μας
φακός «συνέλαβε» τον Ορφέα Αυγουστίδη με τη σύζυγό το,
Γεωργία Κρασσά, που βρέθηκαν σε μια σπάνια εμφάνιση
στο Φεστιβάλ Κινηματογράφου της Αθήνας, την Ευγενία Μα-
νωλίδου σε γνωστό εμπορικό κέντρο των βορείων προ-
αστίων να απολαμβάνει τη βόλτα και τα ψώνια της, αλλά και
τη Μαρία Σολωμού στο κέντρο της Αθήνας, σε μια βραδινή
έξοδο με φίλους.
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UPPER focus

Η Ευγενία Μανωλίδου είναι μια γυναίκα που
μας έχει συνηθίσει σε εμφανίσεις με άπο-
ψη. Η συνθέτρια έχει πάντα πολύ προσεγ-

μένο και αυστηρό στυλ και κάθε της ενδυματολογι-
κή επιλογή αποτελεί πηγή έμπνευσης. 

Αν και μητέρα τεσσάρων παιδιών, η σύζυγος του
Άδωνι Γεωργιάδη καταφέρνει να χωράει στο πρό-
γραμμά της τις επαγγελματικές της υποχρεώσεις,
αλλά και να είναι δίπλα στην οικογένειά της. Άλλω-
στε, τη βλέπουμε αρκετά συχνά στο πλευρό του
υπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.
Φροντίζει βέβαια να ξεκλέβει και λίγο χρόνο για να
κάνει πράγματα για τον εαυτό της, όπως η πρόσφα-
τη έξοδός της σε γνωστό εμπορικό κέντρο, όπου την
εντοπίσαμε να απολαμβάνει χαλαρή τη βόλτα και
τα ψώνια της.

ΕΥΓΕΝIΑ ΜΑΝΩΛIΔΟΥ

Ευδιάθετη 
για ψώνια



UR
4

Είναι από τα ζευγάρια που δεν κάνουν συχνά δημόσιες
εξόδους. Όσες φορές  τους βλέπουμε μαζί είναι συνή-
θως σε θεατρικές παραστάσεις και όταν ο χρόνος, τους

το επιτρέπει. Πρόσφατα εθεάθησαν σε βραδινή έξοδο, στην
τελετή λήξης του 29ου φεστιβάλ κινηματογράφου «Νύχτες
Πρεμιέρας». 

Ο Ορφέας Αυγουστίδης και η σύζυγός του, Γεωργία Κρασσά,
είναι αρκετά χρόνια μαζί και έχουν αποκτήσει έναν γιο, τον
Αχιλλέα. Τον Ιούνιο μάλιστα γιόρτασαν την πρώτη επέτειο του
γάμου τους ενώ σε κάθε τους εμφάνιση μοιάζουν και πιο αγαπη-
μένοι!

ΟΡΦEΑΣ ΑΥΓΟΥΣΤIΔΗΣ 
- ΓΕΩΡΓIΑ ΚΡΑΣΣA

Βραδινή έξοδος 
για δύο

UPPER focus
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UPPER focus

Σ ε νέο ρόλο βλέπουμε φέτος την αγαπημένη
ηθοποιό, αφού συμμετέχει ως καθηγήτρια
στο νέο «Fame Story», που παρακολου-

θούμε από τη συχνότητα του Star. Παράλληλα, συ-
νεχίζει και το δικό της podcast, μέσα από το οποίο
σχολιάζει αρκετά θέματα με το δικό της καυστικό
χιούμορ.  

Μπορεί το πρόγραμμά της τη φετινή χρονιά να εί-
ναι επιβαρυμένο με αρκετές υποχρεώσεις, όμως η
Μαρία Σολωμού είναι και ένας άνθρωπος που λα-
τρεύει τις εξόδους. Έτσι, αρκετά συχνά φροντίζει
στον ελεύθερό της χρόνο να απολαμβάνει βόλτες
με φίλους ή ακόμα και μόνη! Ο φωτογραφικός μας
φακός την πέτυχε σε μία από τις βόλτες της στο κέν-
τρο της Αθήνας.

ΜΑΡIΑ ΣΟΛΩΜΟY

Βόλτα στο κέντρο
της Αθήνας
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E κλεψε τις εντυπώσεις η Έλενα Κουλαουζίδου με το ξεχωριστό fashion show που διοργάνωσε στο
Oasis Hotel. Η γνωστή σχεδιάστρια υποδέχτηκε το φθινόπωρο με την collection 2023-2024, που
είναι πλημμυρισμένη με τα πιο όμορφα, φωτεινά, λαμπερά και εντυπωσιακά χρώματα.

Γούνες, δερμάτινα, μουτόν, κασμίρ σε χρώματα κεντημένα με Swarovski, χειροποίητα και σε μοναδικά
σχέδια, παρουσιάστηκαν στην επίδειξη, στην οποία έδωσαν το «παρών» πολλές γνωστές Αθηναίες.

Φυσικά, ξεχωριστό ρόλο είχαν οι χορηγοί της λαμπερής αυτής βραδιάς: η «Δύναμη τηs Προσφοράς»
τηs κας Έμηs Λιβανίου και η Μονάδα Φροντίδας Ηλικιωμένων τηs κας Ρένας Ταμπακάκη. Χορηγοί ήταν
επίσης το VALENTE Village Hotel και το The Griffon των Δημήτρη και Μelissa Μάλλιου και το πολυτελές γυ-
μναστήριο των Ντέιβιντ Ραλντ και Εύης Μπουρούση.

UPPER society

EΛΕΝΑ ΚΟΥΛΑΟΥΖΊΔΟΥ

Φθινοπωρινά χρώματα 
σε ένα μοναδικό fashion show 

Κρίστυ Κρανά, Νάνσυ Αγγελοπούλου

Έφη Παπαστύλου, Τέντη Γερουλάνου
Στέλλα Γαβαλά, Ειρήνη Γαϊτάνη

Ρένα Βασιλάκη, 
Μαριάννα Βαλυράκη

Δήμητρα Θεοχάρη,
Χριαστιάνα Λατάνη

Έλενα Βρεττού Κέλυ Μαρινάκη 
Λειλά Νεοφύτου

Έλενα Κουλαουζίδου ανάμεσα στα μανεκέν



Σ ε μια ξεχωριστή εκδήλωση παρουσίασε η
SYMMETRIA® τις νέες πρωτοποριακές τε-
χνολογίες που εφαρμόζει στους ανακαινι-

σμένους χώρους της στην Ελλάδα και το εξωτερικό,
φέρνοντας το αύριο πιο κοντά στο σήμερα.

Μετά από 18 χρόνια πετυχημένης προσφοράς
στον χώρο της υγείας και της ομορφιάς, η εταιρεία
συνεχίζει να επενδύει στην έρευνα, την καινοτομία
και την επιστημονική γνώση για την αντιγήρανση
του προσώπου και του σώματος, εγκαινιάζοντας τη
νέα εποχή του Active Aging. Στόχο έχει να δίνει
βάση στις εξατομικευμένες ανάγκες, στις ειδικές
εξετάσεις καθώς και στο γενετικό προφίλ των εν-
διαφερόμενων.

Έχοντας το βλέμμα στραμμένο στο μέλλον, η
SYMMETRIA® παρέχει μια πληθώρα καινοτόμων
πρωτοκόλλων, με εξειδικευμένη τεχνολογία για
τον καθένα τόσο σε επίπεδο πρόληψης όσο και σε
επίπεδο θεραπείας.
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Παρουσίασε 
το νέο, high tech

πρόσωπό της

SYMMETRIA

Dr. Νίκος Μεταξωτός, 
Ελένη Χατζηωάννου Μεταξωτού, 

Ναταλία Δραγούμη 

Τζένη Μπότση 
Dr. Χριστιάνα Ιωσηφίδη 

δερματολόγος 

Dr. Ευάγγελος Γεωργακόπουλος, Dr. Αντώνης Σερέτης, Dr. Γεωργία Koτσελά, 
Dr. Χριστιάνα Ιωσηφίδη, Dr. Ματίνα Τζέμου, Dr. Άγγελος Τσίπης 
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Ηαγαπημένη ερμηνεύτρια κατάφε-
ρε φέτος το καλοκαίρι να μαγέ-
ψει τους θαυμαστές της με τις συ-

ναυλίες της σε όλη την Ελλάδα. 
Σε μια παράσταση που συζητήθηκε πο-

λύ, επιδιώκοντας να γεφυρώσει κάθε
απόσταση μεταξύ σκηνής και θεατών, η
Νατάσσα Μποφίλιου, ο Θέμης Καρα-
μουρατίδης και ο Γεράσιμος Ευαγγελά-
τος ένωσαν τις φωνές τους με αυτές των
αναρίθμητων φίλων τους, δημιουργών-
τας μια νέα μοναδική καλλιτεχνική πρό-
ταση. Οι καλλιτέχνες συντονίστηκαν με
τον παλμό του κοινού τους και βρέθηκαν
στο Θέατρο Άλσος, όπου άνοιξαν έναν
τολμηρό διάλογο της προσωπικής τους
δισκογραφίας με το εγχώριο και διεθνές
ρεπερτόριο.

Στη συναυλία βρέθηκε πλήθος κόσμου
αλλά και εκπρόσωποι της εγχώριας
showbiz.

ΝΑΤAΣΣΑ ΜΠΟΦIΛΙΟΥ

Μια αξέχαστη 
συναυλία 

στο Θέατρο Άλσος

UPPER society

Ντορέτα 
Παπαδημητρίου

Ντόρα Μακρυγιάννη, 
Βάλια Χατζηιωάννου

Ιωάννα 
Παλιοσπύρου
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ΗΙΚΕΑ του Ομίλου FOURLIS παρουσίασε το νέο της positioning σε μία ειδική εκδήλωση
στο Anassa City Events. Ήταν μια πραγματική γιορτή της δημιουργίας και όσοι βρέθη-
καν εκεί κατάφεραν να μάθουν περισσότερα για τη νέα υπόσχεση της ΙΚΕΑ.

Ολόκληρη η ομάδα της μίλησε για τις καινοτόμες ιδέες της που άλλαξαν τον χώρο της επί-
πλωσης και της διακόσμησης, για το τι είναι δημιουργία και ποια είναι η εκδοχή της εταιρείας
για τη δημιουργικότητα, αλλά και για τον ρόλο της δημιουργίας στο κάθε τμήμα, για τα προ-
ϊόντα, την επικοινωνία, την εσωτερική διακόσμηση και την εστίαση και πώς όλα αυτά συμβάλ-
λουν στο να επιτευχθεί το όραμα της ΙΚΕΑ.

Μάλιστα, στο πλαίσιο αυτό ανακοινώθηκε το νέο σύστημα Anchor and Unlock, μία πρωτο-
βουλία της ΙΚΕΑ κατά των ανατροπών επίπλων, με σκοπό να κάνει τη ζωή των ανθρώπων στο
σπίτι ασφαλέστερη.

ΙΚΕΑ

Ένα ξεχωριστό event 
για το νέο της εταιρικό αφήγημα

Ευγενία Σαμαρά 

Χριστίνα Κοντοβά
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UPPER society

Μ ε μεγάλη επιτυχία ολοκληρώθηκαν οι συναυλίες της Άννας Βίσση στο Ηρώδειο,
αφού πλήθος κόσμου έσπευσε για να την απολαύσει. Η πετυχημένη τραγουδί-
στρια φέτος συμπληρώνει 50 χρόνια παρουσίας στην ελληνική μουσική και το

γιόρτασε με δύο μεγάλες συναυλίες στο Ωδείο Ηρώδου του Αττικού. Δύο συναυλίες αγάπης
με στόχο τη στήριξη των θεραπειών παιδιών με αναπηρία. Μέρος των εσόδων θα διατεθεί
για τη στήριξη του έργου της ΕΛΕΠΑΠ, που στα 86 χρόνια λειτουργίας της έχει αγκαλιάσει πε-
ρισσότερα από 100.000 βρέφη, παιδιά και ενήλικες με αναπηρία.

Η Άννα Βίσση τραγούδησε για τα Γενναία Παιδιά της ΕΛΕΠΑΠ τα πιο σπουδαία τραγούδια
της, ενώ δεσμεύτηκε για τη συνέχιση της τόσο σημαντικής προσφοράς της.

AΝΝΑ ΒIΣΣΗ

Τεράστια γιορτή στο Ηρώδειο για
τα 50 χρόνια της στο τραγούδι 

Νίκος Καρβέλας 
Έλενα Φερεντίνου

Ντέπυ Σιδεράκη, 
Αθανασία Μαρινάκη

Δημήτρης Πασσάς (Πρόεδρος Φεστιβάλ Αθηνών), 
Λένα Σκουτέλη (Πρόεδρος ΕΛΕΠΑΠ)

Μαρινέλα, Ιζαμπέλα Αρβανίτη, 
Λάκης Λαζόπουλος



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Η Έκλειψη Ηλίου θα ενεργοποιήσει τις
σχέσεις και τις συνεργασίες σας. Είναι η
πιο κατάλληλη περίοδος για να θέσετε
τα όριά σας στους άλλους και να διεκδι-
κήσετε νέες συνθήκες στη ζωή σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η Έκλειψη Ηλίου, που θα πραγματοποι-
ηθεί το Σάββατο, θα ανανεώσει τις εργα-
σιακές σας συνθήκες, την υγεία σας και
την καθημερινότητά σας. Ίσως είναι ευ-
καιρία για εσάς του τρίτου δεκαημέρου
να βάλετε σε τάξη σημαντικά κομμάτια
της ζωής σας, ακόμη και με έντονη την
τάση της αποτίναξης του παρελθόντος.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η Έκλειψη Ηλίου το Σάββατο ενεργο-
ποιεί την ευχάριστη πλευρά της ζωής
σας, αλλά δεν χρειάζεται τώρα να πάρε-
τε οριστικές αποφάσεις, αλλά να τολμή-
σετε τις αλλαγές. Ίσως κάποιοι από
εσάς έχετε βιώσει μια συναισθηματική
αλλαγή με έναν τρόπο που δεν περιμέ-
νατε.  

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η Έκλειψη Ηλίου σχετίζεται με το πα-
ρελθόν σας, το οικογενειακό σας περι-
βάλλον, αλλά και τον τρόπο που θέλετε
να κλείσετε εκκρεμότητες που σας
έχουν κουράσει.  

Λέων
(23/7-22/8)
Αυτό το Σαββατοκύριακο η Έκλειψη
Ηλίου σχετίζεται με τον τρόπο επικοι-
νωνίας σας. Ίσως το περασμένο διά-
στημα δεν διαχειριστήκατε σωστά τον
τρόπο επικοινωνίας σας με τους άλ-
λους, κάτι που τελικά το πληρώνετε με
την απουσία κάποιων προσώπων από
τη ζωή σας.   

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Έκλειψη Ηλίου του Σαββάτου ενερ-
γοποιεί τα οικονομικά σας αλλά και τον
τρόπο που διαχειρίζεστε τις αξίες και
τη συναισθηματική σας ζωή. Ίσως να
υπάρξει μια ευκαιρία ή μια δυνατότητα
να καλύψετε τις ανάγκες σας.  

Ζυγός
(23/9-23/10)
Η Έκλειψη Ηλίου στο δικό σας ζώδιο
σχετίζεται με εσάς τους ίδιους σαν
την προέκτασή σας μέσα στην κοινω-
νία ή τον τρόπο που έχετε επιλέξει να
ζείτε. Ίσως οι βαθιές και ριζικές αλ-
λαγές είναι πολύ κοντά σας και να
μην τις φοβάστε.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αυτή η περίοδος είναι γεμάτη αποκα-
λύψεις και πολλά μυστικά θα βγουν
στην επιφάνεια, όπου για εσάς θα είναι
εύκολο τώρα να πάρετε τις αποφάσεις
σας. Η υγεία σας θα σας απασχολήσει,
όχι απαραίτητα με την εμφάνιση μιας
νόσου, αλλά με την ανάγκη σας να δώ-
σετε περισσότερο ποιότητα και ομορ-
φιά στη ζωή σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Φιλικά πρόσωπα και ομάδες θα είναι
καταλυτικά τοποθετημένα απέναντί σας.
Είναι σημαντικό να καταλάβετε ότι ήρθε
ο καιρός να αποχαιρετήσετε κάποια
πρόσωπα που τρώνε την ενέργειά σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Η καριέρα και γενικότερα η φήμη σας
ενεργοποιείται για κάποιον λόγο, αλλά
μέσα από το προσωπικό ωροσκόπιο
μπορεί να δούμε αν θα γίνει για καλό
λόγο ή θα γίνει για ένα δυσάρεστο γε-
γονός. Απομακρυνθείτε από καταστά-
σεις που μπορεί να σας εκθέσουν.  

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Η Έκλειψη Ηλίου σάς δημιουργεί την
πεποίθηση ότι πρέπει να αφήσετε πίσω
σας παλιές παγιωμένες απόψεις, ενώ
φροντίζετε με σθένος να μπουν στη
ζωή σας νέες καταστάσεις, αντιλήψεις
και πνευματικές ανησυχίες.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι πολύ σημαντικό να γνωρίζετε
ότι η ζωή σας αλλάζει σταδιακά και
πολλές φορές θα νιώσετε ότι οι αλλα-
γές συμβαίνουν  μέσα σας. Το και-
νούργιο θα βρει τον δρόμο να περά-
σει στην καθημερινότητά σας. 
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T ο Σάββατο θα πραγματοποιηθεί η Νέα Σελήνη
- Ηλιακή Έκλειψη στο ζώδιο του Ζυγού. Είναι
η στιγμή των αλλαγών που περιμέναμε,
κλείνουν παλιές υποθέσεις για να μεταβούμε

σε αλλαγές της καθημερινότητάς μας και των
συνθηκών που υπήρχαν έως τώρα.
* Για εσάς που έχετε γεννηθεί στις 14/10 η Έκλειψη
Ηλίου θα είναι ένα μεγάλο ενεργειακό προνόμιο και
σύντομα θα καταλάβετε τη σπουδαιότητα και την
πολύτιμη παρουσία της στη ζωή σας.
* Για εσάς που έχετε τα γενέθλιά σας στις 15/10 είναι
μια χρονιά γεμάτη από ανεξέλεγκτη ενέργεια και
καταστάσεις που δεν θα σας αφήνουν να ηρεμήσετε.
Βρείτε τρόπους εκτόνωσης, όπως ο αθλητισμός, ή ένα
χόμπι που θα σας ηρεμεί και θα σας χαλαρώνει.   




